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Február � a bálok, a farsang és a tavaszvárás hónapja
A farsang története

A farsang a vígság azon idõszakát jelzi, mely a húsvéti nagyböjtöt megelõzi. A
farsangot rendesen jan. 6-tól hamvazószerdáig számítják.Velencébenmár István
napján (dec. 26.), Spanyolországban pedig Sebestyén-napkor (jan. 20.) kezdõdik
a farsang, Rómában csakis a hamvazószerdát megelõzõ 11 napot mondják far-
sangnak, illetve karneválnak. Sok helyen a hamvazószerdát megelõzõ héten tart-
ják a voltaképpeni farsangot, mely nálunk húshagyókedden éri el befejezõ tetõ-
pontját. A farsang hazája Olaszország, manapság is az olasz, különösen a velen-
cei farsang vagy karnevál utolsó hete a leghíresebb népünnepek közé tartozik.

Farsangma
A farsang vízkeresztkor (január 6.) kezdõdõ és hamvazószerdáig (változó idõ-

pont) tartó, évszázadok óta évente megismétlõdõ ünnepsorozat, nagyon gazdag
szokáshagyománnyal. Megelõzi a karácsonyi ünnepkör, és követi a húsvéti ün-
nepkör, pontosabban annak kezdete, a húsvétot megelõzõ 40 napos böjt. A ha-
gyományok szerint ez az önfeledt mulatozás, dús lakomák idõszaka, amikor bú-
csúzunk a téltõl és köszöntjük a tavaszt.

Farsangi népszokások
A tél és tavasz küzdelmét szimbolizáló, eredetileg pogány ünnepséget a ke-

resztény egyház is elfogadta, és keresztény elemekkel ruházta fel. Bár, ahogyan
már említettem, a farsang hazája Olaszország,Magyarországon a német fasching
szót vettük át a karnevál helyett ezen idõszak és a hozzátartozó hagyományok
megnevezésére. Nem kötõdik hozzá jelentõs vallási ünnep, alapvetõen népha-
gyományokra épül.

A farsangot a mulatozás, lakomák, vidámság, életöröm, szórakozás, bolondo-
zás, tánc, bálok jellemzik, azaz az önfeledt ünneplés a húsvéti böjt elõtt. A gazdag
lakomákkal a természetet kívánták bõségre ösztönözni. Hagyományosan ilyen-
kor tartották az esküvõket is. A legismertebb farsangi népszokások az asszonyfar-
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sang, alakos játékok, farsangi jelmezek, köszön-
tõk, farsangtemetés. Farsanghoz kötõdik egyik
legérdekesebb népszokásunk, amohácsi busójá-
rás, amely a más népek hiedelemvilágában is
megtalálható télbúcsúztató, tavaszköszöntõ, ol-
talmazó, termékenységet varázsló ünnepek csa-
ládjába tartozik. Éppúgy rokonságot mutat a riói
és a velencei karnevállal, mint az afrikai népek
szokásaival.

Mohácson a hagyomány eredetét a törökûzés
legendájával is magyarázzák. A mondának �
mely szerint a Mohács-szigeti mocsárvilágba
menekült õslakos sokácok megelégelve a rab-
igát, ijesztõ álarcokba öltözve, maguk készítette
zajkeltõ eszközökkel, az éj leple alatt csónakok-
kal átkelve a Dunán, kizavarták a törököket
Mohácsról � aligha van történeti alapja. A város
1687-ben szabadult fel a török uralom alól, s a
sokácság nagy arányú betelepítése csakmintegy
tíz évvel ezután kezdõdött meg.Minden bizony-
nyal a balkáni eredetû sokácok korábbi hazájuk-
ból hozták magukkal a szokást, mely aztán
Mohácson formálódott tovább és nyerte el mai
alakját. A népszokás megjelenésérõl a XVIII.
század végérõl vannak az elsõ adatok.

A busó öltözete régen is olyan volt, mint ma:
szõrével kifordított rövid bunda, szalmával kitö-
mött gatya, amelyre színes, gyapjúból kötött cif-
ra, nõi bütykös harisnyát húztak, lábukon bocs-
kort viseltek. A bundát az öv vagy marhakötél
fogta össze derekukon, erre akasztották amarha-
kolompot. Kezükben az elmaradhatatlan kerep-
lõt vagy a soktollú, fából összeállított buzogányt
tartották. A leglényegesebb azonban, ami a bu-
sót busóvá teszi: a fûzfából faragott, hagyomá-
nyosan állatvérrel festett birkabõrcsuklyás álarc.
Az így beöltözött busókat kísérik a jankelék,

akiknek az a szerepe, hogy távol tartsák az utca
népét, fõleg a gyerekeket a busóktól. Hamuval,

liszttel, mamár csak ronggyal vagy fûrészporral
töltött zsákjukkal püfölik a csúfolódó gyerekha-
dat. A lefátyolozott arcú nõket és a lakodalmas
viseletbe öltözött férfiakat, továbbá a karneváli
jelmezû alakokat maskarának nevezik Mohá-
cson.
Régen a tülkölõ, kereplõ, kolompot rázó és

�bao-bao!�-t ordítozó busó csoportok tulajdon-
képpeni célja az volt, hogy házról házra járva
kifejezzék jókívánságaikat, elvégezzék varázs-
lataikat és részesüljenek azokban az étel-ital
adományokban, amiket sehol sem tagadtak
meg tõlük.
Mára az idegenforgalom medrébe terelt nép-

szokás sokat veszített az eredeti hagyományok-
ból, de látványosság szempontjából sokat nyert.
Amai busójárás a régi népszokás központjában,
a Kóló téren kezdõdik. A beöltözött busók,
jankelék, maskarák itt gyülekeznek, itt találkoz-
nak aDunán csónakokkal átkelt busók az ágyús,
az ördögkerekes, a szekeres, a kürtös, a teknõs
ésmás busó csoportokkal. A régi elöltöltõs busó
ágyú dörejére a különbözõ csoportok a fõutcán
át bevonulnak a város fõterére, ahol szabad far-
sangolás kezdõdik. Ezt követõen a Duna-parton
és a környezõ utcákban iszonyú zajt keltve ün-
neplik a farsangot. Szürkületkor visszatérnek a
fõtérre, és ameggyújtott óriásimáglya körül tán-
colnak, dévajkodnak az emberekkel. Ezzel ér
véget a farsangvasárnap. A mohácsiak azonban
kedden is farsangolnak, amikor is az újabb fõtéri
máglyára helyezett, telet jelképezõ koporsó el-
égetésével és körültáncolásával búcsúznak a hi-
deg évszaktól, s köszöntik a tavasz eljövetelét.
Mohács télûzõ-tavaszköszöntõ népszokását

azUNESCO, vagyis az ENSZNevelésügyi, Tu-
dományos és Kulturális Szervezete 2009 õszén
felvette az emberiség szellemi kulturális öröksé-
gének reprezentatív listájára. Az idénmárcius 3-
8-ig tart a rendezvény, akinek van kedve, ideje,
egyszer legalább látogasson el, nagyon nagy él-
mény felnõtteknek, gyerekeknek egyaránt!
Az ételek közül Magyarországon tipikusan a

húsételek, kocsonya, káposzta és a farsangi fánk
terjedtek el.
A farsang utolsó napja húshagyókedd, és a

másnap, hamvazószerda már a nagyböjt elsõ
napja. Ezt egy napra felfüggesztve, torkos csü-
törtökön elfogyasztották az összesmaradék ételt
(mai modern verzióban az éttermek kedvezmé-
nyekkel várják a vendégeket egy kiadós lakmá-
rozásra).
A farsangi idõszak legjellegzetesebb édessé-

ge és egyben étele a farsangi fánk. Farsangkor
fánkot kell enni, és illik házilag is készíteni! A jó
hír az, hogy a bonyolultnak és kényesnek tartott
szalagos fánkon kívül más fánkok is léteznek,
érdemes változatosságot vinni a fánk repertoá-
runkba.
A farsangi szokáshagyományokhoz tartozó

farsangi fánk ugyan csábítóan finom édesség,
mégis elkészítésére általában csak a bátrabbak

vállalkoznak. A fánk alapesetben élesztõs, édes
kelt tészta, amelyet bõ olajban kisütünk, és a tö-
kéletes eredmény érdekében baracklekvárral
töltünk. A legismertebb farsangi fánk a szalagos
fánk, amely nevét a barna fánkon körbefutó, a
fánk tökéletességét jelzõ fehér csíkról kapja.Ah-
hoz, hogy ez a szalag és a fánk is tökéletes le-
gyen, bizony kell némi rutin és néhány fortély,
például: kiváló és szobahõmérsékletû alap-
anyagok, amegfelelõ fánkméret, bõséges és kel-
lõ hõmérsékletû olaj, stb. A farsangi szalagos
fánk általában vizespohár nagyságú, aranybarna
színû, gömbölyded. Szintén ismert még a csörö-
ge vagy forgácsfánk és a rózsafánk, ezek elké-
szítése némileg egyszerûbb, de szintén olajban
történõ sütést igényelnek. (Lásd a Sütõ-fõzõ
sarokban � A szerk.).

Szöveg, fotók: Jáki Réka
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SSeeggííttsseetteekk!!
Ez a tél hosszú, nagyon hideg és kemény.

Ha valakinek lehetõsége van arra, hogy etesse
a madarakat, azt kérjük, hogy most tegye
meg!
A cinkék leginkább a napraforgót és a ké-

pen is látható faggyúgolyót szeretik. (Besze-
rezhetõ az állateledeles boltokban.) Olyan
helyre kell akasztani, pl. bokrok közelébe,
hogy a ragadozó madarak és a macskák elõl
el tudjanak menekülni. A pintyek, zöldikék,
verebek (mint tudjuk a film címébõl �A veréb
is madár�) a földre szórt magféléknek örül-
nek (búza, kukoricadara, köles, egyéb).
A rigók és a vörösbegyek jobban szeretik a

lágy eleséget, mint például a fõtt tésztát, fõtt
krumplit, fõtt sárgarépát, almát. Amit viszont
sokan nem tudunk: a kenyérmorzsa és a só-
zott szalonna kifejezetten ártalmas a madarak
számára.
Amadarak nevében:

DarabontMária
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Január 21-én Ráckeve Város Képviselõ-testü-
lete megtartotta soron következõ, az év elsõ ren-
des testületi ülését.

***
Mielõtt az ülés napirendi pontjait tárgyalták

volna, a képviselõk további javaslatokat vetettek
még fel a napirendbe.
Fodor Piroska képviselõ javasolta, hogy tár-

gyalni kellene aDunai strand ügyét, hogy a testü-
let által már korábban felvetett, a strand területén
lévõ épületek bontására minél hamarabb találja-
nak vállalkozót. Vona Viktor képviselõ felvetette,
hogy lakossági fórumot lehetne a késõbbiekben
ismét tartani a strand ügyében, de a képviselõk
Agócs Zoltán képviselõ javaslatát fogadták el, mi-
szerint jelenjen meg a Ráckevei Újságban a vál-
lalkozók felé egy felhívás az épületek bontásának
ügyében. (Lásd amárciusi újságban. � A szerk.)
Az új napirendi pontok elfogadása után meg-

kezdõdött a napirendek tárgyalása.
***

Elsõ napirendi pontként a lejárt határidejû, va-
lamint a korábbi üléseken hozott határozatok
végrehajtása érdekében tett intézkedésekrõl szóló
beszámolót tárgyalták a képviselõk, és fogadták el
a jelentést.

***
Ezután Szadai József polgármestermegtartotta

beszámolóját az elõzõ ülés óta történt fontosabb
eseményekrõl, részletesen tájékoztatta a képvise-
lõket és a teremben jelenlévõket az elmúlt egy hó-
napmunkájáról. Itt tette meg azt az örömteli beje-
lentését, hogy a Pest Megyei Közgyûlés Ráckevén
tartja március 15-én ünnepi megemlékezését,
amely nagy jelentõséggel bír a város életében és
megítélésében.
Jelentõs információ volt még, hogy Orsós Éva,

a VIGI igazgatója a testületi ülés napjának dél-
elõttjén beadta a felmondását, kérte, hogy a mun-
kavégzés alól már ettõl a naptól mentsék fel.
Szadai József polgármester sajnálattal vett tudo-
másul a döntését, és kijelentette, hogy nem támo-
gatja felmondását.

***
Ezután az alpolgármester választásával kap-

csolatos napirend következett. A korábbi testületi
üléseken már négy sikertelen alpolgármester-vá-
lasztás volt, Szadai József polgármester ezúttal is-
mét Fodor Piroska képviselõt javasolta alpol-
gármesternek. A képviselõ kijelentette, amúltkori
képviselõ-testületi ülésen képviselõtársai döntését
tisztelettel tudomásul vette, de polgármester úr
kérésének is eleget téve a felkérést ismét tisztelet-
tel elfogadja.
A titkos szavazás eredménye 3 igen és 6 nem

lett, a szavazás tehát ismét eredménytelen volt,
Ráckevének továbbra sincs alpolgármestere.
Szadai József polgármester azzal zárta ezt a na-

pirendet, hogy polgármesteri kötelezettségét be
fogja mindig tartani, nem akar mulasztásos tör-
vénysértést elkövetni azzal, hogy nem tesz javas-
latot egy ülésen az alpolgármester személyére.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete a 2011. évi

költségvetési terv I. olvasatát elfogadta az alábbi
javaslatokkal:
Felhalmozási feladatok tekintetében:
� Rendezési terv módosítása az idén nem szük-

séges.
� A �kék-ház� átalakításánál a testület vissza-

vonta korábbi határozatát, a kék-ház I. emeletének
bérbeadását engedélyezi a volt állategészségügyi
szolgálat részére.
� A �szürke-ház� felújítása tekintetében a nyí-

lászárók cseréjét engedélyezte.
� A pályázat-elõkészítési alap nagyságát kérte a

2010-es évi összeggel tervezni.
� Az útkarbantartás keret nagysága maradjon a

2010. évi szinten, ne csökkenjen.
� A közvilágítás bõvítésével kapcsolatosan fel-

kérte az Ipari Park Kft.-t, hogy vizsgálja meg a
parkolók és a játszóterek megvilágítását és annak
szükségességét az egyes helyszíneken.
� Az eszközbeszerzések vonatkozásában a

röntgenkészülék beszerzése a Szakorvosi Rende-
lõintézet mûködéséhez elengedhetetlen, döntött a

testület, hiszen egész mûködtetésének feltétele.
Finanszírozását tekintve kéri fel a testület a
414/2010. (XI. 19.) határozattal létrehozott költ-
ségvetési munkacsoportot, hogy finanszírozására
dolgozzon ki javaslatot a 2010. évi konstrukciót is
figyelembe véve.
Mûködtetés tekintetében:
� A testület megállapította, hogy a jelenleg elõ-

terjesztett intézményi költségvetések finanszíro-
zása � a 2011. évi bevételeket is számba véve �
nem lehetséges, ezért felkéri a 414/2010. (XI. 19.)
határozattal létrehozott költségvetési munkacso-
portot, hogy minden intézményi költségvetést
vizsgáljon át, és tegyen javaslatot a jelenlegi mû-
ködési hiány teljes mértékû finanszírozására. A
testület javasolta, hogy a munkacsoport különös
tekintettel vizsgáljameg a bevételek nagymértékû
csökkenését és a dologi kiadások elõterjesztett nö-
vekedését, e két tétel ugyanis fedezi az I. olvasat-
ban elõterjesztett hiányt. Amegoldások között vá-
lasszon a következõk közül:
� A hiány arányos szétosztása az intézmények

között a közös teherviselés elvénekmegfelelõen.
� A hiány lokális kezelése azon intézménynél,

melynél a több fenntartói kiegészítés kérelem ke-
letkezett � amennyiben ez lehetséges.
� Felkéri a költségvetési munkacsoportot, hogy

javaslatát terjessze be a polgármesternek és jegy-
zõnek, akik az intézményi költségvetési megbe-
széléseken ennek figyelembevételével tárgyalnak
majd.
� A testület felkérte az Ipari Park Kft.-t arra,

hogymobil színpad építtetésére kérjen árajánlato-
kat, és azt terjessze be a 2011. februári ülésre.
� A településõrök foglalkoztatásával kapcsola-

tosan elõterjesztést kérjen a júniusi ülésre, addig
a testület felkérte a Polgármesteri Hivatalt, hogy
gondoskodjon foglalkoztatásukról és képzésük-
rõl.
� A vízkárelhárításra tervezett összeg ne emel-

kedjen.
� A szúnyogirtás kapcsán felkérte az Ipari Park

Kft.-t a testület, hogy a földi szúnyogirtásra alkal-
mas gép beszerzésére kérjen árajánlatot és terjesz-
sze be amárciusi ülésre, valamint dolgozza kimû-
ködtetésének feltételeit.

Rendkívüli testületi ülés

Testületi ülés

RáckeveVárosKépviselõ-testülete korán neki-
kezdett az új esztendõben amunkának. Január 10-
én rendkívüli testületi ülést tartott.
Elsõ napirendi pontként a képviselõk az Ön-

kormányzat Szervezeti és Mûködési Szabály-
zatának módosítását tárgyalták, majd megsza-
vazták a Szervezeti és Mûködési Szabályzatról
szóló 1/2011. (I. 11.) rendeletet.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-

testülete úgy határozott, hogy a közfoglalkoztatás-
hoz nyújtható támogatásokról szóló 375/2010. (XII.
31.) számú Kormányrendeletben foglaltak alapján
a települést érintõ közfeladatok ellátásához a 2011.
évre vonatkozóan pályázatot nyújt be a Budapest

Fõváros Kormányhivatala Munkaügyi Központja
RáckeveiKirendeltségéhez az alábbiak szerint:
� hosszabb távú közfoglalkoztatás: napi

6 órásmunkaidõvel történõ foglalkoztatás, 100%-
os támogatási igény, ellátandó feladatok elsõdle-
gesen: kézbesítõ, portás, családsegítõ, kertész.
� rövid távú közfoglalkoztatás: napi 4 órás

munkaidõvel történõ foglalkoztatás, 95%-os tá-
mogatási igény.
A testület felhatalmazta a polgármestert, hogy

a pályázat benyújtásához az ellátandó munkakö-
röket, és az igényelt létszámot határozzameg a le-
hetõ legkedvezõbb feltételek szerint, s a pályázat
eredményérõl a 2011. júniusi testületi ülésen szá-
moljon be. A közfoglalkoztatási rendszer változá-

sainak az egyes intézményeknél jelentkezõ hatását
a 2011. évi költségvetés összeállításánál és elfo-
gadásánál figyelembe kell venni.

***
RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-

testülete úgy döntött, hogy pályázatot nyújt be
bûnmegelõzési projekt megvalósításának támo-
gatására 5 millió Ft támogatásra. A saját forrás
mértéke a teljes projektköltség 10%-a, melynek
forrása a 2011. évi városi költségvetés.
A testület felhatalmazta a jegyzõt, hogy a pá-

lyázatot elkészítse és benyújtsa a Belügyminiszté-
riumhoz, továbbá szükség esetén igénybe vegye a
Goodvill Consulting Kft. közremûködését a pá-
lyázatírásban.
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� A polgári védelem irodájának elhelyezését a
testület kérte megvizsgálni.
� A marketing keret nagysága 4 millió Ft-tal

tervezendõ, mely tartalmazza a termálkút haszno-
sítása tervének elkészíttetését is 2 millió Ft keret-
összegben.
� A pénzügyi irodával kapcsolatos 1 fõ alkal-

mazását a februári ülésen tárgyalja meg a testület.
Képviselõ-testület az alábbi javaslatot abban az

esetben támogatja, amennyiben javaslat születik a
finanszírozás módjára az intézmény, illetõleg a
költségvetésimunkacsoport javaslatában. Többlet
költségvetési forrás biztosítását össz. városi mû-
ködési szinten nem engedélyez a II. olvasat elké-
szítésekor:
� Testvérvárosi kapcsolatok építésére, pályázati

önerõmegvalósításra 2000 eFt, illetve ajándékok-
ra 500 eFt.
� Adventi díszkivilágításhoz díszek beszerzésé-

re, fejlesztésre 1000 eFt.
� Nagykoncertek szervezésére, rendezésére a

teljes deficit erejéig vállaljon kötelezettséget az
önkormányzat 3000 eFt keretösszeggel. A testület
elfogadta, hogy meg kell vizsgálni egy koncert-
szervezõ cég alkalmazását, ezzel is mentesítve a
mûvelõdési központot.
� A civil szervezetek támogatására tervezett

650 eFt-ot lehetõség szerint emelni kellene.
� Pedagógusnap megrendezésére a megvalósu-

lás tartamától függõen tervezni a keretösszeget.
� A sportszakosztályok támogatására szánt

8600 eFt keretösszeget lehetõség szerint emelni
kellene.
� Az ÁFÁI tornatermének felújítására minden-

képpen tervezni kell saját forrást is. Amennyiben
nem nyer a nagypályázat, annak fel nem használt
önereje legyen fedezete az intézményi felújítások-
nak energia-megtakarítás céljából.
� A könyvtár költöztetésére 2500 eFt tervezése

szükséges, amelyet az intézményvezetõnek minél
megfontoltabban kell felhasználnia.
�A szakszervezet által elõterjesztett javaslatot a

II. olvasat keretében vizsgálja meg a testület.
� A Dunai stranddal kapcsolatos kiadásokról a

II. olvasat tárgyalásakor dönt majd a testület.
� Ráckeve város képviselõ-testülete megbízta

Szadai József polgármestert és Bukriné Gyengési
Erzsébet képviselõt tárgyalás folytatására Brezina
Károly atyával arra vonatkozóan, hogy milyen
módon és mikorra lehetséges megoldást találni az
egyház kezelésében lévõ temetõi hûtõház létesí-
tésre.
Fodor Piroska képviselõ kifogásolta, hogy

nem látta a strand költségvetését a város költ-
ségvetési koncepciójában. Szadai József pol-
gármester válaszában elmondta, hogy a Dunai
strand költségvetése az Ipari Park Kft. költség-
vetéséhez tartozik, azt még késõbb tárgyalják,
és véleménye szerint még márciusban sem
lesznek elcsúszva a Dunai strand idei terveivel
kapcsolatosan.
Kovács Péterné, a Pénzügyi Iroda vezetõje zár-

szóként elmondta, hogy a testület célul tûzte ki a
0-s mûködési hiányt, ennek ellenére sok a hiány,
ezért kell az intézményi mûködtetés tekintetében

mindent megtenni. Felhalmozás tekintetében
majd a nagy pályázatok jelentenek segítséget.

***
A képviselõ-testület, a képviselõk és a bizottsá-

gok külsõ tagjainak a tiszteletdíját az alábbiak
szerint állapította meg 2011. február 1-jétõl, és
megalkotta a képviselõi tiszteletdíjakról szóló
2/2011. (I. 24.) számú rendeletet.
a/ települési képviselõk: 75.000 Ft/hó
b/ bizottsági elnökök: 95.200 Ft/hó
c/ a két vagy több bizottságban közremûködõ
képviselõk: 95.200 Ft/hó

d/ külsõ bizottsági tagok: 15.000 Ft/hó
Szadai József polgármester hangsúlyozta, ezek

a bruttó összegek tartalmazzák a 27% munkálta-
tói járulékot. Ha felajánlja valamilyen célra a
képviselõ, akkor ennyi az összeg, ha felveszi, ak-
kor ennek csak töredéke, de ez mindenkinek a sze-
mélyes jogában áll és tiszteletben kell tartani.
(A rendeletet teljes terjedelmében a Polgár-

mesteri Hivatal hirdetõtábláján és a városi honla-
pon olvashatják. � A szerk.)

***
Aképviselõ-testületmódosítottaakorábbi há-

ziorvosi körzetek kialakításáról szóló rendele-
tet, és megalkotta a 3/2011. (I. 24.) számú ren-
deletet.
A rendelet módosítása azért volt szükséges,

mert az egyik körzetben praxisjog átadása történt,
a háziorvos személyében történt változás, továbbá
az idõközben történt utcanévváltozás miatt. (A
rendeletet teljes terjedelmében a Polgármesteri
Hivatal hirdetõtábláján és a városi honlapon ol-
vashatják. � A szerk.)

***
Ráckeve Város Önkormányzata Képviselõ-tes-

tülete elfogadta az önkormányzat hulladékgaz-
dálkodást szabályozó 22/2003. (X. 18.) számú
rendeletének felülvizsgálatára tett javaslatokat.
A rendeletmódosítására azért lett szükség, mert

a Pest Megyei Közigazgatási Hivatal törvényességi
észrevételében azzal a fõ kifogással élt a rendelet-
tel kapcsolatban, hogy a hulladékgazdálkodási
törvény kimondja, hogy az üdülõingatlannal vala-
mint az idõlegesen használt ingatlannal rendelke-
zõ tulajdonosok díjfizetését az állandó lakóingat-
lan díjával arányosan kell megállapítani az ingat-
lan jellegére tekintettel, ezért kifogásolt az, hogy
nincs differenciálás az üdülõ és állandó lakások
között. A rendeletalkotás során a testület meg kí-
vánja teremteni azt az egyensúlyt, hogy kielégítse
a törvényi elõírásokat az idõszakosan használt in-
gatlanok vonatkozásában, ugyanakkor a várost se
érje gazdasági hátrány, a kommunális hulladék el-
szállítását annak kell kifizetnie, aki �megtermeli�.
Ezért a képviselõk elfogadták a javaslatot, hogy

az üdülõépületeknél kilenc hónapra (március-no-
vember) kell meghatározni a használati szezont.
A köztisztasággal, a települési szilárd hulladék-

kal kapcsolatos hulladékkezelési helyi közszol-
gáltatásokról, a szervezett köztisztasági közszol-
gáltatás kötelezõ igénybevételérõl, valamint a
közterületek tisztántartásáról szóló rendelet mó-
dosítását elfogadták, és megalkották a 4/2011. (I.
24.) számú rendeletet.

(A rendeletet teljes terjedelmében a Polgár-
mesteri Hivatal hirdetõtábláján és a városi honla-
pon olvashatják. � A szerk.)

***
A képviselõ-testület elfogadta az 5/2011. (I.

24.) számú rendeletet a települési szilárd hulla-
dék gyûjtésének és elszállításának díjáról.
Az idén 2 db új szelektív hulladékgyûjtõ jelenik

meg a városban.
(A rendeletet teljes terjedelmében a Polgár-

mesteri Hivatal hirdetõtábláján és a városi honla-
pon olvashatják. � A szerk.)
A díjtáblázatot a Ráckevei Újság 12. oldalán

olvashatják.
Vona Viktor képviselõ hangsúlyozta, hogy fon-

tos információ a lakosság felé, hogy a város térfi-
gyelõ kamerái a jövõben lehetõség szerint úgy
lesznek elhelyezve, hogy a hulladékgyûjtõ helye-
ket figyeljék, ezzel is gátat kíván szabni Ráckeve
Város Önkormányzata az illegális szemétlerakók
számára.

***
RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-

testülete intézményei kiegészítõ és kisegítõ tevé-
kenységének felülvizsgálata, valamint a közal-
kalmazottak jogállásáról szóló törvény 2011. ja-
nuár 1-jei hatállyal történõ, az egyes intézmény-
vezetõket érintõmódosítása alapján a
I. RáckeveVáros Polgármesteri Hivatala
II. RáckeveVáros Szakorvosi Rendelõintézete
III. Gyermekjóléti és Családsegítõ Szolgálat
IV. Árpád FejedelemÁltalános Iskola
V. SzivárványÓvoda
VI. SkaricaMáté Városi Könyvtár
VII. Ács KárolyMûvelõdési Központ
VIII. Gólyafészek Bölcsõde
IX. Intézményi Gazdasági Iroda
Alapító Okiratát 2011. február 1-jei hatállyal

módosította, s egységes szerkezetbe foglalva elfo-
gadta.
Felhívta a jegyzõt, hogy a módosító és az egy-

séges szerkezetbe foglalt Alapító Okiratokat a
Magyar Államkincstárhoz nyújtsa be.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-

testülete elfogadta a Német Kisebbségi Önkor-
mányzattal, a Szerb Kisebbségi Önkormányzat-
tal, a Bolgár Kisebbségi Önkormányzattal és a
Cigány Kisebbségi Önkormányzattal kötendõ
megállapodást, és felhatalmazta a polgármestert
azoknak aláírására.

***
RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-

testülete a geotermikus energia felhasználási le-
hetõségeivel kapcsolatos feladatok végzésére, ko-
ordinálására létrehozott ideiglenes bizottságot
megválasztotta.
Elnök: Deák Tibor
Alelnök: Agócs Zoltán
Tagok: Feith János, dr. Pusztai Attila,

dr. Dávid László
Fodor Piroska képviselõ szóvá tette, hogy na-

gyobb horderejû ez a MOL Zrt.-tõl megvásárolt
termálkút projekt, ezért a város lakosságát is job-
ban kellene tájékoztatni, még segítségüket is le-
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hetne kérni, a dolgot nyitottabban kellene kezelni,
mint egy ideiglenes bizottságon belül.
Az ülésen részt vevõ lakosnak, Simon László-

nak szót adott a testület, aki szintén azt kifogásol-
ta, hogymiért nem tudja a részleteket a lakosság.
Dr. Kiss László közölte, hogy a szerzõdések

fent vannak a honlapon, Ihász Tibor pedig azt
erõsítette meg, hogy amit az üzleti titoktartás nem
védett, arról eshetett csak szó eddig. Bukriné
Gyengési Erzsébet elmondta, hogy a Ráckevei
Újságban folyamatosan jelentek meg hírek a kút
megvásárlásáról, tehát a testület nem tartott vissza
információt.
Deák Tibor javasolta, hogy legyen ezzel kap-

csolatosan egy lakossági fórum a jövõben.
Vona Viktor pedig javasolta, hogy a Ráckevei

Újságban jelenjen meg egy részletes tájékozta-
tás, hol tartanak a melegvízû kút körüli tárgyalá-
sok, események. (Az újság 11-12. oldalán olvas-
hatják. � A szerk.)

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-

testülete az Állami Számvevõszék jelentése alap-
ján elfogadott Feladatterv 13. pontjában foglaltak
alapján a Polgármesteri Hivatal Szervezeti és
Mûködési Szabályzatát és Ügyrendjét az alábbi-
akkal egészítette ki:
� a költségvetési szerv nyilvántartási száma
� Alapító Okirat kelte, azonosítója
� alapítás idõpontja
� a polgármesteri hivatalhoz rendelt más költ-

ségvetési szerveknél a pénzügyi-gazdasági tevé-
kenységet ellátó személyek feladatkörének, mun-
kakörénekmeghatározása
� a helyettesítés rendje
� a belsõ és külsõ kapcsolattartás módja
� belsõ ellenõrzési tevékenység
A képviselõ-testület a fentiekkel kiegészített

Szervezeti és Mûködési Szabályzatot az elõter-
jesztés mellékletében foglaltak szerint elfo-
gadta.

***
RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-

testülete a Ráckevei Ipari Park Területfejlesztõ
és Szolgáltató Korlátolt Felelõsségû Társaság tu-
lajdonosaként a kft. felügyelõbizottsága tagjai-
nak a következõ személyeket választotta 2011. ja-
nuár 22-tõl 2011. december 31-ig:
Papdi József (Ráckeve, Batthyány u. 22.),
Bukriné Gyengési Erzsébet (Ráckeve, Kodály
Z. u. 15.),
Bezsenyi Imre (Ráckeve, Keszeg sor 9.).
A testület megköszönte a korábbi felügyelõbi-

zottsági tagokmunkáját.
***

Ráckeve Város Képviselõ testülete azKeve-Víz
Kft. üzleti tervének javaslatát kiegészítésekkel el-
fogadta.

***
RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-

testülete a Keve-Víz Kft. ügyvezetõje részére a
2010. évi prémiumfeladatok teljesítése alapján
éves alapbére 40%-ánakmegfelelõ prémiumot ál-
lapított meg. A prémium és annakmunkaadót ter-
helõ járuléka a kft. költségvetését terheli.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-

testülete az ÁFÁI Speciális Tagozatának mûködé-
sérõl szóló tájékoztatóját elfogadta.
Felkérte az Iskola igazgatóját, hogy a tagozat

elhelyezkedésével és mûködésével kapcsolatban
az alábbi intézkedéseket tegye meg:
A költözés pontos dátuma ismeretében a Stock-

házat, mint lehetséges helyszínt mérje föl az Ipari
Park Kft.-vel együtt eszközigény és minimális át-
alakítási költségek tekintetében. Errõl egyeztessen
az Ipari Park Kft.-vel az intézet igazgatója. Az új
tanév és pedagóguslétszám kialakításánál az elõ-
terjesztett szerint járjon el.

***
A testület a �Levegõt! Ráckeve élhetõbb köz-

pontjáért� címû városközpont projekt megva-
lósítási ütemtervének meghatározásáról szóló tá-
jékoztatást elfogadta. A képviselõ-testület szüksé-
gesnek tartotta, hogy a végleges, részletes ütem-
terv a támogatási szerzõdés létrejötte után hala-
déktalanul legyen közzé téve a helyben szokásos
módon: havonta a Ráckevei Újságban és a honla-
pon adjon a Polgármesteri Hivatal tájékoztatást a
lakosság számára a projekt állásáról, a megtörtént
intézkedésekrõl.
(Az e havi részletes tájékoztatást az újság 9-10.

oldalán olvashatják. � A szerk.)
***

Ráckeve Város Képviselõ-testülete az RSD
Parti Sáv projekt megvalósításával kapcsolatos
tájékoztatást elfogadta, és felhatalmazta a polgár-
mestert, hogy vegyen részt a részletek megbeszélé-
sén és adjon tájékoztatást a képviselõ-testületnek.

***
RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-

testülete felkérte a Ráckeve és Térsége Beruhá-
zó Víziközmû Társulat elnökét, Fekete Tibort,
hogy a ráckevei Angyali-sziget és Kerekzátony-
sziget ivóvízellátásimunkáihoz szükséges társulat
érdekeltségi terület kibõvítés és az ahhoz kapcso-
lódó szervezési munkákat végeztesse el, továbbá
a két sziget ivóvízellátásának terveit készíttesse el.
Az erre vonatkozó megállapodás elõkészítésé-

re a testület felkérte a társulat elnökét és a jegyzõt,
aláírására felhatalmazta a polgármestert.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-

testülete úgy döntött, hogy 2011-ben az alábbi szi-
lárd burkolattal nem rendelkezõ utak aszfalt felü-
leti zárását végezteti el:
� Iskola u.,
� Béke u. egy része (132 m) Táncsics M. és Is-

kola u. között.
A képviselõ-testület úgy határozott, hogy szük-

ségesnek tartja a Berkenye u. vízelvezetésének
megoldását, és úgy határozott, hogy a lakossági
kezdeményezésû járdaépítések támogatására a
költségvetésben 2millió Ft-ot biztosít.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete az önkor-

mányzat pénzügyi helyzetérõl szóló jelentést el-
fogadta azzal, hogy az önkormányzat által a jövõ-
ben a szerzõdésekben kérje annak kikötését, hogy
a pénzügyi teljesítés a testület jóváhagyásával tör-

ténjen, ezzel garanciát vállalva a kifizetések mö-
gé. A helyi adók 2010. évi tervezése 100%-osan
teljesült, annak ellenére is, hogy a kintlévõsé-
gek, hátralékok nagysága meghaladja az 50 mil-
lió forintot!

***

Ingatlanügyek:
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete megerõsítette a 28/2009. (I. 23.) szá-
mú határozatát az alábbiak szerint:
A testület úgy határozott, hogy a ráckevei 1116

hrsz-ú ingatlan ingyenes önkormányzati tulaj-
donba kerülését kezdeményezi.
A testület felhatalmazta Szadai József polgár-

mestert, hogy tegye meg a szükséges intézkedése-
ket az ingatlan tulajdonjogának Ráckeve Város
Önkormányzata részére történõ megszerzése ér-
dekében.
Az ingatlant Ráckeve Város Önkormányzata

az 1990. évi LXV. törvény 8. § (1) bekezdése, a
2007. évi CVI. törvény 36. § (2) bekezd. d-e pont-
ja, az (5), (6) bekezdései, valamint a 254/2007.
(X. 4.) Korm. rendelet 50., 51. §-a alapján kívánja
tulajdonba venni a helyi tömegközlekedés biztosí-
tása önkormányzati feladat ellátása érdekében, és
a kerekzátony-szigeti rév átkelés technikai, infrast-
rukturális fejlesztése céljára kívánja felhasználni.
Az Önkormányzat saját költségén vállalta az

ingatlan környezeti állapotának felmérését, szük-
ség esetén kármentesítését, és az ingatlan vonat-
kozásában lemond az állammal szemben támasz-
tott bármely követelésérõl, és vállalta, hogy az 1.
pontban feltüntetett ingatlan tulajdonjogát az in-
gatlanra vonatkozó terhekkel együtt veszi át.
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-

testülete megerõsítette a 215/2009. (I. 23.) számú
határozatát az alábbiak szerint:
A testület úgy határozott, hogy a ráckevei 540/1

hrsz-ú (természetben Ráckeve, Szent István tér 5.
sz. alatt lévõ), �kivett pártház� megnevezésû in-
gatlanMagyar Állam tulajdonában álló 107/748-
ad részének (107 m2) ingyenes önkormányzati tu-
lajdonba kerülését kezdeményezi a 2007. évi CVI.
tv. (vagyontörvény) 36. § (1) c. pontjában foglal-
tak alapján.
A képviselõ-testület felhatalmazta Szadai Jó-

zsef polgármestert, hogy a 254/2007. (X. 4.)
Korm. rendelet 50-51. §-ában foglaltak szerint
nyújtson be kérelmet az MNV Zrt.-hez az ingatlan
tulajdonjogának önkormányzat részére történõ
átadása érdekében.
Az ingatlanrészt az önkormányzat a helyi ön-

kormányzatokról szóló 1990. évi LXV. tv. 8. § (4)
bekezdésében meghatározott �egészségügyi ellá-
tás� kötelezõ önkormányzati feladatainak ellátá-
sára kívánja felhasználni. Az ingatlan 641/748-ad
része az önkormányzat tulajdonában van, abban
Szakorvosi Rendelõintézet mûködik. A képviselõ-
testület vállalta az ingatlan önkormányzati tulaj-
donba adása esetén az ezzel kapcsolatban felme-
rülõ költségekmegtérítését.

***
RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-

testülete hozzájárult ahhoz, hogy a tulajdonát ké-
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pezõ � Ráckeve Város Szakorvosi Rendelõinté-
zetnek védõnõi feladatok ellátásához bérletre át-
engedett � Ráckeve, Szent István tér 2. II/6. sz.
alatti lakásba a bérlõ befogadja apósát, id. Szeke-
res Sándort. Amennyiben jelenlegi bérlõ lakás-
bérleti jogviszonya megszûnik, befogadott sze-
mély köteles 15 napon belül a lakást elhagyni,
cserelakásra igényt nem tarthat. Erre irányuló kö-
telezettségvállalásáról befogadott személy köz-
jegyzõ elõtt tegyen nyilatkozatot, melynek költsé-
geit maga viselje.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-

testülete úgy határozott, hogy aRáckeve, Kossuth
L. u. 82. sz. alatti ingatlan (gimnázium épülete)
tetõtéri lakását megüresedését követõen közérde-
kû célú lakásként biztosítja két év idõtartamra a
Ráckevei Rendõrkapitányság munkatársa/mun-
katársai számára.
A testület felhatalmazta a polgármestert, hogy

� a rendõrséggel történt egyeztetést követõen � a
bérlõként kijelölt személlyel/személyekkel kösse
meg a bérleti szerzõdést.
Amennyiben bérlõk munkaviszonya a rendõr-

kapitányságnál megszûnik, lakásbérleti jogosult-
ságukat is elveszítik.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selõ-testülete úgy döntött, hogy pályázatot
nyújt be a Nemzeti Kulturális Alap Veszélyez-
tetett helyzetû mûemlék épületek veszély-elhá-
rításának, állagmegóvásának, részleges helyre-
állításának támogatására, a városban a rácke-
vei régi könyvtár mûemlék épületre vonat-
koztatva.
Amunkák értékeÁFÁ-val: 7.770.000 Ft.
Az igényelt támogatás: 7.000.000 Ft.
A képviselõ-testület kötelezettséget vállalt,

hogy amegvalósításhoz szükséges 777.000 Ft ön-
erõt, valamint a 70.000 Ft nevezési díjat a város
2011. évi költségvetésébõl biztosítja.
A testület az IVPB javaslatára tájékoztatást kér

a következõ testületi ülésre a pályázat beadásáról.
***

Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete úgy döntött, hogy a Tasi tér és kör-
nyéke csapadékvíz-mentesítésének elõkészítésé-
re a 2011. évi városi költségvetésben 1.000.000
Ft-ot biztosít.

***
RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-

testülete úgy határozott, hogy pályázatot nyújt be
a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium (NFM) meg-
bízásából a Közlekedésfejlesztési Koordinációs
Központ (KKK) a �NFM Útpénztár Elõirányzat�
finanszírozásában gyalogátkelõhely létesítésére
hirdetett pályázatára.

***

Egyebek:
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-

testülete köszönettel vette a Sourcing Hungary
Kft. elõterjesztésben szereplõ ajánlatát, azonban
a fent megjelölt gazdasági társaság megbízását
nem javasolta a 2012. évi villamosenergia-be-
szerzés közbeszerzési eljárásának lefolytatására,

tekintettel a jelenlegi közbeszerzési szakértõvel lé-
võ érvényes szerzõdésre.
A közbeszerzési terv elõterjesztése során ter-

vezzék a 2012. évi villamosenergia-beszerzés köz-
beszerzési eljárásának lefolytatását.

***
RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-

testülete úgy határozott, hogy pályázatot nyújt be
akadálymentesítés céljára aKMOP-4.5.3-10 ter-
hére. Az elõkészítési munkákra a képviselõ-testü-
let a város 2011. évi költségvetésében 1.500.000
Ft-ot biztosít a pályázat-elõkészítési alap terhére.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete kinyilvání-

totta, hogy együtt kíván mûködni a Csepel-
sziget és Környéke Többcélú Társulással a 2011.
évi szúnyoggyérítés lebonyolításában. A képvise-
lõ-testület a 2011. évi költségvetésében az önkor-
mányzat területére esõ szúnyoggyérítés költségé-
re vonatkozóan kötelezettséget vállal.
A testület felkérte a hivatalt, hogy a 2011. évi

szúnyogirtás költségeit 1,5 millió forint összeggel
tervezze be a következõ évi költségvetésébe, vala-
mint felkérte a Társulást, hogy a szolgáltató kivá-
lasztására a közbeszerzési eljárást haladéktalanul
indítsa el.
Továbbá felkérte a Társulás elnökét, hogy a

költségek csökkentése érdekében keresse meg a
támogatási lehetõségeket.
A testület elfogadta az IVPB javaslatát, hogy

szükséges elkülöníteni forrást egy saját gép be-
szerzésére. Erre felkéri az Ipari Park Kft.-t, hogy
kérjen árajánlatot a beszerzésre és dolgozza ki a
mûködtetés feltételeit.

***
Ráckeve Város Önkormányzat Képviselõ-tes-

tülete az IntegráltVárosfejlesztési és PénzügyiBi-
zottság javaslatára nem fogadta el aTelenorMa-
gyarország Zrt. 2010. december 15-én kelt PE-
0035/1M számú egyoldalú szerzõdés-módosító
nyilatkozatát. A JKB javaslatát is elfogadta a tes-
tület, hogy vizsgálja meg a szerzõdés-módosítást.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy hatá-

rozott, hogy a Ráckevei Újság hirdetési tarifáit
nem emeli.
A testület az eladott példányszám növelése ér-

dekében a szerkesztõ által javasolt új terjesztõi
helyek felkeresését támogatta. Felkérte a testület
a Polgármesteri Hivatalt, hogy a júniusi ülésen
számoljon be a terjesztõi helyek bõvítésérõl, ezzel
egyidejûleg az újság fõszerkesztõje tegyen javas-
latot a példányszám növelése érdekében, vala-
mint felkérte a Polgármesteri Hivatalt, hogy az
elektronikus formában történõ terjesztés rendjét
változtassa meg a nyomtatott példányszám el-
adásának növelése érdekében, ezentúl az újság
megjelenése után 3 héttel kerüljön fel a honlapra.
A testület elfogadta Deák Tibor képviselõ ja-

vaslatát, miszerint a webszerkesztõ vizsgálja
meg annak lehetõségét, hogy megjelenés után 3
héten belül legyen elérhetõ fizetõs formájában
az újság, és csak 3 hét után legyen ingyenesen el-
érhetõ.

***

Ráckeve Város Képviselõ-testülete az Ács
KárolyMûvelõdési Központ összehasonlító jel-
legû költségvetési adatairól készült jelentését elfo-
gadta.

***
Ráckeve Város Önkormányzat Képviselõ-testü-

lete úgy döntött, hogy a városi honlapon, a Kör-
TV-ben és a Ráckevei Újságban folyamatosan tá-
jékoztatást tesz közzé, hogy a településen jogosu-
latlanul házalást végzõ személyek ellenmilyen in-
tézkedésekmegtételére van jogi lehetõség.
A város hirdetõtábláin jelenjen meg: �A tele-

pülésen házaló tevékenység folytatása jegyzõi
nyilvántartásba vétel nélkül tilos!�
A testület felkérte a hivatalt, hogy a tájékoztató

elkészítésérõl és annak a fent megjelölt médiában
történõ megjelentetésérõl, illetve a tábla kihelye-
zésének technikai feltételeirõl (költségek ismereté-
ben) gondoskodjon. (Lásd az újság 8. oldalán. � A
szerk.)

***
A testület elfogadta az elõterjesztést a test-

vérvárosi találkozóra vonatkozó pályázat
benyújtására.
Szadai József polgármester megköszönte min-

denkinek, aki figyelemmel kísérte, felhívta a pá-
lyázati lehetõségekre a figyelmet, és mindazok-
nak a munkáját, akik jóvoltából az új év elsõ havi
testületi ülésénmár dönteni is tudtak.

***
A képviselõ-testület meghallgatta és megvitatta

Vona Viktor képviselõ elõterjesztését azEötvös u.
� Kossuth Lajos utca parkolási problémáinak
rendezésére. A javasolt megoldást terjessze a hi-
vatal a Közútkezelõ Kht. felé.
Szadai József polgármester tájékoztatta a kép-

viselõket, hogy január 5-én tárgyalást folytatott a
Közútkezelõ Kht.-val, amely során kérte, hogy a
�Megállni Tilos!� táblákat cserélje le a �Vára-
kozni Tilos!� táblákra. A Közútkezelõ Kht. ennek
akadályát nem látta, de még mindig nem történt
ebben a cserében semmi elõrelépés.

***
A képviselõ-testület Szadai József polgármes-

ter 2011. esztendõre járó 39 nap szabadságának
idõarányos felhasználását engedélyezte.

***
A testület elfogadta a képviselõ-testület 2011.

évi munkatervében szereplõ február 25-re, márci-
us 25-re és április 2-re (csütörtök!!) módosított
testületi ülések idõpontjainak módosítására tett
javaslatokat.

***
A napirendi pontok után Fodor Piroska képvi-

selõ tájékoztatást nyújtott egy sárkányhajó meg-
vásárlásának lehetõségérõl, amellyel a vízi tö-
megsport lehetõségeit bõvíthetné a város, és gaz-
dagíthatná a város nagyrendezvényeinek prog-
ramkínálatát.

***
A testület soron következõ testületi ülését 2011.

február 18-án tartja.
Jáki Réka

Ellenjegyezte: Szadai József polgármester
A testületi ülés teljes jegyzõkönyve a

www.rackeve.hu oldalon olvasható.
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RáckeveVáros Önkormányzata az Árpád Fe-
jedelem Általános Iskola Szülõi Munkaközös-
ségének vezetõjének kezdeményezésére lakos-
sági fórumot rendezett január 26-án délután a
Polgármesteri Hivatal nagytermében az oktatási
intézmények közétkeztetésével kapcsolatos
problémákról. A terem zsúfolásig telt intéz-
ményvezetõkkel, de elsõsorban az aggódó szü-
lõk, különösen az Édesanyák töltötték meg a
széksorokat, ezzel is jelezve, hogy a gyermeke-
ink és egészséges fejlõdésük mindennél fonto-
sabb kérdés a felnõtt társadalom számára.
Szadai József polgármester köszön-

tötte a jelenlévõket, a megjelent szülõ-
ket, intézményvezetõket, képviselõta-
gokat, Dr. Kiss László jegyzõt és a
Sodexho jelenlévõ képviselõit: Szaka-
sics Miklós területvezetõt és Nagy Zol-
tán üzemeltetõ vezetõt.
A polgármester elmondta, hogy még

2010. december 20-án állapodtak meg a
Sodexho vezetésével, hogy egy lakossá-
gi fórum keretében a szülõk elmondhat-
ják panaszaikat, mert a 2005 júniusa óta
szerzõdésben álló közétkeztetést bizto-
sító cég által nyújtott szolgáltatás, az
ételek minõsége, állaga és összetétele
ellen évek óta számos kifogás érkezik,
szinte folyamatosan. Az önkormányzat 2005-
ben úgy döntött, hogy a nagyon leromlott álla-
potú iskolai étkeztetést biztosító konyhát �
amelynek épülete át is került az önkormányzati
tulajdonból egyházi tulajdonba � megszünteti,
és a közétkeztetést szolgáló pályázatok
közül a Sodexho lényegesen alacso-
nyabb áron kínált szolgáltatását válasz-
totta, hogy biztosítsa az 1000 adag ételt
az óvodák és iskolák számára.
Szadai József polgármester hangsú-

lyozta, hogy bár tudja, hogy a Sodexho-
val szemben rengeteg kifogás érkezett,
de azt nem szabad elfelejteni, hogy ezt a
feladatellátást ugyanúgy biztosítani kell
egy újabb közbeszerzési pályázat kiírá-
sánál is, és korántsem biztos, hogy egy
másik vállalkozó is garancia lenne.Nem
a szakítás tehát a cél, hanem hogy vala-
milyen mindkét fél (szülõk és szolgálta-
tó) közötti megnyugtató megoldás szü-
lessen, hogy a gyermekekmegegyék az ételeket,
ne éhezzenek és egészségesen fejlõdjenek.
Ezután átadta a szót a lakosságnak abban a re-

ményben, hogy olyanmegoldás születik, amely-
nél jelentõs javulás várható.
Az intézményvezetõk részérõl elõször Le-

vendovszky Tihamérné, a Szent Imre Katoli-
kus Általános Iskola igazgatónõje mondta el
véleményét. Az iskola pedagógusai, a szülõk és

a gyermekek részérõl elsõsorban a levesek terén
emelték a legtöbb kifogást, hiszen ízük egyhan-
gú, tartalmilag sem megfelelõek. Pedig az igaz-
gatónõ szerint fontos, hogy a leves elfogyasztás-
ra kerüljön egy általános iskolás korú gyermek-
nél, mert ha csak második fogásként tésztát
eszik, éhes marad. A tízórai, uzsonna ellen nem
emeltek kifogást, azt a gyerekek a tapasztalatok
szerint szívesen és jó étvággyal eszik. Viszont
szívfájdító dolog, ahogyan a sok étel elpocséko-
lódik,mert a szülõk forintjait látják belehullani a
moslékos vödörbe. Azt is figyelembe kellene

venni, hogy a gyerekek nem szeretik a rakottas
ételeket, bár a felnõtt tudja, hogy egészséges, de
ha egyszer nem eszik meg, akkor mást kellene
kitalálni, mert így ez tényleg csak tékozlás, a
gyerekekmeg éhenmaradnak.

A cél az lenne, hogy a megegyék az ételt, és
legyenek egészségesek. Az is elég nagy mutató,
hogy korábban a menzákon ettek a kollegák és
az önkormányzat dolgozói is átjártak, mára már
szépen elkoptak, ezért feltette az igazgatónõ a
kérdést: �Azt adjuk enni gyermekeinknek, amit
mimagunk nem esszünkmeg?�
Solti János, az Árpád Fejedelem Általános

Iskola igazgatója elégedettebben nyilatkozott.

Az iskola pedagógusai lehetõséget kínálnak a
felsõs tanulók számára, hogy a Sodexho által
biztosított kétféle fõétel közül választhassanak,
ezért ez mintha segítene a gyerekek étkezésénél,
de az iskola pedagógusai és a szülõk is azt sze-
retnék, hogy a gyerekek normálisan étkezzenek.
Az SZMK értekezletekenmindigmegkérdezték
a szülõk véleményét, és az ott elhangzott problé-
mák valósak is. Az is igaz, hogy több ezer fõre
fõzni nem egyszerû. Tízóraival, uzsonnával
nincs gond, változatos, van hagyma, retek, gyü-
mölcs. A hús kevés valóban, de nem is lehet el-

dönteni, hogy kinek mi a jó, mert mást
eszik a 6 éves és mást a 14 éves. Tény,
hogy a levest már a felsõsök nem eszik
meg. Az igazgató szerint az õ 16-20
éves képviselõi munkája alatt az étkez-
tetéssel mindig volt probléma.
Kulcsárné Paska Ibolya, a Szivár-

vány Óvoda vezetõje elmondta, hogy
az 5 év alatt volt sok harc. Az elsõ idõ-
szakban katasztrofális volt az étel, aztán
többször ellátogatottt Nagy Zoltán
konyhafõnök és valóban történt változ-
tatás, igyekeztek jobbminõségû ételeket
biztosítani, demégmindig nagyon sok a
gond. A legnagyobb, hogy nem friss az
étel. A nagyüzemi termelés meghozza

az eredményeket. A kezdeti nehézségekhez ké-
pest jelentõs a változás, de elégedettnek nem
mondhatják az óvodában sem magukat. Faxon
mennek folyamatosan a jelzések, hogy nyoma
legyen. Egy biztos, hogy amikor itthon fõzött a

konyha, azzal sem voltak megelégedve
a szülõk, mondta el az óvodavezetõ.
Igaz, hogy otthon sem esznek megmin-
dent a gyerekeink.
A hús valóban kevés, az elmúlt héten,

mivel górcsõ alatt volt a ráckevei térség,
nagyon finomvolt a rizses hús, a ragule-
vesekben ugyan elvétve találtak csak
húst. Tízóraival, uzsonnával nagy prob-
lémák nincsenek, inkább a margarin le-
gyen a feltét a kenyereken, mint a vaj-
krémek, magyarosak, körözöttek, ame-
lyeket úgysem hajlandók megenni a
gyerekek. Az, hogy a gyerekeink válo-
gatnak, nevelés kérdése is, és sok gye-
reknek ez az összes étkezése, sokan pe-

dig nem reggeliznek otthon.
A számos édesanya hozzászólásából kiemel-

kedtek a legfontosabb hiányosságok: egyrészt
valóban az ételekminõsége kérdõjelezhetõmeg,
ez a 40 km-es szállításból is adódik, túl nagy a
távolság ahhoz, hogy friss és jó állagú étel kerül-
jön a gyermekek tányérjára. Probléma az ételek
egyhangúsága, hogy hiányoznak a tartalmas fe-
hérjéket biztosító húsételek, fõtt és párolt húsok,

Lakossági fórum � Ráckeve közétkeztetésérõl
2011. 01. 26. (Tudósítás)
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a friss zöldségek, saláták, gyümölcsök, nincs fel-
vágott tízóraira, uzsonnára, többször van tea, tej-
termék ritkán, túl fûszeres az étel, sós a rizs, sok-
szor ehetetlen, a savanyúság az óvodások szá-
mára csípõs, nem csemege stb. stb. Az állaguk
az ételeknek abból is adódik, hogy rengeteg a
tartósítószer bennük, nyilván, hogy a bakteriális
fertõzéseket a hosszú szállítási idõ alatt kizárják,
de ez akkor sem megoldás � véleményezték az
anyukák.
Hiába megfelelõ a menüsor, ha a gyerek nem

eszi meg, pénzkidobás az egész, hiszen az uniós
elõírások szerint már a disznókat sem lehet mos-
lékkal etetni. A jelenlegi helyzet egészségtelen,
gazdaságtalan, értelmetlen és némi veszélyfak-
tort is jelent. Megfontolandó lenne egy helyi
konyha kialakítása, jutottak az édesanyák közös
elképzelésre. Az ajánlott és optimális között a
gyerekek számára a felsõ szintet lehet megjelöl-
ni � állította biztosan egy Édesanya.
A Sodexho részérõl Szakasics Miklós terü-

letvezetõ válaszában elmondta, hogy valóban a
távolságminõségromláshoz vezethet, de ezek az
ételek szállítólevéllel érkeznek ki, amelyen sze-
repel a hõmérséklet, egyik sem csökkenhet 65
°C alá, ez alatt lehet fertõzésveszélyrõl beszélni.
Ez nem szokott elõfordulni. Egyébkéntmeg kel-
lene lenni minden intézményben a lehetõség ar-
ra, hogy legyen melegítés. (Ez meg is van. � A
szerk.)
5 év alatt semmi akadálya nemvolt, hogy bár-

melyik szülõ bemenjen, megkóstolja, vélemé-
nyezze az ételt � állította a Sodexho képviselõje.
Az elmúlt hetekben kóstolásos napok voltak az
óvodákban, és mind a négy nap alatt pozitív
visszajelzéseket kaptak. Szakasics Miklós fel-
ajánlotta a jelenlévõ szülõknek, hogy ha szá-
mukra ez garanciát jelentene, akkor ezentúl is le-
hetõségük kínálkozna, hogy a konyhafõnökkel a
hét egy-egy napján a különbözõ intézmények-
ben együtt kóstolhassákmeg az ételeket.
Az intézmények képviselõi úgy nyilatkoztak,

hogy élnek a lehetõséggel, de ezmég nemgaran-
tálja az étel minõségét, az egészséges összetétel-
ét, még mindig nem oldja meg a szállításból fa-
kadó problémát, hogy az ételek fõleg mirelit
árukból készülnek és tele vannak tartósítószerrel.
A Sodexho képviselõje elmondta, hogy van-

nak változatossági elõírások, amelyektõl nem
tudnak eltérni. De szülõi kérdésre hangsúlyozta,
hogy az ételek lisztbõl készült rántással vagy ha-
barással készülnek.
A szülõk továbbra is a város üzemeltetésében

lévõ konyha mellett tették le a voksukat, amely-
re Szadai József polgármester elmondta, hogy
van ilyen irányú törekvése a képviselõ-testület-
nek, figyelik a pályázatokat, de ez még messze
van, most a jelenlegi helyzetet kell valahogy
megnyugtatómódon lezárni.
Nem bonthatja fel a város csak úgy a szerzõ-

dést, rövid az idõ, keresik amegoldást, hogymi-
lyenmódon járhatunk el a legjobban.

A Sodexho képviselõje azt is elmondta, hogy
nyilván azoknál az ételeknél, amelyeket a gyere-
kek nem szeretnek, sokkal több moslék képzõ-
dik, mint pl. a rántott húsnál, de azt nem lehet
minden nap elõállítani, különösen nem a norma-
keretbõl, amely rendelkezésükre áll.
A polgármester elmondta, hogy a szerzõdés

szerint az éves nyersanyag normát vizsgálni kell
a testületnek, minden évben emelték is több szá-
zalékkal is. Még vállalkozói díjat is emelték,
igaz, csak kétszer. Ha emeljük a nyersanyag nor-
mát, akkor nõ a szülõk fizetéskötelezettsége, de
ezmég nem garantálja aminõségjavulást.
Egy étterem-tulajdonos édesanya felvetette az

ötletet, hogymi lenne, ha a helyi éttermek készí-
tenék el az ételeket, és az 1000 adagmiatt persze
többen vállalnák ezt be, helyi alapanyagokból,
õstermelõktõl. Legyen meg az elõnye annak,
hogy vidéken élnek ezek a gyerekek, legyen a
helyi termelõ, hogy bevigyék az ételt, kolbászt,
zöldséget, gyümölcsöt�
Az ötlet a szülõknek tetszett, de Deák Tibor

képviselõ tájékoztatta a édesanyákat, hogy a
közbeszerzési kiírások miatt ez nem olyan egy-
szerû feladat.
Az összegzés végül az volt, hogy a minõségi

javulás, az összetétel a fontos, ebben kell közös
nevezõre jutni.
Dr. Kiss László jegyzõ javaslatát a felek elfo-

gadták, miszerint küldjenek ki az intézmények-
nek egy körkérdést, a szülõkkel állítsanak össze
egy közös menüt és ezt már március 1-jétõl meg
lehet oldani. Ebbenmegállapodtak a felek.
Szadai József polgármester ezt a megoldást

még bõvítette azzal, hogy minden intézményve-
zetõ csatoljon hozzá 5-10 szülõi aláírást, hogy
megfelelõ, mert akkor saját magukat is tudják
késõbb kontrollálni, hogy változott-e minõség.
A polgármester ígéretet tett, hogy a közeljövõ-
ben számításokat fog végeztetni, hogy a nyers-
anyagnorma vállalkozóidíj-emeléssel milyen
minõségváltozást lehetne véghez vinni. Ez lenne
az elsõ lépés, de addig is várják a közösen össze-
állított menüsortól, a közös kóstolásoktól a mi-
nõségi javulást, hiszen minden félnek vállalni
kell egy szerepet a kialakult helyzetben: szülõk-
nek + Sodexhonak + képviselõ-testületnek.
Végül a polgármester megköszönte a jelen-

lévõknek, hogy ennyien eljöttek és részt vettek
a közös gondolkodásban, az elõremutató vitá-
ban. Kijelentette, tudja hogy minden nem oldó-
dott meg, de reméli, hogy a szolgáltató a minõ-
ségen tud változtatni, és a város vezetése meg-
próbálja azt a fajta megoldást keresni, amely
során Ráckeve saját konyhával rendelkezhet.
Addig is javulást szeretnének elérni az intéz-
mények és a szülõk segítségével. Megköszönte
a kezdeményezõnek, hogy ezt a problémát a
felszínre hozták. Mindenkinek nyugodalmas jó
éjszakát és jó étvágyat kívánva elköszönt a
megjelentektõl.

Jáki Réka

Megkezdõdik azAngyali-sziget
ésKerekzátony-sziget vezetékes
ivóvízellátásának szervezése!

A ráckevei üdülõterületek szennyvízcsatorná-
zása uniós támogatással megkezdõdik.
A szennyvízcsatorna-hálózat megléte a felté-

tele annak, hogy az eddig vezetékes ivóvízzel el
nem látott Angyali- és Kerekzátony-sziget üdü-
lõibe is bevezetésre kerüljön a víz.
A szervezési munkák a Ráckeve és Térsége

Beruházó Víziközmû Társulat által hamarosan
megkezdõdnek, hogy a kivitelezés a szennyvíz-
csatorna-hálózattal egy idõben megvalósulhas-
son.
Az ingatlanokat terhelõ építési költség még

nem ismert, mivel a rendszer tervezése még fo-
lyamatban van, természetesen a társulat-kibõví-
tés szervezésének megkezdéséig már az ingat-
lantulajdonosokat terhelõ költségnek ismertnek
kell lennie.
Amûködõ társulat érdekeltségi területe szige-

tekre történõ kibõvítésének feltétele, hogy a szi-
geteken fekvõ közel ezer üdülõingatlan tulajdo-
nosainak kétharmada a társulatba a belépési nyi-
latkozatát megtegye, ebben az esetben a mara-
dék egyharmadra nézve is kötelezõvé válik a
részvétel.
Vezetékes vízszolgáltatás a szigeteken csak

szennyvízcsatornával ellátott ingatlanon bizto-
sítható.

Ihász Tibor irodavezetõ
Polgármesteri Hivatal

Mûszaki Iroda

FELHÍVÁS
Házaló tevékenység folytatásával kapcsolatban
Tisztelt Lakosság!
Ezúton tájékoztatom Önöket, hogy Ráckeve

Város Önkormányzat Képviselõ-testülete a
2011. január 21. napján tartott testületi ülésen,
az 52/2011. (I. 21.) számú határozatban foglalt
állást amellett, hogy a házaló tevékenység jog-
szerû gyakorlásáról a lakosságot tájékoztatja.
Házaló tevékenységet jogszerûen azok a sze-

mélyek folytathatnak, akik vállalkozás keretén
belül végzik a kereskedelmi tevékenységet, és a
házalás szándékát bejelentik a kereskedõ szék-
helye szerint illetékes jegyzõnek, mint kereske-
delmi hatóságnak. A jegyzõ a házalási tevé-
kenységet � amennyiben a jogszerû vállalkozás
feltételei fennállnak � nyilvántartásba veszi.
Kérem a Tisztelt Lakosokat, hogy amennyi-

ben vélhetõen jogosulatlan kereskedést tapasz-
talnak, hivatali idõben tegyenek bejelentést a
ráckevei PolgármesteriHivatalban, hivatali idõn
kívül pedig a Ráckevei Rendõrkapitányságon.

dr. Kereszturi Zita
jegyzõi kabinetvezetõ
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Aktuális, hogy a város tervezett elkövetke-
zendõ egyik legnagyobb beruházásáról egy
újabb tájékoztatást tegyek közzé, egyrészt fel-
frissítve amár korábban újságban, helyi televízi-
óban, lakossági fórumon, közmeghallgatáson
elhangzottakat, másrészt ismertetõt adni az az-
óta történt eseményekrõl.
Az alábbiakban röviden összefoglalom, mi-

bõl is áll ez a projekt, amely részletesen megis-
merhetõ a városi honlapon, mint az akcióterületi
terv része (elérhetõség: címlap > letöltés > prog-
ramok, tervek, koncepciók).
Elöljáróban jelzem, hogy a projektelemek tá-

mogatottsága változó, aszerint hogy közösségi
vagy gazdasági funkciót lát el. A komplex pá-
lyázatnak a pályázati felhívásban meghatározott
mértékben kell gazdasági funkciókat is tartal-
maznia, amelyek támogatottsága 30%, a közös-
ségi funkcióval alkalmazott 85% támogatási in-
tenzitás helyett. A támogatás intenzitás változá-
sa jól mutatja, hogy a pályázat kiírója hol vár
megtérülést, hiszen itt a támogatás is lényegesen
kevesebb. Az ún. közösségi funkciókban azért
magas a támogatás (85%), mert nem elsõdleges
szempont a konkrét gazdasági megtérülés. Köz-
vetve jelentkezhet ilyen, de a közösségi funkci-
óknál ez nem tûzhetõ ki elsõdleges célként. Az
önkormányzatnak ugyanis törvény szerint el-
sõdleges feladata, hogy bevételeibõl (jelen eset-
ben a támogatás is az) közösségi igényeket elé-
gítsen ki.
Számtalanszor megjelent a városlakók részé-

rõl panaszként � és az ehhez rendelhetõ igény-
ként � a közlekedés idõnként kaotikus állapota,
veszélyessége, a közösségi terek hiánya. A pro-
jekt tervezése során ezeknek az igényeknek a ki-
elégítése kiemelt szempont volt.
Már elõzetesen megfogalmazódtak olyan ész-

revételek, hogy a fejlesztés nem fog megtérülni.
Ez pénzügyi értelemben igaz, de pénzügyileg az
önkormányzatoknak nem térül meg például a
közvilágítás-fejlesztés, útépítés, parképítés, em-
lékmûállítás sem, ésmég sorolhatnám.
A városközpont projekt 9 projektelembõl áll,

ezek a következõk:
1. IVS, ATTkidolgozása
Ezek amunkarészekmár elkészültek, a pályá-
zat részei. Az önkormányzat amunkát kifizet-
te, a támogatási rész lehívása 2011. elsõ fél-
évében lehetséges. A munkarészek a város
honlapján elérhetõk (elérhetõség: címlap > le-
töltés > programok, tervek, koncepciók).
Ugyanitt találhatók meg a pályázat alátá-

masztó dokumentumai is, úgymint: integrált
városfejlesztési stratégia, helyi gazdaságfej-
lesztési stratégia, komplex esélyegyenlõségi
terv, antiszegregációs terv, településfejleszté-
si koncepció. A munkarész tervezett költsége
bruttó (továbbiakban minden esetben bruttó
összegek szerepelnek, mivel az önkormány-
zatnak jelen projekt kapcsán áfa-levonási jo-
gosultsága nincsen) 12.437.500 Ft, a támoga-
tás mértéke 85%, azaz 10.571.875 Ft, az ön-
erõ 1.865.625 Ft.

2. Közlekedési konfliktusok csökkentése a
belváros forgalmi rendjének átalakításával
A projekt fõ eleme, mely kettébontja az
észak-déli és a déli-északi forgalmi irányokat.
Az észak-déli irány az Eötvös � József A. �
Ady E. � Móricz Zs. utcákon halad egyirá-
nyúsítva a Bajcsy-Zs. útig, a déli-északi a je-
lenlegi fõutcán a Szt. János tértõl a hídig
egyirányúsítva. A projektelem része burkolat
és járdaépítés, csapadékvíz-elvezetés megol-
dása, közvilágítás korszerûsítése, zöldfelület
kialakítása is.
A tervezett kezdés 2011. augusztus 21., átfu-
tási idõ kb. 3 hónap.
A projektelem tervezett összköltsége
380.102.711 Ft, a támogatási intenzitás 85%,
azaz 323.087.305 Ft, a várost terheli
57.015.406 Ft.

3. Polgári Iskola épületének átalakítása funk-
cióváltással könyvtárrá
A Polgári Iskola épületébe összevontan tele-
pítésre kerül a felnõtt és gyermek könyvtár,
igényes környezetben, az udvaron kis szabad-
téri színpad, illetve park kerül kialakításra. A
létesítmény helyt ad különbözõ kulturális és
egyéb baráti találkozóknak, városunk remél-
hetõen egyik közkedvelt társasági központjá-
vá válik. Ütemezésben 2011 harmadik ne-
gyedévben indul, azonban a könyvtár költö-
zése érdekében a megvalósításnak a gazdasá-
gi szolgáltatóház elõtt kell haladnia.
A projektelem tervezett összköltsége
159.543.728 Ft, a támogatás 85%-os, azaz
135.612.169 Ft, a várost terhelõ önerõ
23.931.559 Ft.

4. Felszíni fizetõs parkolók kialakítása
A beruházás során két tömbparkoló épül az
Ady E. utcában, továbbá itt kerül elszámolás-
ra az egyirányúsított fõutcában kialakított par-
kolók építési költsége. A megvalósítás során
fásítás, zöldfelület-kialakítás is történik.
A tervezett kezdés 2011. augusztus 21., átfu-
tási idõ kb. 3 hónap.
A beavatkozás során a jelenlegi parkolóhe-
lyek száma többmint 90%-kal nõ, gyakorlati-
lagmegduplázódik.

A projektelem tervezett összköltsége
147.359.335 Ft, támogatás 44.207.800 Ft, a
várost terheli 103.151.535 Ft.Megjegyzendõ,
hogy itt kell elszámolni a megvalósításhoz
szükséges ingatlanvásárlásokat. Az Ady E.
utca jelenlegi 4-6-8. házszámú épület lebontá-
sával történõ kiszélesítése után 3 db házhely
úszótelek is kialakításra került, hogy azok be-
építése után a terület utca jellege megmarad-
jon. Ezeknek a telkeknek az értékesítése az
önkormányzat bevétele lesz.

5. Gazdasági szolgáltatóház kialakítása
A jelenlegi könyvár épület belsõ átalakítása
két gazdasági szolgáltató irodává, melyet az
önkormányzat késõbb bérbeadás formájában
hasznosít. Az átalakítás során a komplett épü-
letgépészet és a tetõszerkezet felújításra kerül.
Ütemezése 2011 harmadik-negyedik negyed-
évében tervezett.
A projektelem tervezett összköltsége (terve-
zés, engedélyeztetés, közbeszerzés, kivitele-
zés, mûszaki ellenõrzés, könyvvizsgálat)
27.296.346 Ft, a támogatás intenzitás 30%,
így a támogatás 8.188.904 Ft, a várost terheli
19.107.422 Ft.

6. Nyitott könyvtár, civil közösségi progra-
mok lebonyolítása
Úgynevezett �soft� projektelem, a projekt
megvalósítása során, azzal párhuzamosan is-
meretterjesztõ, közösségformáló, helyi identi-
tást növelõ programokat szervezünk a könyv-
tár épületében, illetvemás alkalmas helyeken.
Tervezett költsége 7.500.000 Ft, a támogatás
85%, azaz 6.375.001 Ft, önerõ 1.124.999 Ft.

7. Helyi társadalmi akciók megvalósítása
közvetett támogatási rendszerben
Az elõzõhöz hasonló programsorozat azzal a
különbséggel, hogy ezeknél a programoknál
az önkormányzat mint támogató jelenik meg,
támogatást igényelhetnek megfelelõ prog-
ramra helyi társadalmi nonprofit szervezetek,
alapítványok stb.
Ennek a programsorozatnak az ütemezése is a
projekt megvalósításán belül szükséges, azaz
2012. június 30-ig.
Költségnagysága és szerkezete azonos,mint a
nyitott könyvtár programoké.

8. Tájékoztatás, nyilvánosság
Megfelelõ fórumokon folyamatosan tájékoz-
tatást kell biztosítani a projekt állásáról, a tá-
mogatásról, a támogatóról, arról a végénmeg-
felelõ értékelést kell készíteni, sajtókiadvá-
nyokkal, fotódokumentációval.
A projektelem tervezett összköltsége
3.300.000 Ft, támogatás 85%, azaz 2.805.000
Ft, önerõ 495.000 Ft.
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Tájékoztatás Ráckeve Városközpont
rehabilitációs pályázatáról
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9. Projektmenedzsment
A projektmenedzsment a beruházás megva-
lósításáért felelõs stáb, tagjai: IhászTibor pro-
jektmenedzser, fõ feladata a beruházás teljes
koordinálása, kapcsolattartás a támogatókkal,
a lakossággal, a médiával, a projekt vala-
mennyi résztvevõjével. A pénzügyi munka-
társ Feketéné Kiss Zsuzsanna, feladata a
pénzügyi folyamatok szakmai irányítása, az
idõközbeni és a végelszámolások elkészítése.
Magasépítési, városarculati (parkok, utcabú-
torok, városszépítõ elemek) munkatárs
Vargáné Ágoston Julianna, mélyépítési szak-
mai munkatárs (út, közmû) Dorka János. A
szakmai munkatársak az adott területükön fe-
lelnek a beruházás szakszerûségéért.
A feladat a projekt tényleges megvalósítása
során realizálódik, költsége havonta kerül ki-
egyenlítésre. A projektelem tervezett össz-
költsége 11.322.000 Ft, a támogatás mértéke
85%, azaz 9.623.700 Ft, a város költségveté-
sét terheli 1.698.300 Ft. A költségek a négyta-
gú projektmenedzsment 18 hónaposmûködé-
se során felmerülõ béreket, járulékokat, rezsi-
költséget fedezik.
A projektmenedzsment külsõ szakértõi szol-
gáltatásokat is igénybe vesz, így közbeszerzé-
si szakértõt, mûszaki ellenõröket, valamint
könyvvizsgálót. Ezeknek a külsõ szakértõi
szolgáltatásoknak az igénybevétele kötelezõ,
költségük a beruházási projektelemeknél ke-
rülnek elszámolásra, kiválasztásuk pályázta-
tás útján történik.
A projektelemek összeállításánál a már ko-

rábban említett kötelezõ gazdasági funkció há-
nyad mellett még a pályázati felhívásban több
megkötés, elõírás szerepelt, melyek betartása
túl azon, hogy igen nehéz feladat volt, helyen-
ként tartalmi és szakmai kompromisszumokat
igényelt. Ilyenek például: a közterület-fejlesz-
tés, a közmûépítés arányánakmaximalizálása, a
fajlagos építési költségek limitálása, a soft ele-
mekre felhasználandó minimális költség meg-
határozása (15 millió Ft) stb. Ezért fölmerülhet
egy-két olyan jogos észrevétel, amellyel mi, a
pályázat készítõi is azonosulni tudunk, de a szi-
gorú általános és részletes korlátok miatt nem
minden elképzelést lehet megvalósítani a pro-
jekten belül.
A fent felsorolt projektelemekhez mint tech-

nikai folyamatok természetesen társulnak ható-
sági eljárások, közbeszerzési eljárások stb.
A tervezett részköltségek, a közbeszerzési el-

járások lefolytatása, természetesen a konkrét
vállalkozói ajánlatok ismeretében változhatnak.
Az, hogy ilyen esetben milyen átcsoportosítási
lehetõségek valósíthatók meg az egyes projekt-
elemek között, vagy milyen egyéb változtatá-
sokra van lehetõség a projekt során, a támogatá-
si szerzõdés és a konkrét probléma összevetése
során határozhatómeg.
Összességében a projekt költsége

756.361.620 Ft, a támogatás 546.846.754 Ft, az
önerõ 209.514.866 Ft, az átlagos támogatási in-
tenzitás 73%.
Az önerõt a város hosszú lejáratú, halasztott

törlesztésû fejlesztési hitelbõl biztosítja. A hitel
futamideje 20 év, törlesztési türelmi idõ két év.
A hitel utófinanszírozású, tehát csak konkrét
igényre, a tényleges kifizetés teljesítés után hív-
ható le. A hitelszerzõdés az önkormányzatnak
elõtörlesztési lehetõséget biztosít. Az éves tör-
lesztõrészlet és kamat az igénybevétel és az eset-
leges elõtörlesztés ütemétõl függ. A törlesztés
évi 11,5-14,9 millió Ft, ami a város éves költ-
ségvetésének 0,6-0,7%-a. Az éves kamat 6,79-
8,04%. A hitelkeretbõl ez ideig 60 millió Ft ke-
rült lehívásra, mely összeg a korábban említett
tanulmányok, mûszaki engedélyezési tervek ké-
szítésére, valamint ingatlanvásárlásra került fel-
használásra.
Pályázatunk a jogosultsági ellenõrzésen is

túlesett eredményesen, ami általában a szûk ke-
resztmetszet. Jelenleg az utolsó fázis, a szakmai
értékelés folyik, szakmai alapon elutasítási koc-
kázat nincs, mivel a pályázat szakmai értékelése
az elsõ fordulóban részletesen megtörtént, pozi-
tív eredménnyel (hiszen annak alapján jutottunk
a második fordulóba), maga a projekt szakmai
tartalmában az elsõ fordulóhoz képest nem vál-
tozott. A pályázat elsõ fordulón történõ eredmé-
nyessége a támogatási forrást is a projekt mellé
zárolta, azonban nemzetgazdasági szinten az
uniós támogatások átrendezése napirenden van.
A végsõ döntés a Nemzeti Fejlesztési Ügynök-
ség részérõl még nem történt meg.
A megvalósításról részletes ütemtervet a tá-

mogatási szerzõdés megkötése után lehet készí-
teni, mivel több tevékenység a támogatási szer-
zõdés birtokában indítható. A szerzõdéskötés
minimum 30 nap, de extrém esetben 180 napig
is elhúzódhat. A projektben erre az esetre is van
tartalékidõ. Az ütemtervet nyilvánosság elé tár-
juk a lakosság általi pontos projektkövetés lehe-
tõvé tétele érdekében.
A projektet az önkormányzat részérõl a kép-

viselõ-testülete által felállított munkacsoport kí-
séri figyelemmel, mely feladata többek közt az
idõközben szükséges testületi döntések haté-
kony elõkészítése, ellenõrzések beiktatása a fo-
lyamatba. Amunkacsoport tagjai: Szadai József
polgármester, Agócs Zoltán képviselõ, az IVPB
elnöke, Szále Zsolt képviselõ a MOSIB elnöke,
Deák Tibor képviselõ, Pusztai Attila közbeszer-
zési szakértõ, a JKB tagja, Bodor Lászlóné az
IVPB tagja, Vargáné Ágoston Julianna fõépí-
tész, Ihász Tibor projektmenedzser.
A beruházás megkezdése elõtt önálló kiad-

ványban bemutatjuk a létesítmények terveit, a
megvalósítás során folyamatos tájékoztatást kí-
vánunk adni elsõsorban a város honlapján, de a
Ráckevei Újságban és a KÖRTV-n is.

Ihász Tibor irodavezetõ
Polgármesteri HivatalMûszaki Iroda

Indul az üdülõterületek
szennyvízcsatornázása!

A 14 települést magában foglaló RSD Parti
Sáv Önkormányzati Társulás, melynek Rác-
keve város 22,84%-os beruházási aránnyal a
legnagyobb tagja, nettó több mint 3,7 milli-
árd forint támogatást nyert el az üdülõterüle-
tek szennyvízcsatornázásának megvalósítá-
sára. A támogatásból közel 845 millió Ft
Ráckevén kerül felhasználásra.
Ezzel a beruházással városunk egyik leg-

nagyobb kincse, a Duna-ág vízminõsége
nagymértékben javulni fog, mely növelni
fogja az egész város vonzerejét, értékét.
A beruházás átfutási ideje kb. 2 év, a 14 te-

lepülés vonatkozásában.
A társulatszervezõk hamarosan valameny-

nyi üdülõtulajdonost írásban vagy személye-
sen meg fogják keresni, bízva abban, hogy az
alakuló csatornamû társulatba tagként belép-
nek.
A társulat megalakulása a támogatás

igénybevételéhez nélkülözhetetlen, a meg-
alakulás feltétele, hogy a 14 településen fek-
võ összesen 8474 üdülõ (ebbõl 2059 rácke-
vei) tulajdonosainak kétharmada belépési
nyilatkozatát megtegye, ebben az esetben a
maradék egyharmadra nézve is kötelezõvé
válik a részvétel.

Ihász Tibor irodavezetõ
Polgármesteri Hivatal

Mûszaki Iroda

KÉPVISELÕI
FOGADÓÓRÁK

Agócs Zoltán nincs

Bodor László nincs

BukrinéGyengési Erzsébet
Minden hónap elsõ szerdája 9-12-ig

DeákTibor nincs

Feith János
Minden hónap elsõ hétfõje: 15.00�17.00

Fodor Piroska
Páros keddenként 17.30 �18.30-ig

Szále Zsolt
Minden hónap elsõ szerdája: 16.00 �17. 00

Dr. VonaViktor
Minden hónap 2. hétfõje: 18.00 �19.00
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A január 21-i testületi ülésen hangzott el,
hogy a városban téves hírek kaptak szárnyra:
Ráckeve megvásárolta a MOL-kutat. A hír
persze nem igaz, de a lakosság részérõl is fel-
vetõdött, hogy többet szeretnének hallani er-
rõl a kútról, kevés az az információ számuk-
ra, amelyeket a Ráckevei Újságban a testületi
határozatok között idõrõl idõre ugyan megta-
lálhattak, de ebbõl még nem derült ki, hogy
milyen kútról is van szó?
Ezért ültem le Deák Tibor képviselõvel, a

januári ülésen frissen megalakult, geotermi-
kus energia felhasználási lehetõségeivel kap-
csolatos feladatok végzésére, koordinálására
létrehozott ideiglenes bizottság elnökével,
hogy részletezze, áruljon el többet a ráckevei
embereket nagyon is érintõ titokzatos kútról.

� Nincs itt semmi titok. Elhangzott a testü-
leti ülésen is, hogy a MOL Zrt. üzleti meg-
fontolásból diszkréten kezelte ezt a kérdést, a
megelõzõ tárgyalások alatt volt egyfajta ti-
toktartási kötelezettségünk a MOL felé, ez az
õ üzletpolitikájukba beleillõ szerzõdéskötési
folyamat része, nem tárnak a nyilvánosság
elé semmit, amíg az üzlet létre nem jön, sem
önkormányzattal, sem magáncéggel. Amíg a
tényleges megvásárlás meg nem történt, nem
voltak publikusak a részletek.
Ez egy geotermikus kút, amely valamikor

egy szénhidrogén-kutató kút volt, néhány éve,
2000 környékén, emlékezhetnek a ráckeveiek,
hogy narancssárga szalagokkal pókhálószerû-
en behuzalozták a várost a szeizmikus érzéke-
lõkkel, és felröppent a hír, hogy olajat keres a
MOL Ráckevén. Gyakorlatilag ez a monori
olajmezõ lehatároló kutató fúrása volt, amely-
ben egy molekulányi szénhidrogént, olajat
sem találtak. Viszont találtak egy melegvizû
forrást, amelynek a hõmérséklete 140 fok.

� Ez más forrás, mint ami a strandnál ta-
lálható?

� Teljesen, két különbözõ rétegzõdésbõl
való. A strandé néhány száz méterrõl jön fel,
jelenleg 52 fokos és teljesen más összetételû,
az új forrás lényegesen mélyebb rétegbõl,
2623 méter mélyrõl tör fel. 2006-ban kam-
pánycélul tûztük ki, hogy ezt a kutat valami-
lyen módon megpróbáljuk hasznosítani. Egé-
szen 2009 végéig az akkori polgármester
több levelet küldött a MOL-nak, az mindig
visszautasításra került, és többször kinyilvá-
nította szándékát, hogy nem akarja minden-
áron eladni. Mi felkértük a Szolnoki Bánya-
kapitányság egyik geológusát � aki már a fú-
rásnál is jelen volt annak idején �, készítsen
egy tanulmányt, hogy tisztán lássunk, most

ez egy luk csak a földben, vagy reményeink
szerint van benne energiatartalom, amelyet ki
lehet nyerni. Ez a tanulmány megerõsített
bennünket abban, hogy a legpesszimistább
esetben is 3500 km3/nap 140 fokos gõz jön
fel.

� Honnan lehet azt tudni, hogy elegendõ-e
a talált víz egy hosszú távú befektetéshez
vagy nem fogy-e ki hamarabb, mint gondol-
nánk?

� Azért ez egy külön szakma. Azok a sze-
izmikus érzékelõk, amelyeket akkoriban el-
helyeztek szerte a városban, gyakorlatilag ap-
ró robbantások által elõidézett visszaverõdé-
seket fogtak fel különbözõ rétegekbõl, és
ezeknek az idõkülönbségébõl, egyéb paramé-
tereibõl a különbözõ rétegzõdéseket meg tud-
ják meghatározni. A legpesszimistább eset-
ben is, ahogyan az elõbb már említettem,
3500 km3/nap 140 fokos víz termelhetõ ki eb-
bõl a kútból. Persze kell egy kútpárját is fúr-
ni, mert ez a forrás olyan ásványi anyag ösz-
szetételû, amelynek vizét törvény szerint visz-
sza kell sajtolni.

� Tehát 2009-re már biztosak voltatok ben-
ne, hogy érdemes ezt a kutat megvásárolni?
Hogyan sikerült aztán mégis meggyõzni a
MOL Zrt.-t?

� 2009 végén egyMegújuló Energia Konfe-
rencián dr. Dávid László akkori polgármester
a kormányzati prioritásként a megújuló ener-
giák felhasználásával dicsekvõ Diósi László
akkori államtitkárnak panaszolta, hogy bár õk
az alternatív energia kérdést tûzték ki zászla-
jukra, de Ráckevét mindig elutasítja pl. ebben
a törekvésében a MOL. Diósi László ígéretet
tett, hogy összehoz egy hármas találkozót az
államtitkárság, a MOL Zrt. és Ráckeve városa
között, és ennek eleget is tett. Ezek után jutot-
tunk el az adásvételi szerzõdésig, amely aláírá-
sára éppen a ciklus utolsó testületi ülésén ha-
talmazta fel a testület a polgármestert. El sze-
retném mondani, hogy ennek a kútnak a meg-
vásárlása az akkori polgármester prémiumfel-
adata is volt, tehát az, hogy ezt a kutat Ráckeve
meg tudta vásárolni, az az elõzõ polgármester
egyik legfõbb érdeme.
A KEOP-os energetikai pályázatokból a

közép-magyarországi régió földrajzilag fo-
lyamatosan ki volt zárva, ezért nem tudtunk
pályázaton sem egy kazáncserét, sem egy hõ-
szigetelést megoldani. Ezeket is kezelni kell,
de kezelni kell, hogy az egyetemes szolgálta-
tásból ki kell vezetnünk az intézmények vil-
lamos- és gázenergia-fogyasztását, ki kell

lépnünk az energialiberalizált piacra. Idén ez
az egyetemes szolgáltatási kötelezettség le-
jár, közbeszerzést kell kiírnunk a gáz- és a
villamosenergia-beszerzésre városi szinten,
intézményi szinten. Meg kell vizsgálni, hogy
az intézmények energetikai kérdéseit bele le-
het-e illeszteni az Új Széchenyi Tervbe vagy
nem, és ha igen, milyen módon, ebben is lé-
péseket kell tennünk. A zászlóshajónk termé-
szetesen ennek a MOL Zrt. által fúrt Rácke-
ve1 jelû kútnak a geotermikus hasznosítása,
amelyre már születtek is, ahogyan említettem
hasznosítási tanulmányok, ez nem új keletû
dolog. Azért is hoztunk létre egy bizottságot
is, hiszen reményeink szerint ez egy hosz-
szabb folyamat, valószínû, hogy a cikluson is
átívelõ, mire ebbõl megvalósulhat valami.

� A bizottság elnöke Te lettél, úgy tudom,
éppen ebben a szakmában szereztél most dip-
lomát?

� Igen, 2009 júniusában szereztem a máso-
dik diplomámat egy posztgraduális képzésen
a Soproni Egyetem Gépészeti Intézetének Al-
ternatív Energiagazdálkodási Szakmérnöki
Szakán. Amikor a saját házamat építettem,
akkor már ezek az energetikai kérdések fog-
lalkoztattak, és két kollegámmal belevágtunk
ebbe a manapság amúgy is felvirágozni lát-
szó szakmába. Szerencsés összejátszás volt
ez a kút sorsával kapcsolatosan, aztán célom-
má is vált a város érdekében hasznosítani ezt
a megszerzett szakmát.

� Hogyan hasznosítható ez a kút Ráckeve
számára, mennyire tudja a jövõjét meghatá-
rozni?

� A hosszú-, közép- és rövidtávú elképze-
lések szerint is még akár egy geotermikus vil-
lamos energiát termelõ kis erõmû léte is el-
képzelhetõ, amely 1-2 megawatt közötti tel-
jesítmény leadására lenne képes. Hul-
ladékhõjét távhõként lehetne hasznosítani a
városban, és annak a hulladékhõjét, több cik-
lusban egymás után hasznosítva pl. zöldség-
gyümölcstermesztésnél, halastónál algater-
melõ tó létesítésénél, nagyon sok mindenben
gondolkodunk. A távhõszolgáltatásra már
Ausztriában, Güssingben láttam is egy tanul-
mányutam során példát, ott fával oldották ezt
meg, de ebben az esetben is a módszer
ugyanaz lenne, mert a háztartásokban hason-
ló hálózat formájában, mint most a gázháló-
zat, meg lehetne oldani, hogy a házaknál fel-
szerelnének egy hõcserélõt, egy kis hõmeny-
nyiségmérõt, amely kazán, bojler nélkül el
tudja dönteni, hogy használati meleg vizet ál-

Ráckeve termálkútja, Ráckeve jövõje?!
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lít elõ vagy fûtésre kell használni. Ez a jövõ.
Ráckevén európai szinten energetikai minta-
ként meg lehetne valósítani ezt az eljárást.

� Hogyan kerülhetünk közelebb ehhez a
megvalósításhoz? Miénk ugyan a kút, de gon-
dolom, hogy óriási költségekkel lehet ebbe
belevágni, erre vonatkozóan vannak elképze-
lések, tervek?

� Természetesen, ez nem megy önerõbõl.
A kút vásárlását még meg tudtuk oldani anél-
kül, hogy a város kasszáját kiürítettük volna,
belefért a fejlesztési elképzelésekbe, nagy-
ságrendileg még a költségvetésbe is betervez-
tük, a vételi szándék és a költségvetési forrás
találkozott tehát. Itt már a pályázatokra van
szükség, Széchenyi Tervre, Phar Alapra, eze-
ket keressük, hiszen ez milliárdos beruházás
lenne, erre találni kell befektetõ céget, akinek
gazdasági érdekeltsége lesz a megvalósítás-

ban, ez városi önerõbõl nem megy. A bizott-
ság most ezeket a megoldásokat kell hogy ke-
resse, ki kell választani egy partnert, el kell
fogadni egy koncepciót, egy projekt társaság-
gal fel kell építeni a beruházást. Az ország-
ban 2, maximum 3 olyan nagyságrendû szer-
vezet mûködik, akikkel érdemes kooperálni,
akiknél vannak már mûködõ modellek, most
ezekkel kell tárgyalnunk. Az egyetemi tanul-
mányaim során számos céget ismertem meg,
akiket én az elkövetkezendõ idõszakban le-
vélben megkeresek, és kérem õket, ha látnak
fantáziát ebben a kérdésben, akkor egy pre-
zentáció erejéig mutassák be nekünk.
Ez az új Energetikai Bizottság fõ feladatául

a kutat tartja, ezt tekinti a gerincnek, de fog-
lalkozik más fontos városi energetikai kérdé-
sekkel is, hivatott pl. felmérni a közvilágítás
helyzetét, az intézményi kazáncseréket, hõ-
szigeteléseket stb.
Nagyon rossz állapotban vannak az intéz-

mények kazánjai, ez is égetõ probléma. Meg
kell vizsgálni, hogy ha a Pilisi Parkerdõ Gaz-
daság el tudná látni megfelelõ faaprítékkal az
intézményeket, nem lenne-e érdemes átállni
a gázról, amelynek pl. a készenléti díja évente
több millió forint, és még egy csepp gáz ára
sincs benne.

� Köszönjük a részletes tájékoztatót, re-
méljük, hogy sikerült a lakosság felé elegen-
dõ információt eljuttatnunk, és arra kérlek,
hogy amennyiben bármilyen újabb lépések
történnek a kút sorsa körül, akkor az újság
hasábjain akár a bizottság, akár Te, továbbra
is folyamatosan nyújtsatok tájékoztatást.

� Eztmegígérhetem, természetesen beszámo-
lunkmajd amunkánkról és a fejleményekrõl.

� Köszönöm szépen, és jó munkát kívánok.
Jáki Réka

dátum nap feladat település jellege
2011. 04. 11. Hétfõ LOMTALANÍTÁS Ráckeve-Újtelep lakosság +Újtelep Peregi Duna sortól � Fanyilasig
2011. 04. 12. Kedd LOMTALANÍTÁS Ráckeve lakosság Eötvös u.�KossuthL. u (AdyE.Gimn.-ig) Szula

2011. 04. 13. Szerda LOMTALANÍTÁS Ráckeve lakosság Kossuth L. u. (Ady E. Gimnáziumtól)
Gárdonyi sortól Újhegy területén
Ráckeve Bajcsy-Zs. utcától délre esõ területen

2011. 04. 14. Csütörtök LOMTALANÍTÁS Ráckeve lakosság (Szent János tér �Molnár utca �Autómosóig
Péter Bíró utcától � Páskom tanyáig)

2011. 04. 15. Péntek LOMTALANÍTÁS Ráckeve lakosság Ráckeve Bajcsy-Zs. utcától északra esõ
területen aGárdonyi sorig

2011. 05. 09. Hétfõ LOMTALANÍTÁS Szigetszentmárton-
Tókert sor, Angyali-sziget üdülõ

2011. 05. 10. Kedd LOMTALANÍTÁS Somlyó-sziget,
Kerekzátony-sziget üdülõ

2011. 05. 16. Hétfõ LOMTALANÍTÁS Ráckeve üdülõ Keszegsor
2011. 05. 11. Szerda
2011. 07. 18. Hétfõ ZÖLDJÁRAT Ráckeve-Újtelep lakosság-üdülõ Peregi Duna sortól � Fanyilasig
2011. 11. 21. Hétfõ
2011. 05. 12. Csütörtök
2011. 07. 19. Kedd ZÖLDJÁRAT Ráckeve lakosság-üdülõ Ráckeve Bajcsy Zs. utcától délre esõ terület
2011. 11. 22. Kedd
2011. 05. 13. Péntek
2011. 07. 20. Szerda ZÖLDJÁRAT Ráckeve lakosság-üdülõ Ráckeve Bajcsy-Zs. utcától északra esõ terület
2011. 11. 23. Szerda
2011. 05. 19. Csütörtök
2011. 07. 21. Csütörtök ZÖLDJÁRAT Ráckeve lakosság-üdülõ Somlyó-sziget
2011. 11. 24. Csütörtök

Az ingatlant használók száma Maximum 3 fõ 4 vagy több fõ
Alapdíj (rendelkezésre állási díj) ÁFÁ-val 638 Ft 638 Ft
Aminimálisan fizetendõ szolgáltatás tartalma 2 x 120 l hulladék ürítési díja, 4 x 120 l hulladék ürítési díja,

vagy két zsák elszállításának díja vagy négy zsák elszállításának díja
Minimális fizetendõ havidíj 25%ÁFÁ-val 1056 Ft 1474 Ft

942 Ft* 1315 Ft*
Fizetendõminden további ürítésnél (120 l-es 209 Ft 209 Ft
edény egyszeri ürítésének díja 25%ÁFÁ-val) 186 Ft* 186 Ft*
Minden további egy zsák elszállításának 303 Ft 303 Ft
díja 25%ÁFÁ-val) 270 Ft* 270 Ft*

A települési szilárd hulladék gyûjtésének és elszállításának 2011. február 1-jétõl érvényes díjai



2011. február 13

RRSSDD  öönnkk oo rrmmáánn yy zz aa tt  RRSSDD  

Csatornázás az üdülõterületekenmindössze 29%-os lakossági önrésszel!
A Ráckevei-Soroksári Duna-ág (RSD) vízgazdálkodásának és vízmin ségének javítására a Vízügyi és Környezetvédelmi Központi Igazgatóság

egy európai uniós támogatásra számot tartó projektet indított 2007-ben. A projekt 4 elemb l áll, melyb l a 'Szennyez anyagok kivezetése a parti
sávból' elnevezés projektelem (üdül területek csatornázása) eellssõkkéénntt nnyyeerrttee eell aazz uunniióó ttáámmooggaattáássáátt!!
Az 55..006644..116666 113322 FFtt nettó összberuházású csatornázás megvalósításához nneettttóó 33 774477 224466 333322 ffoorriinnttoott a Kohéziós Alap és a Magyar Köztár-

saság költségvetése társfinanszírozásban biztosít. A fennmaradó részt az RSDmentén fekv 14 település mintegy 8500 érintett ingatlantulajdonosa
érdekeltségi hozzájárulás formájában fizeti meg.
Az üdül tulajdonosokmost a beruházási költség kkeevveesseebbbb mmiinntt 3300%%--áátt ffiizzeettiikk mmeegg,, míg a fennmaradó részt, többmint 70%-ot, ajándékba kap-

ják. A hagyományos szennyvíz fejlesztések pályázati kiírása csak belterületi fejlesztéseket támogat. Ez az els eset, hogy üdül területen európai uni-
ós, illetve állami támogatás felhasználásával valósulhat meg csatornaépítés!
AA TTáámmooggaattáássii SSzzeerrzzõddééss aallááíírráássáánnaakk eellõffeellttéétteellee aa VVíízziikköözzmmû TTáárrssuullaatt mmeeggaallaakkuulláássaa..
A Társulat az érintett ingatlantulajdonosok összefogásával létrejöv lakossági szervezet, mely az érdekeltségi hozzájárulások befizetéseit kezeli,

és a nem fizet tulajdonosoktól a hozzájárulást szükség szerint behajtás útján a helyi önkormányzat jegyz jének segítségével beszedi. Közös érde-
künk, hogy a Víziközm Társulat megalakuljon, mert ez a projekt további el rehaladásának el feltétele (támogatás kiutalása, közbeszerzés elindí-
tása, kivitelez kiválasztása, csatornázás megkezdése. stb.). A megalakulásra rendelkezésre álló id mmiinnddöösssszzeesseenn 6600 nnaapp,, ezért kérjük, hogy
együttm ködésével segítse, hogy a Társulat megalakuljon és az elnyert uniós támogatást igénybe tudjuk venni.

Az ingatlantulajdonosok teendõi:
CCssaattllaakkoozzzzoonn öönnkkéénntteesseenn aa VVíízziikköözzmmû TTáárrssuullaatthhoozz!! 
A Társulat Alakuló üléséig ezt most még megteheti annak ellenére, hogy korábban esetleg nem küldte el szándéknyilatkozatát. Amennyiben a
Társulat 2/3-os támogatottsággal megalakul, ezután viszont a tulajdonosok fennmaradó 1/3-a kényszertaggá válik, akit l közadók módjára,
egy összegben behajtható lesz az érdekeltségi hozzájárulás összege.

KKeerreessssee ppoossttáájjáábbaann aazz RRSSDD ccssaattoorrnnáázzáássrróóll sszzóóllóó lleevveelleett!! 
A Víziközm Társulat megalakításának konkrét lépéseivel és a csatlakozással kapcsolatban hamarosan levelet küldünk az érintetteknek. Kérjük,
hogy a szükséges dokumentumokat postafordultával küldjék vissza a polgármesteri hivatalokhoz.

JJeelleennttssee bbee aazz iinnggaattllaannáátt éérriinnttõ vváállttoozzáássookkaatt!! 
Nagyon fontos, hogy a csatornázandó ingatlanát érint bármilyen változást: pl. tulajdonosváltás, elhalálozás, osztott közös tulajdonná válás�
stb. jelentse be az illetékes polgármesteri hivatalban.

PPoonnttoossííttssaa eelléérrhheettõssééggeeiitt!! 
Kérjük értesítse a polgármesteri hivatalt az elérhet ségeiben bekövetkezett változásokról. A pontos címnyilvántartás elengedhetetlen a hatékony
információáramláshoz mindvégig a csatornázás megvalósulása alatt. Fontos, hogy értesítési címe mindig aktuális legyen.

KKoommmmuunniikkáálljjoonn ee--mmaaiilleenn!! 
Nagy segítségünkre szolgálna, ha a költséges, id igényes postai levelezés helyett az email-en való kapcsolattartást választaná. Egyszer en, gyor-
san felteheti kérdéseit e-mailen, valamint rendszeres hírlevél formájában tudjuk értesíteni az eseményekr l, teend kr l. Küldje el mail címét az
info@rsdpartisav.hu címre.

FFrriissss hhíírreekkéérrtt llááttooggaassssaa rreennddsszzeerreesseenn aa wwwwww..rrssddppaarrttiissaavv..hhuu hhoonnllaappoott!! 
Kapcsolat: TTAAKKSSOONNYY:: RReeiicchhnnéé LLeehhoocczzkkyy MMáárriiaa 2244//552200--777733  email: iinnffoo@@rrssddppaarrttiissaavv..hhuu

KKöösszzöönnjjüükk eeggyyüüttttmmûkkööddéésséétt!! RRSSDD PPaarrttii SSáávv ÖÖnnkkoorrmmáánnyyzzaattii TTáárrssuullááss

Támogatást nyert az
RSD Parti Sáv Pályázat!

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete pályázatot ír ki aRáckeveVáros In-
tézményi Gazdasági Iroda (IGI) vezetõi
állásának betöltésére.A jelenleg öt és fél enge-
délyezett álláshellyel mûködõ IGI Ráckeve
Város Önkormányzatának önállóan mûködõ és
gazdálkodó szerve, mely nyolc intézmény gaz-
dálkodását felügyeli, könyveli.
Amagasabb vezetõimegbízás feltételei:

a) szakirányú felsõfokú iskolai végzettséggel,
vagy felsõfokú iskolai végzettséggel és emel-
lett legalább mérlegképes könyvelõi szak-
képesítéssel vagy ezzel egyenértékûképesítés-
sel kell rendelkeznie. Ez utóbbiaknak szere-
pelniük kell a számvitelrõl szóló 2000. évi C.
törvény 151. § (3)-(5) bekezdése szerinti nyil-
vántartás valamelyikében, és rendelkezniük
kell ennek megfelelõen a tevékenység ellá-
tására jogosító engedéllyel (igazolvánnyal).

b) magyar állampolgárság
c) büntetlen elõélet
d) pályázati anyag benyújtása,melynek tartalma:
� a pályázó szakmai önéletrajza,
� 3 hónapnál nem régebbi hatósági erkölcsi
bizonyítvány,

� végzettséget igazoló oklevél másolata,
� felhasználói szintû számítógépes ismeretek
(Word, Excel),

� nyilatkozat, melyben hozzájárul/nem járul
hozzá (a megfelelõ szó kiválasztása), hogy a
megbízón és az elbíráló bizottság tagjain kívül
más személy is megismerheti pályázatát.

Elõnyt jelent költségvetési szervnél szerzett
tapasztalat.
A megbízás idõtartama: határozatlan idejû
közalkalmazotti jogviszony mellett, határozott
idejû 5 éves vezetõi megbízás, 2011. március
16. napjától kezdõdõen.
Bérezés: a közalkalmazottak jogállásáról szóló

1992. évi XXXIII. törvény szerint.
A pályázat benyújtásának helye, határideje,
módja:
�Helye: Ráckeve Város Polgármesteri Hiva-
tal, 2300 Ráckeve, Szent István tér 4.

� Ideje: 2011. március 3. napja
� A pályázatot zárt borítékban �Pályázat a
Ráckeve Város Intézményi Gazdasági Iroda
vezetõi állására� jeligével kell a pályázati
címre eljuttatni.

A pályázat elbírálása: a pályázat benyújtási
határidejének lejártát követõ 10 nap. A
képviselõ-testület SZMSZ-e szerint a pályáza-
tok elbírálása titkos szavazással történik.
A pályázatról tájékoztatást ad: Ráckeve

Város Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Iroda
vezetõje.
Cím: 2300 Ráckeve, Szent István tér 4.
Tel.: 06-24/523-351, Fax: 06-24/422-521,
e-mail: penzugy@rackeve.hu
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Tisztelt Olvasók!

Szívbõl reméljük, hogy elégedettek voltak az
elmúlt években a Ráckevei Újsággal, és tovább-
ra is lapunk hûséges olvasói maradnak nyomta-
tott és internetes formájában is (www.rackeve.-
hu/média/újság)!
Igyekszünk továbbra is a városunkban zajló

és a ráckevei polgárokat érintõ eseményekrõl tu-
dósítani; hiteles tájékoztatást nyújtani a városi
közéletrõl; fontos és hasznos információkat jut-
tatni el Önökhöz; kiemelkedõ, a múltban élt
vagy napjainkban jeleskedõ, városunkban élõ
személyiségeket bemutatni; érdekes beszélgeté-
seket, interjúkat közölni; a sporteseményekrõl,
dicsõségekrõl hírt adni és persze finom ételek
receptjeivel szolgálni a háziasszonyok számára
a konyhában; szórakoztatni és kicsit kikapcso-
lódni; a hétköznapok gondjait egy-egy érdekes,
hasznos írással feledtetni.

A város havontamegjelenõ hivatalos lapja, az
Önök újsága a Ráckevei Újság, amely 1100 pél-
dányban jelenik meg minden hónap elsõ szom-
batján, 24, 28 vagy 32 oldalon, a hónap esemé-
nyeinek sûrûségétõl függõen, de ebbõl 8 oldal
mindig a színes felület.

Felelõs szerkesztõ: Jáki Réka
Tel.: 06-30-201-9173

Szerkesztõség: 2300Ráckeve, Szent István tér 4.
Telefon: 24/523-333
e-mail:
jreka@invitel.hu
rujsag@invitel.hu
rackeve@rackeve.hu

Elõfizetési lehetõség

Tájékoztatjuk a Ráckevei Újság olvasóit,
hogy lehetõség van az újság elõfizetésére a Pol-
gármesteri Hivatal Ügyfélszolgálati Irodájában.
Tel.: 06-24-523-333.
Ráckevei címre történõ megrendelés esetén

csak az újság árát kell kifizetni legalább hat hó-
napra elõre.

Más településeken történõ elõfizetésre is le-
hetõség nyílik, ilyen esetben sajnos az újság árán
túl a postaköltséget is ki kell fizetni szintén leg-
alább hat hónapra elõre.

A lap ára:
Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy hatá-

rozott, hogy az újság 2011. évi ára változatlanul
200 Ft, elõfizetéssel továbbra is 180 Ft. Érdemes
tehát elõfizetni!
Kérjük, éljenek a lehetõséggel!

A lap terjesztése:
A Ráckevei Újságot minden hónap elsõ

szombatjától több terjesztõi helyen is megvásá-
rolhatják: Ady Endre Gimnázium, Ács Károly
MûvelõdésiKözpont,ÁrpádMúzeum,Barkács-
bolt � Postaköz, Bodor Táp Üzlet, piac, Boros
Katalin vállalkozó, Budapest Bank, Éden ABC,
Csömöri János � Üzlet, Erdõ Üzlet, Galenus
Gyógyszertár, Gózony trafik, KirchnernéVirág-
üzlet, Korax Kft., Pagoda, Orosz Üzlet, Skarica
Máté Városi Könyvtár, Szakorvosi Rendelõin-
tézet, Újtelepi ABC, Újságos Pavilon, Önkor-
mányzat ügyfélszolgálata.
Ezentúl igyekszünk új terjesztõi helyeket is

bevonni, ezért kérjük is azt a vállalkozót, üzlet-
vagy bolttulajdonost, aki úgy gondolja, hogy te-
vékenységi körébe belefér a Ráckevei Újság ter-
jesztése, jelentkezzen a Polgármesteri Hivatal
Titkárságánál (06-24-523-333) vagy a felelõs
szerkesztõnél (06-30-201-9173).

Hirdetési tarifák:
Tisztelt Régi és LeendõHirdetõ Partnereink!
Reméljük, hogy a régi partnereink elégedet-

tek voltak az elmúlt években a Ráckevei Újság
hirdetési szolgáltatásaival, és a 2011-es évben is
igénybe kívánják venni hirdetési felületeinket.
Az új partnereket pedig azzal biztatjuk, hogy
próbálják ki, hátha a Ráckevei Újságban megje-
lentetett hirdetéseik vállalkozásuk, cégük, üzle-
tük számára kedvezõ hatással lesznek.
Örömmel tájékoztatom az Ön/Önök vállalko-

zását, cégét, intézményét, hogy Ráckevei Újság
hirdetési tarifáit Ráckeve Város Képviselõ-tes-
tülete egyelõre nem emelte meg, maradnak az
eddigi áraink, amely azt gondolom, hogy gesz-
tusértékû ebben a gazdaságilag amúgy is na-
gyobb terheket rovó idõszakban.
Lentebb tájékozódhatnak a részletes árakról

és felületekrõl, valamint a lapzártákról és újság-
megjelenési idõpontokról. Amennyiben úgy
gondolják, hogy hirdetési felületeinket igénybe
kívánják venni, kérem,minél hamarabb jelezzék
felém a jreka@invitel.hu vagy az rujsag@invi-
tel.hu e-mail címre, különösen, ha a népszerû
hátsó és hátsó belsõ felületet szeretnék lekötni
hosszabb idõszakra. Mivel ez a színes felület
korlátozott, a hirdetési szándék jelzésének és a
megrendelõnek a beérkezési sorrendje számít.

ARáckevei Újság 2011-es évre szóló
Hirdetési Árajánlata

1/1 oldal (19 x 25,5 cm)
színes nyomás 45.000 Ft + áfa
1/2 oldal (19 x 12,5 cm)
színes nyomás 22.500 Ft + áfa
1/4 oldal (9,5 x 12,5 cm)
színes nyomás 11.250 Ft + áfa

1/8 oldal (9,5 x 6,25 cm)
színes nyomás 5.625 Ft + áfa
1/1 oldal fekete-fehér nyomás 32.000 Ft+áfa
1/2 oldal fekete-fehér nyomásban 16.000 Ft+áfa
1/4 oldal fekete-fehér nyomásban 8.000 Ft+áfa
1/8 oldal fekete-fehér nyomásban 4.000 Ft+áfa

Apróhirdetés: 27 Ft/szó+áfa; legfeljebb 30 szó-
ig, folyamatos szövegként, 2 kiemelt szóval.
Tónussal kiemelésnél 10% felár fizetendõ.
Hatszori hirdetés megrendelése esetén 10%,
egész évinél 20%kedvezmény adható.
(Itt figyelembe vesszük, hogy már csak február-
tól tudják igénybe venni a hirdetési felületet, te-
hát a 11 hónap után is jár a 20% kedvezmény!)

Fizetés: átutalással vagy postai csekken törté-
nik amegjelenés után.

ARáckevei Újság 2011-es évi
megjelenései és lapzártái

Megjelenés: Lapzárták:

2011. január 8. 2010.dec.30. 12.00 óra
február 5. 2011. január 27. 12.00 óra
március 5. február 24. 12.00 óra
április 2. március 24. 12.00 óra
május 7. április 28. 12.00 óra
június 4. május 26. 12.00 óra
július 2. június 23. 12.00 óra
augusztus 6. július 28. 12.00 óra
szeptember 3. augusztus 25. 12.00 óra
október 1. szeptember 22. 12.00 óra
november 5. október 27. 12.00 óra
december 3. november 24. 12.00 óra
2012. január 7. december 29. 12.00 óra
Kérem a lapzárták pontos betartását!

A hirdetések valódiságáért felelõsséget nemvál-
lalunk!
Kérjük, amennyiben mondanivalójuk, érdekes
bejelentenivalójuk, információik vannak, olya-
nok, amelyeket megosztanának a város lakossá-
gával, juttassák el a következõ e-mail címekre:
jreka@invitel.hu
rujsag@invitel.hu
rackeve@rackeve.hu
A kéziratok elfogadása nem jelenti azok fel-

tétlen megjelentetését! Kéziratot nem õrzünk
meg és nem adunk vissza, ha lehetséges, készít-
senek másolatot róla, amennyiben igényük van
rá, hogy megmaradjon egy saját példány,
amennyiben nincs lehetõségük, akkor mi szíve-
sen lemásoljuk, bescanneljük.

Írjuk együtt a Ráckevei Újságot!
Jáki Réka,

felelõs szerkesztõ

AA  RRáá cc kk ee vv ee ii  ÚÚjj ss áá gg  hh íí rr ee ii

Ráckevei Újság 2011-es évre szóló információi és ajánlatai
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Sokféleképpen le-
élhetünk egy életet,
de valószínû, amire a
legtöbben vágyunk,
hogy az ember meg-
találja magában a
belsõ nyugalmat és a
rendet, erre felfûzzön
egy szép családi éle-
tet, kedves, hûséges
társsal, jó gyerekek-
kel és egy sikeres

karrierrel. Talán ha ezt mindet meg tudjuk va-
lósítani, akkor válhatunk olyan derûs személyi-
séggé, mint amilyen Horváth Attila is volt, akit
nagyon sokan ismertünk, és a Ráckevei Újság
januári számában egy röpke hírbõl � ahol a csa-
ládmegköszönte a búcsúztatójánmegjelent ro-
konoknak, barátoknak, ismerõsöknek az
együttérzését � tudtuk meg, hogy már nem in-
teget nekünk vidáman kis akkumulátoros mo-
torjáról, fájdalmai és betegsége ellenére ismin-
dig mosolyogva, kedvesen. Még ki sem tava-
szodott, de máris hiányzik jelenléte a Szent Ist-
ván téri parkból, kedvenc helyérõl, ahonnan
nap mint nap szemlélõdött, ahol szívesen
meg-megálltak a jó ismerõsök, barátok a
mindennapok rohanásában néhány percre,
hogy beszélgessenekVele�
Szinte elsõ ráckevei ismerõseim közé tar-

tozott, hiszen amikor idekerültem, éppen csa-
ládi vállalkozásban a Keve Hotelt vezette
(1990-1995), és sokszor valóban �családi
körben� töltöttünk el vidám estéket biliárd-
dal, jó beszélgetésekkel. Ez a futó ismeretség
megmaradt, és a legutolsó hónapokig moso-
lyogva, finom humorral kérdezett, ha talál-
koztunk: � Nami �újság� a városban?
Mindenrõl volt alapos, megfontolt vélemé-

nye, figyelemmel kísérte az országos híreket,
rendszeresen olvasta a sajtót, nézte a televíziót.
Rengeteg embert ismert, õt is sokan, népszerû
volt a sportéletben, a közéletben, a biztosítási
szakmában és a baráti kártyapartikon.
1972-ben költözött családjával Ráckevére,

itt nevelte fel gyermekeit nagy családi szeretet-
ben szelíd, hûséges Máriájával: fiait, Attilát
(1968) és Lászlót (1969), lányát, Edinát
(1974). Elsõ házasságából született Andrea lá-
nyával (1963) is szoros kapcsolatban marad-
tak, hiszen számára ebben a mai szétesõ világ-
ban aCsalád volt a legfontosabb, gyermekeit is
erre tanította, akik a mai napig egymással és
féltestvérükkel is közeli, szeretetteljes viszony-
ban élnek. Már unokák is születtek: Eszter,
Bence, Attila, Nándi és Bogi, õk tették teljessé
családfõi szerepét, okoztak számára az utolsó
nehéz idõszakban, betegsége alatt is boldog

pillanatokat, és nagypapai mivoltára roppant
büszke volt.
Budapesten született 1937. 04. 19-én. 1959-

ben mezõgazdasági mérnöki oklevelet szerzett
a Keszthelyi Mezõgazdasági Akadémián,
majd 1968-ban a Pécsi Tanárképzõ Fõiskolán
biológia-testnevelés szakon tanárként végzett.
AzAkadémia elvégzése után aVeszprém-Zala
megyei ÁGOK-nál, majd a Küngösi Állami
Gazdaságnál gyakornokként, 1960-tól a Mar-
calvölgyi ÁNG-ban üzemegység-vezetõként,
1961-tõl a Nemesgulácsi Gépállomás agronó-
musaként, majd a Zalaszabari Tsz. fõagronó-
musaként dolgozott. Úrkúton, majd Zircen 16
évig biológiát, testnevelést és mezõgazdasági
gyakorlatot tanított. Két diplomájával aztán
mégis egy másik területen kezdett el dolgozni,
aMagyar Állami Biztosító országos üzletkötõ-
jeként, majd közterület-felügyelõjeként tevé-
kenykedett sokáig, rengeteg ügyfelet szerezve
jó stílusával, intelligenciájával. 2009-ben
Aranydiplomát vehetett át a Pannon Egyetem
GeorgikonKaránKeszthelyen.
Késõbb visszatért egyik �szerelméhez�, a

sporthoz, Szigetcsépen 2 évig testnevelõ tanár-
ként szerettette meg számos fiatallal a sportot.
Miután nyugdíjas lett, akkor vágott bele a ven-
déglátóiparba, és vállalkozásként a Keve Ho-
telt mûködtette feleségével, gyermekeivel.
Élete egyik fõ szenvedélye a sport volt. Vá-

logatott szinten atletizált és röplabdázott fiatal
korában, késõbb két csapatnál is vállalt futball-
edzõi munkát, de úszni is szívesen tanította a
gyerekeket, nyaranta több százat is itt Rácke-
vén.A sport iránti szeretetet és életformát gyer-
mekeinek is átadta, gondosan és nagy szeretet-
tel ügyelt rá, hogy mindegyikõjüket ebbe az
irányba terelje. Véletlen baleset során sérült
meg a lába, amely késõbb betegségéhez is ve-
zetett, de csak ez akadályoztameg abban, hogy
az utolsó évekbenmár nem tudott nagy sétákat
tenni, mozogni. Ennek ellenére a kezdeti nehéz
idõszakot legyûrve kis kocsijával minden nap
kimozdult, küzdve a rezignált és beletörõdõ
életforma ellen.

Másik nagy szenvedélye, kedvenc játéka a
kártya, az ulti volt, amelyet szintén felsõfokon
mûvelt, olyannyira, hogy 1995-tõl a MUOE
alapító tagja lett,majd 5 éven át az Etikai és Fe-
gyelmi Bizottság elnöke. Profizmusát rengeteg
kupa, érem és számos oklevél tanúsítja, és épp
a napokban, már halála után rendezték meg az
ultis barátok, kártyapartnerek Ráckevén a
Savoyai-kastélyban a Horváth Attila Emlék-
versenyt.

Sokan a szívünkbe zártuk, szeretettel emlé-
kezünk Horváth Attilára, barátok, kollegák,
sporttársak, tanítványok, kártyabarátok, isme-
rõsök. Talán ennyi szívbõl jövõ emlékezõ sze-
retet segít enyhíteni azt az hatalmas hiányt,
amelyet felesége, gyermekei és unokái érez-
hetnek utána. Ne feledjük a bölcs mondást:
�Mindenki addig él, ameddig emlékeznek
Rá�� Horváth Attilára mi ráckeveiek is em-
lékezzünk minden alkalommal, ahogyan át-
szaladunk a parkon, kedvenc helyére odapil-
lantva, mert biztosan mosolyogva leinteget a
messzi kéklõ nyugalomból nekünk�
Nyugodjék Békében.

Jáki Réka

Az én apám
Apám szemére ráborult az álom,
eltakarta rég-riadt tekintetét.
Sóhaján lopózom, s talán tört kezét
simítanám, demár sosem találom.

Kortalan konok, kõkemény acélba
zártan értek élhetõmelódiák�
Hallom énekét, a csacska kisdiák,
messzi múlt tanán emelt önmagamba�

Sejtjeit hordozó tükörkép az arc,
mi álmosan köszönt napok hajnalán;
néha dúlt belül, de elcsitult a harc

bágyadón egy õsi country dallamán�
álmaimba rótt szaván tiszta karc�
Síri némaságba bújt az én apám.

(A vers szerzõje legnagyobb gyermeke,
Andrea.)

InmemorianHorváthAttila (1937-2010)
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Sulikóstoló �Madárkarácsony
AzÁrpád FejedelemÁltalános Iskolában több éves hagyománya van a

Sulikóstoló foglalkozásoknak.
A játékos délutánok a leendõ elsõ osztályosainknak és szüleiknek szól-

nak. Ekkor lehetõség nyílik iskolánk színvonalas oktató-nevelõ munkájá-
nak megismerésére, bejárhatják szép, jól felszerelt tantermeinket, megis-
merhetik a szülõk és csemetéik a leendõ elsõ osztályos tanítókat is.
Az elsõ foglalkozásra 2010. december 17-én került sor, Madárkará-

csony címmel.
A 2. a osztályosok kedves mûsor keretében mutatták be a nálunk telelõ

madarak nehéz életét. A mûsor után a vendég gyerekekkel együtt madár-
eleséget készítettünk, melyet hazavihettek.
Iskolánk környezetvédelmi oktató központ, fontos helyet foglal el pe-

dagógiai programunkban a környezeti nevelés. Ez a foglalkozás is azt erõ-
sítette, hogy figyelni kell aminket körülvevõ világra, növényekre, állatok-
ra. Ezzel a játékos foglalkozással a téli madáretetés fontosságára irányítot-
tuk a gyerekek figyelmét. Nagyon jó hangulatú délutánt töltöttünk el
együtt.

Kissné Bácskai Rózsa

A Sulikóstolómásodik foglalkozása 2011. február 25-én, pénteken, 16
óra 30-tól 17 óra 30-ig lesz azÁrpád FejedelemÁltalános Iskolában.

A foglalkozás témája: Játékos informatika, interaktív
és logikai fejlesztõ játékok

Minden kedves érdeklõdõ szülõt és gyermeket sok szeretettel várunk!
Iskolavezetés

22001100 zzáárráássaa aa SSkkaarriiccaa MMááttéé
VVáárroossii GGyyeerrmmeekkkköönnyyvvttáárrbbaann
BosnyákViktória Ráckevén

2010. december 14-én, kedden egy író-olvasó találkozóval örvendeztet-
tükmeg a ráckevei gyerekeket.
Bosnyák Viktória könyveit fõként a 8-12 éves korosztály ismeri (Tün-

dérboszorkány, Klott Gatya ne fárassz!, A sirály a király), de a �Neveletlen
hercegnõ naplója� c. sorozat írójaként és a Stephanie Meyer: Alko-
nyat/Napfogyatkozás c. könyv fordítójaként a kamasz és a fiatal felnõtt ol-
vasó réteg számára sem ismeretlen a neve.
A ráckevei házasságkötõ teremben 70-80 fõ vett részt a találkozón, ahol

a gyerekek akkora lelkesedéssel faggatták az írónõt különbözõ kérdéseik-
kel, hogy alig tudott mindenre választ adni. Bosnyák Viktória tökéletesen
értett a gyerekek nyelvén, végig örömmel hallgatták,mindig tudottmonda-
ni egy frappáns megjegyzést, amivel fenntartotta még a legjobban nyüzs-
gölõdõ gyermek figyelmét is.
A diákok nagyon örültek a találkozásnak, dedikálásnak, és remélhetõleg

aKönyvtármég több ilyen lehetõséget tudmajd biztosítani, hogy a fiatalok
nagyobb örömmel vegyék kézbe a könyveket és szívesen olvassanak kü-
lönbözõ regényeket!

Decemberi foglalkozások
Az év utolsó heteiben még több óvodás csoport igényelte a könyvtár

kézmûves programjait. Itt amellett, hogy szép könyveket, történeteket lát-
hatnak és hallhatnak a könyvtárban, õk is készíthetnek saját kezûleg aján-
dékot családtagjaiknak.
Volt olyan csoport, amelyik külön elõadással készült a könyvtárba, a

többiek pedig kisebb ajándékokkal érkeztek. Öröm volt látni, hogy a picik
ilyen vidáman, mosollyal az arcukon érkeznek a Gyermekrészlegre, örül-
nek a könyvnek, az alkotásnak.
A 2010-es évben növekedett az olvasóink és a kölcsönzések száma,

emellett pedig a kéz-
mûves programokon
is egyre többen vesz-
nek részt. A jövõben
még színesebb és bõ-
vebb programkínálat-
tal várjuk majd a régi
és új olvasóinkat!
Talá lkozzunk

2011-ben is aKönyv-
tárban!

BarbulszkaGabriela
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Parti Éva tanárnõ vezetésé-
vel november 19-én, péntek
este nekivágtunk a 11 órás út-
nak. Elsõ állomásunk Gyõr

volt, ahol csatlakoztunk a gyõri gimi diákjaihoz.
Mikor megérkeztünk Olaszországba, egy órán
belül egy óriási bevásárlóközpontban kaptunk
szabadidõt.
Délelõtt megérkeztünk Milánóba. Szeren-

csénkre szakadt az esõ. Elfoglaltuk a szállást, és
azonnal indultunk várost nézni ernyõinkkel. El-
sõként a milánói dómot néztük meg,
amirõl rövid beszámolót kaphattunk
az idegenvezetõtõl. Az esõ továbbra
sem állt el, ennek ellenére elõször
körbesétáltuk és körbefényképeztük
a dómot. Viszont amikor beléptünk,
elénk tárult az egyház valódi nagysá-
ga.Gyönyörûek voltak a hatalmas ró-
zsaablakok.
Majd szabadidõt kaptunk a város-

ban. Sétálhattunk, vásárolhattunk,
ehettünk, ihattunk. Öröm volt sétálni
a Passage-on: gyönyörû kirakatok,
világmárkák és az olasz divat. Már
kicsit fáztunk, a cipõink átáztak, ezért

ametró felé vettük az irányt, hogy elérjük úti cé-
lunkat a SanSirot.Mikor kiszálltunk ametróból,
mindenhol a meccsre igyekvõ embereket lát-
tunk. A sok szurkoló láttán mindenkinek egyre
jobb lett a hangulata. Az utcákon tömeg volt, és
mindenki a stadion felé igyekezett.
Egy hosszabb gyalogút várt ránk a stadionig,

de amikor megpillantottuk a San Sirot, elszállt a
fáradtságunk. Nem gondoltuk volna, hogy a he-
lyünk elfoglalása ennyi nehézséggel jár, de így
jár az, aki a harmadik karéjba vesz jegyet.Mikor

leültünk, elõször csak gyönyörködhettünk a pá-
lyában és élvezhettük az olaszmeccs hangulatát.
Izgatottan vártuk, hogy a bíró végre belefújjon a
sípjába. Vártuk az elsõ találatot, ami csak a má-
sodik félidõben született meg. Természetesen a
Milan egyik játékosa, Ibrahimovic lõtte a gólt.
Majd a meccs véget ért. Akkor azonban még
nem tudtuk, milyen hosszú nap vár még ránk,
pedigmár fél 11 volt.
Az esõ még mindig szakadt, de el kellett in-

dulnunk a metró felé. Majd a metró után kb. fél
órát vártunk a hidegben egy villamosra, amirõl
le kellett szállnunk.Az okát nem tudtuk, demiu-

tán leszálltunk, a villamos tovább-
ment, nélkülünk. Még éjfélkor is a
milánói utcán álltunk, míg végre jött
egy busz, ami elvitt minket a szállás-
ra. Megkönnyebbülten dõltünk be az
ágyba.
Másnap még várt ránk egy prog-

ram, ami szerintünk mindenki számá-
ra felejthetetlen élmény volt. Stadion-
túrán vettünk részt: megnéztük a VIP
szektort, az öltözõket és a sajtószobát.
Majd Magyarország felé vettük az
irányt.

MolnárMónika, Bednanics
Dániel, Cseperkáló Bálint
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Moda, pioggia, AC Milan

FELHÍVJUKMINDENTÚRÁZNIÉSKIRÁNDULNI SZERETÕ
TÚRATÁRSUNKFIGYELMÉT,

hogy a ráckevei Ady Endre Gimnázium
TerepnyûvõMenõmanók nevet viselõ Természetjáró

Szakosztálya és a SzabAdyAlapítvány

�ÁcsKároly Emléktúra 15�, �Ráckevei Gyalogjáró 40 és 25�
néven gyalogos teljesítménytúrát szervez Ráckeve � Szigetszentmárton �

Szigetújfalu � Lórév � Szigetbecse környékén.
Mottónk: �Fedezd fel azt is ahol élsz!�
A túra idõpontja: 2011. március 26. (szombat)
Útvonal:A �40�-es távon: Ráckeve �Kis-Duna-gát � Szigetszentmárton �
Szigetújfalu �Nagy-Duna-gát � Lórév � Szigetbecse � Ráckeve.
A �25�-ös távon:Ráckeve�Nagy-Duna-gát �Lórév�Szigetbecse�Ráckeve.
A �15�-ös távon: Ráckeve �Nagy-Duna-gát � Ráckeve.
Rajt és cél: Ráckeve, Ady Endre Gimnázium (Kossuth Lajos utca 82.).
Rajtidõ: a �40�-es távon indulók 7.00 és 8.00 között indulhatnak, szintidõ:
9 óra, a �25�-ös távon indulók számára 7.00 és 9.30 között lesz lehetõség
indulásra, szintidõ: 7 óra; a �15�-ös távon indulók számára 8.00 és 10.30
között lesz nyitva a rajt, szintidõ: 6 óra.
Táv és szint: 39 km, 70 m (�40� km); 27 km, 30 m (�25�-ös); 17 km, 20 m
(�15�-ös).
Nevezési díj: 850 Ft (�40�-es), 750 Ft (�25�-ös) illetve 650 Ft (�15�-ös).
A nevezési díj MTSZ és TTT tagoknak és Magyar Turista Kártyával 650
/550/450 Ft. A Csepel-sziget teljesítménytúrázója mozgalom résztvevõi
számára 750/650/550 Ft.
Szolgáltatás: csokoládé, gyümölcs, tea és zsíros kenyér; a hosszabb
távokon frissítõ ásványvíz. A túra teljesítését emléklappal és kitûzõvel
ismerjük el.
Információ: MészárosAttila 06 (30) 436-2058, terepnyuvo@freemail.hu
Molnár László 06 (30) 921-8413, ramol@invitel.hu
Minden érdeklõdõ természetjárót, családot, iskolai csoportot, baráti

társaságot ésmagányos terepnyûvõt szeretettel várunk!

A Magyar Kultúra Napja (január 22.)
Az Ács Károly Mûvelõdési Központ a Magyar Kultúra Napja
alkalmából szavalóversenyt rendezett, amelynek eredményei:

Helyezettek:
5-6. osztályosok:

I. Kovács Kristóf Batthyány Kázmér Gimnázium
II. Tarjáni Olivér Batthyány Kázmér Gimnázium
III. Kellner Gergõ Batthyány Kázmér Gimnázium
III. Mészáros Bence Batthyány Kázmér Gimnázium
III. SárdiNikolett Árpád Fejedelem Általános Iskola

7-8. osztályosok:
I. Gulyás Réka Kiskunlacháza-Áporka Ált. Iskolai

Társulás
II. Varga Eszter Ady Endre Gimnázium

9-12. osztály:
I. Szász Júlia Batthyány Kázmér Gimnázium
I. Bartos Ágnes Batthyány Kázmér

Gimnázium
II. Bojtos Edina Ady Endre

Gimnázium
II. Keresztes Dóra Batthyány Kázmér

Gimnázium
III. Veres Eszter Batthyány Kázmér

Gimnázium

Különdíj: Fási Bendegúz Ady Endre
Gimnázium

Jahodáné Vincze Ágnes
mûvelõdésszervezõ
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�Fegyver nélkül, hatékonyan harcolni az igazság
kimondásával és továbbadásával lehet.�

A fiam hozta haza ezt a könyvet karácsony tá-
ján, ajándékba kapta a barátjától, akinek az Édes-
apja írta. Ismerem az �apukát� és tudom róla,
hogy nagy életmûvész, és beszélgetéseink során
már arra is ráéreztem, hogy egy igazi �filozoph-
ter�, aki mellesleg nem rest a saját fiain kívül a
másokét is belevonni a sport gyönyöreibe, mely
közben még valódi barátságok is köttetnek, és
közben következetes szigorral és szeretettel meg-
tanítja nekik a csapatszellem és az egymás iránti
felelõsségérzet napjainkban már-már lassan fele-
désbemerülõ fontosságát.
Kíváncsian beleolvastam és csak az idõkorlát

miatt kellett letennem a regényt, egyszerûen ma-
gával ragadott. A humoros életrajzi írás mögött
nagyon komoly és mély filozófiára leltem. Aho-
gyan Õ mondta, amikor gratulálva felhívtam:
�Ezek az életrajzi fejezetek azért íródtak Kedve-
sem, hogy az utolsó két fejezet megszülethes-
sen.�
Ritkán vállalkozom arra, hogy �elsõ kötetes�

szerzõrõl véleményt mondjak, hiszen hogy me-
gállja-e a helyét a mai írótársadalomban, hogy
egykötetes marad-e vagy lesz folytatása az írói
munkának, hogy kiírt-e magából mindent, az ké-
sõbb szokott elválni�W. Sexpeare-rõl azonban
bátran felmeremvállalni az elsõ benyomásaimat:
ritka humorú és intelligenciájú, jó tollú íróÕ, aki-
ben még rengeteg minden rejtõzik. Könnyedén
rója a sorokat, valahogy érezni azt a magával ra-
gadó természetességet, amely a regény varázsát
is adja, szinte élõbeszédszerû a stílusa, mégis iro-
dalmi. Ahogyan a fejezetek követik egymást,
egyre mélyülnek a gondolatok, és a szerzõvel
együtt az Olvasó is valóban eljut valahová�W.
Sexpeare azon ritka személyiségek közé tartozik,
akik megtalálták magukban a rendet, kérdéseket
tettek fel, és meg is találták rájuk a válaszokat�
A szerzõ Barátjának szavaival ajánlom a kí-

váncsi felfedezõknek ezt a könyvet, hiszen Szep-
sy Eleonóra valószínû már többet tud W. Sex-
peare-rõl, de közzéteszek a www.sexpeare.hu ol-
dalon található internetes fórumon megjelent né-
hány hozzászólást is, hátha még többen kedvet
kapnak arra, hogy megtudják ki ez a szellemes
írói álnév mögé bújt szerzõ, és milyen gondola-
tokkal segít eligazodni az értéktelenségtõl hem-
zsegõ, lassan darabjaira szétesõ modern vilá-
gunkban.
�A különleges humorérzékkel megáldott Szer-

zõ� alkotott magának egy írói álnevet. Bizonyára
úgy érzi/érezte, hogy az a fontos, amit leírt, s nem
egy név a könyv elején.
Valójában ez egy életregény. A fõszereplõ

�hétpróbás�-nak is mondható, aki meg nem hát-
rál, feltalálja magát minden helyzetben, bizako-
dó, kitartó, kemény legény, de szíve szeretettel te-
li! Kalandos élete során eljutott a legnagyobb
fordulóponthoz: megtalálta igazi életútját!
Mindezeket õszintén, humorosan, olykor ér-

dekfeszítõen, helyenként a keresetlen szavakat
�megszépítve�, máshol személyekrõl, esemé-
nyekrõl lírai finomsággal szólva tárja az Olvasó
elé.
Érdekes, tanulságos, történelmi vonatkozáso-

kat is megörökítõ, szórakoztató regény. Jó szívvel
ajánlom � fiataloktól fölfelé � mindenkinek."
Szeged, 2010. november 24.

Szepsy Eleonóra
ny. ped.

VÉLEMÉNYEK
sexpeare
...elolvastam az egészet egy szuszra...
A stílusod jó, nagyon jó, talánminthamég egy

kicsit túl szellemes is lenne, de nem baj, olvas-
mányos. Nekem igazából a vége felé tetszett, de
ez csak egyéni vélemény. Én ezt a címet adtam
volna neki:�Utam�
...és valójában ennek a második része lesz

majd igazából érdekes, mert akkor tudod majd
felmérni, hogy hova jutottál...

Egy derék férfiember élete, kalandja és útke-
resése mutatkozott meg benne, ki már megérett
arra, hogy a Sors komoly terheket rakjon rá,
mert már vanmire.
Meg fogod kapni...
Megtiszteltetés a számomra, hogy ilyen embe-

reket ismerhettem meg. Rendkívüli körülmé-
nyek között rendkívüli emberekre van szükség,
és Te az vagy!

***
Igen nagyra becsült Feri bá!
Cirka 2 perce fejeztem be az Ön által írt könyv

ki-elolvasását. Hogy õszinte legyek, ennyire még
mû nem tetszett. Pedig olvasó ember(?) vagyok.
Sok-sok kérdés is felmerült bennem a remekmû
magamévá tétele közben. Ezeket a kérdéseket
majd személyesen szívesen feltenném!
Nagyon hálás vagyok, hogy eljutott hozzám ez

az olvasnivaló.Ön és a családja nagyszerû embe-
rek! Szerencsésnek érzem magam, hogy valami
úton-módon kapcsolatba kerültem Önökkel. Száz
szónak is egy a vége, nagyszerû lett a könyve!

***
Gratulálok uram a könyvéhez! Nagyon jót szó-

rakoztam rajta. Nálam a moszkvai irodalmi est
vitte a prímet a paplan alatt lenge öltözetû hölgy-
gyel. Bár a Gusztival lefestett kerítésen is jót rö-
högtem, és persze kirajzolódott már akkor, hogy
micsoda üzleti géniusz született, de a többi sztorin
is jót mulattam. Gratulálok a könyvhöz amit utó-
lag bevallva félve vettem kézhez, de már várom a
következõt! Fradista barátja.

***
Köszönöm az élményt, amit e könyv olvasása

nyújtott Nekem, a kuncogás és a könnyes röhögés
minden formájában.
Családom az elmúlt 4 napban igen furcsán né-

zett rám.Miután kiolvastam e remekmûvet, máris
más kezében landolt. Most leánykám olvassa, és
már van rá további jelentkezõ is.
Összességében a könyvvel kapcsolatos mé-

lyebb érzéseimet nem tudom írásba foglalni, de
még szavakkal sem tudom elmondani.
Mélyen megérintett, és a leírtak alapján csak

õszinte szívvel tudom remélni, hogy megtalálta
azt az utat, amit élete végéig járni fog.
Valóban igaz ami a könyv borítóján olvasható:

�humor, erotika, lélek és még valami más...�
Gratulálok, és csupa-csupa nagybetûvel:
KÖSZÖNÖM!

***
A könyv megvásárolható Ráckevén a

Sophia könyvesboltban (Kossuth Lajos utca
12. sz.)

Akönyvmegrendelhetõ:
w.sexpeare@gmail.com email címen vagy a

2340Kiskunlacháza, Sellõ utca 335. postai címen.
Fizetési mód: elõre fizetéssel, vagy postai
utánvéttel az alábbi számlaszám javára:

Delikát KlubKft.
OTPNyRT 11720018-20305888

Elõre fizetés esetén kéri a szerzõ, hogy ne mu-
lasszák el a postai címüket a megjegyzés rovatba
beleírni.
A www.sexpeare.hu honlapon található fórumon
kapcsolatot tarthatnak az íróval!

Gratulálunk a könyvhöz és várjuk a folytatást!
Jáki Réka
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Ráckevénmármásodik évemûködikRingató,

szeretnék beszámolni a foglalkozásokon szerzett
élményeimrõl. Engem már az elsõ foglalkozás
megfogott: csodálatos látni és érezni az édesanya
és a gyermeke között lévõ szeretetet, ragaszko-
dást, melyet ezek a játékokmegerõsítenek.
Ráckevei lakos vagyok, van egy Roland nevû

egyéves kisfiam, akivel tavaly kezdtünk el Rin-
gatóra járni. A foglalkozások 30 percesek, de ál-
talában tovább maradunk a jó hangulat miatt.
Sokat énekelünk, mondókázunk, ölbeli játéko-
kat játszunk, ennek is több fajtáját: tenyérsimo-
gatókat, csiklandozókat, lovagoltató és döcögte-
tõ játékokat ismertünk meg az eltelt hónapok
alatt, ezek mellett sok népdalt és altatót. A fog-
lalkozások menete nagyon rugalmas, mindig al-
kalmazkodik az adott helyzethez, hogy milyen
kedvûek a gyerekek, ha álmosak, cirógatjuk
õket és éneklünk nekik, ha nyüzsgõsek, akkor
mozgalmasabb játékokat játszunk velük. A ki-
csik érdeklõdéssel és tátott szájjal nézik, amikor
Ági, a foglalkozásvezetõ furulyán vagy más
hangszeren játszik, vagy a békák, kutyusok, bá-
rányok hangját utánozzuk.
A zenei élmények mellett a babák társaság-

ban vannak, és az anyukáknak sem árt egy kis
kimozdulás.
2010. szeptember 11-én Budapesten, aMille-

nárison jótékonysági Ringatót rendeztek egy
Balázs nevû kisfiúért, akit tavaly baleset ért. Jó
volt látni, hogy mennyi segítõkész ember gyûlt
össze, akik szívûkön viselik a másik ember
gondját. A zuhogó esõ ellenére teljesen megtelt
a teátrum, voltak szülõk, kisbabák, nagyobb
testvérek, nagyszülõk. Felejthetetlen volt, ahogy
a több száz család egyszerre énekelt népdalokat
és kánonokat, amelyeket mindannyian isme-
rünk, de egészen más hatást nyújtanak, amikor
ennyien éneklik egyszerre. A foglalkozások heti
rendszerességgel zajlanak az Ács KárolyMûve-
lõdési Központban, emellett, ha szeretnénk, be-
kapcsolódhatunk aRingató országos programja-
iba is, például az anyák napi, vagy adventi, kará-
csonyi rendezvényekbe, vagy a tudatos szülõk
iskolájának elõadásaiba.
Összefoglalva: a Ringató egy jó lehetõség a

korai zenei nevelésre, játékos tanulás és kikap-
csolódás a babáknak és a szülõknek egyaránt.
Mindenkinekmerem ajánlani, a kisfiam és én

nagyon szeretjük! HorváthTímea

Élet = Csokis süti
Jó csokis süti recept: 18 dkg liszt, 15 dkg

cukor, vaj, tej, tojás, sütõpor, csoki. Ezeket jól
összekeverni, formába tenni és kisütni.
Jó élet receptem még nincs, de már kezdem

kapizsgálni, hogy mi kellene hozzá. Kell biztos
háttér, valami, ami összetartja, valami, ami
meglágyítja, kell, ami felpezsdíti és valami, ami
megédesíti.

Karácsonyi készülõdés, sütés, fõzés közben
rájöttem, hogy az élet olyan, mint egy jó csokis
süti. Könnyen elkészíthetõ, de nagyon oda kell
figyelni az összetevõkre és arra, hogyan állítjuk
össze. Figyelnünk kell arra, hogy milyen alapa-
nyagokat választunk, mert ha bármelyik is rom-
lott vagy nem olyan, mint amilyet mi

szeretnénk, akkor nem lesz jó a végtermék, és
kevés az esélyünk, hogy újból összeállíthatjuk
életünk süteményét. Vannak olyan alkotóele-
mek, melyekrõl mi nem dönthetünk, hanem
hozzuk magunkkal. Ha meg vagyunk vele
elégedve, akkor csak építkezhetünk rá, ha eset-
leg nem akkor alakíthatunk rajta, úgy hogy az
nekünk megfeleljen. De a többit nekünk kell
hozzá adni. Kell akaraterõ, hogy végigvigyük
terveinket, kell kíváncsiság is, ami hajt minket
napról napra. Fontos, hogy legyen valami,
amitõl ellágyulunk, és együtt érezzünk mások-
kal, hogy tudjunk segíteni másokon, akiknek
nem adatott meg az a jó recept, ami nekünk. A
barátok az összetartó erõ és azok, akik felpezs-
díthetik életünket, õk azok, akik mindig mellet-
tünk állnak és megmondják õszintén, ha hülye-
séget akarunk csinálni, vagy ha éppen büszkék
ránk. De jól nézzükmeg a szavatossági idejüket,

nehogy rossz elem kerüljön a sütibe. Figyeljünk
oda, hogymegfelelõmennyiségben legyen vala-
mi ínyencség is az összetevõk közt, ami olyan
ízt ad, amitõl felejthetetlenné válik!Ha ezekmár
megvannak, ne felejtsük el a legfontosabb
alkotórészt sem�ez pedig az édesítõszer! Amit
helyettesíthetünk szerelemmel. Majd a család-
dal és gyerekekkel, akiknek, ha bevált a recep-
tünk, továbbadhatjuk a sütéshez hasznos tudni-
valókat. Ha ez mind megvan, alaposan össze
kell gyúrnunk, amíg csomómentes lesz, ha ked-
vünkre való az, amit kaptunk, akkor mond-
hatjuk, hogy boldogok vagyunk és volt értelme
az életnek.
Azt hiszem, ez az én életem receptje. Ha

valakinek megtetszett, alkalmazza nyugodtan.
Ez nemolyan, amit a sírba szeretnékmagammal
vinni, inkábbmindenkivel megosztanám!
Jó sütést kívánok!



A Ráckevei Szakorvosi Rendelõintézet új, di-
namikus, fiatalos fõigazgatónõjét, Dr. Pirint
Ágnes fogszakorvost már évek óta ismerjük, hi-
szen éppen 10 éve dolgozik itt a rendelõben.
Már pályázatához benyújtott önéletrajzából is
kiderül, hogymindig aktívan dolgozott, sõt amíg
GYES-en volt kisebb gyermekével, a Miskolci
Egyetem Állam- és Jogtudományi Karán a jogi
diplomát is megszerezte, aminek most igazgató-
ként különösen nagy hasznát veszi. Korábbi
munkahelyei voltak: Budapest X. ker. Egészség-
ügyi Szolgálat, Gyermekfogászat Dentobond
KKT.-nál fogszakorvosként dolgozott, az Em-
berbarát Alapítványnál (Budapest) szintén fog-
orvosként, amely egy drogrehabilitációs alapít-
vány, és országos ellátási területtel rendelkezett,
alkoholista és drogos fiatalembereket kezeltek,
ezenkívül folyamatosan, a mai napig is magán-
rendelést is fenntart Budapesten.
2001. január 1-jétõl fél évig helyettesítõ or-

vosként ténykedett, azóta pedig a Fogászat II.
praxisát tölti be itt Ráckevén, a rendelõben.
2010. augusztusában benyújtotta pályázatát a
fõigazgatói állásra.
Ráckeve Város Képviselõ-testülete a benyúj-

tott pályázatok alapján úgy ítélte meg, hogy õ a
legalkalmasabb ennek a feladatnak a betöltésé-
re, és igazgatói posztját 2010. október 1-jén el is
foglalta. A szakmai munkáját és mindennapjait,
privát életét is jelentõsen befolyásoló új pozíció
okozta változásokról és eddigi tapasztalatairól
kérdeztem õt irodájában.

� Miért érezted úgy, hogy belevágsz egy ilyen
nagy feladatba, kihívás volt ez számodra szak-
mailag?
� Igen, egyrészt kihívás is, de volt a kollegák

részérõl is egy elég erõs biztatás ez irányba, hi-
szen amikor az elõdöm, dr. Csernus Zoltán úgy
döntött, hogy távozik, akkor sokan kifejezték,
hogy nem szeretnének �külsõs� új vezetõt, ha-
nem olyan embert, aki ismeri a helyi viszonyo-
kat, lehetõségeket, munkatársakat. Döntésem
elõtt konzultáltam fogorvos kollegáimmal is,
akik szintén biztattak és megerõsítettek a döntés
meghozatalában.Az intézmény életére volt rálá-
tásom, hiszen évekig a Közalkalmazotti Tanács
elnökeként is tevékenykedtem, ezért eléggé tisz-
tában voltam a helyi viszonyokkal. Gondoltam
megpróbálom, és úgy tûnik sikerült meggyõz-
nöm a testületet, hogy alkalmas vagyok ennek a
komoly és felelõsségteljes feladatnak az ellátá-
sára.
Azt azért hozzá kell tennem, hogy ha a testü-

let nem úgy írja ki a pályázatot, hogy ragaszko-
dik a fõállású közalkalmazotti orvoshoz és mel-
lette vezetõimegbízással a fõigazgatói feladatok
ellátásához, akkor nem nyújtom be a pályázato-
mat, mert nagyon szeretem a szakmámat, és fo-
gászként továbbra is szerettem volna dolgozni.
Az eredeti 30 órás fogorvosi kinevezésem mel-
lé, a heti óraszámomat 40 órásra módosítva, ve-
zetõi megbízással látom el az igazgatói munkát.
Ez gyakorlatilag azt jelenti, hogy fogorvosként
ugyanúgy dolgozom,mint korábban, azaz válto-
zatlan rendelési idõvel, csak eddig hétfõn nem
jártam le, de a magánrendeléseimet kellett visz-
szavennem, illetve inkább az esti órákra átten-
nem minden nap egy rövidebb idõtartamra. De
megoldom, én így szeretek élni, szeretem a pör-
gést, a nyüzsgést. Ha marad munkám, akkor vi-
szemhaza az aktákat estére, hétvégére, és otthon
dolgozom. Ezen túlmenõen igazgató kollégáim-
mal a �nem hivatalos munkaidõben�, azaz este,
éjszaka, hétvégén szinte folyamatos a munka
e-mailen, illetve telefonon.
� Hogyan kezd neki az ember egy ilyen új, fe-

lelõsségteljes munkakörnek? Honnan tudja,
hogymi a feladata?
�Nekem nagyon könnyû dolgom volt, mert a

Közalkalmazotti Tanács elnökeként az intéz-
mény vezetésében benne voltam, sok informá-
ció állt rendelkezésemre az intézmény felépíté-
sérõl, összetételérõl, ráadásul már szeptember-
ben bejártam Csernus igazgató úrhoz, aki min-
denbe beavatott, segített. Nándori Ferenc gazda-
sági igazgató pedig kiváló gazdasági szakember,
profi a szakmájában, 6 éve itt van, és rá teljes-

séggel számíthatok mindenben. Nagyon jól tu-
dunk együtt dolgozni, mindenki maradt a he-
lyén, titkárságon is, irodákban is, a szervezeti
felépítés nem változott, csak annyi, hogy dr.
Novák Gábor lett a Közalkalmazotti Tanács el-
nöke.
� Melyek azok az új elemek a pályázatodban,

amelyeket kiemelnél, mert fontosnak tartottál
akkor is, és mégmost is?
� Mint ahogyan ezt a pályázatomban is leír-

tam, mindenki számára ismert az egészségügy
kedvezõtlen helyzete, évtizedes problémái, így
szerintem a jövõbeli képet csak a jelenlegi finan-
szírozási és egyéb szabályok változatlanságának
feltételezése mellett lehet felelõsen tervezni, kü-
lönös tekintettel a kötelezõ feladatként végzen-
dõ alapellátásokra és az önként vállalt járóbeteg
szakellátására.
Intézetünk kiegyensúlyozott gazdálkodással

és szervezettenmûködik. Elsõdleges feladatom-
nak a mûködõképesség változatlan fenntartását
tartom, szorosan együttmûködve a gazdasági
igazgatóval, ahogyan ezt már az elõbb is emlí-
tettem.
Fontos a rendelõintézet szakmai munkájának

folyamatos javítása, ennek érdekében támogatni
kívánom az orvosok, illetve a szakdolgozók kö-
telezõ és egyéni továbbképzését, a kreditrend-
szer folyamatos ellenõrzését.
Biztosítani szeretném a dolgozók erkölcsi és

anyagi elismerését, differenciált jutalmazást, a
megfelelõ dolgozók megtartását, hiszen ezek a
közalkalmazottimunkatársak évek óta nemkap-
tak fizetésemelést a kötelezõn kívül, legfeljebb
csak jutalommal tudunk ezért a nehéz munkáért
kompenzálni számukra, attól függõen, hogy
mennyi pénzt tudunk az év során a szoros gaz-
dálkodással erre a célra megtakarítani. Ezért va-
gyok továbbra is nyitott a munkatársak elége-
dettségének fokozására, továbbá � egy összetar-
tóbb közösség kialakulása érdekében � minden
javaslatra az Intézet valamennyi dolgozójától.
Összesen 88 fõvel mûködik a rendelõ, ebbõl
közalkalmazott 51 fõfoglalkozású, többi rész-
foglalkozású vagy vállalkozóként dolgozik ná-
lunk.
Az ellátás színvonalának emelésére, valamint

a fejlesztésekre kiírt pályázati lehetõségeket fo-
lyamatosan figyelemmel kísérem. Az esetleges
önrészek biztosításában számítok a fenntartó,
valamint az ellátási terület önkormányzatainak
segítségére. Járt nálunk is az új polgármester,
Szadai József, amikor az intézményekhez elláto-
gatott, és nagyon jó benyomást tett ránk, bár
igaz, korábban, mint a Pénzügyi Bizottság elnö-

EGYCSÉSZEKÁVÉ...

Dr. Pirint Ágnessel
a Ráckevei Szakorvosi Rendelõintézet új fõigazgatójával

és Dr. Kökény Zoltán orvos-igazgatóval
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kével, dolgoztunk már együtt. Hasonlóan gon-
dolkodunk a szakorvosi rendelõintézet jövõjé-
rõl, fejlesztéseirõl, a rendelési idõ bõvítésérõl, új
szakmák behozataláról (pl. pszichiáter alkalma-
zása), az õ szándéka is a kistérségi szerep erõsí-
tése az egészségügy terén is. Ez számunkra na-
gyon pozitívan hatott.
Folytatni kívánom az ellátási területhez tarto-

zó településeken végzendõ szûrõvizsgálatokat,
hiszen ez jó alkalmat teremt egyrészt a jelenleg
is korrekt kapcsolatok erõsítésére, ápolására, a
rendelõintézet szolgáltatásainak népszerûsítésé-
re és a szûrés során �fennakadt� személyek to-
vábbi gyógykezelésére, gyógyítására.
Ezek mellett az alapfeladatok mellett még

egyéb terveim is vannak lebontva a különbözõ
szakrendelésekre.
A fogászat esetében úgy gondolom, hogy a

környezõ településekkel (Lórév,Makád, Sziget-
becse, Szigetcsép) hosszú távra � legalább egy
önkormányzati választási ciklusra szóló � fel-
adatellátási szerzõdést kellene kötnie ezen alap-
ellátás biztosítására kötelezett önkormányzatok-
nak � amely megállapodás ezen idõszak alatt
nem bontható fel bármikor, és lehetõvé tenné a
zökkenõmentes ellátást, biztosítaná a szükséges
beruházások megtérülését szolgáló bevételeket.
Ezért is, bemutatkozásként is és sok más okból
is, meglátogattam a rendelõintézet területi ellá-
tási körébe tartozó települések polgármestereit,
és szándékomban áll az elfoglaltságomtól és az
õ elfoglaltságuktól függõen félévenként, éven-
ként a 10 település polgármestereit újra és újra
felkeresni.
A három fogászati praxis két munkahelyen

való mûködtetése nem tartható sokáig, hiszen a
közeljövõben várható személyi változások ese-
tén nagyon nehéz lesz változatlan feltételekmel-
lett új fogorvosmunkába állítása.
A védõnõi ellátást máris bõvítettük, sikerült

egy új védõnõt is felvennünk, fiatal, ambiciózus,
a várostól kapott szolgálati lakást, így már né-
gyen segítik amunkánkat.
A rheumatológia esetében a leghosszabb elõ-

jegyzési idõmiatt igen fontos lenne új szakorvos
biztosítása legalább heti 10 órában.
Ezenkívül szeretnékmég új orvosi szakmákat

megjelentetni Ráckevén, pl. érsebészetet. A tü-
dõgyógyászat terén is érdemes lennemegfontol-
ni a szakrendelés beindítását, hiszen OEP szer-
zõdés szerint óraszám lenne rá, különös tekintet-
tel arra, ha a tüdõszûrõ állomás elköltözik a vá-
rosból.Mint említettem, a pszihiátria szakrende-
lés a napokban oldódik talánmeg, éppen holnap
jön hozzám egy kollega, ha sikerül megegyez-
nünk, akkor február 1-jétõl munkába is állhatna.
Célunk, hogy betegeink elégedettek legye-

nek, ezt a szakdolgozók türelmes hozzáállásá-
val, illetve lehetõség szerint a várakozási idõk
minimalizálásával tudjuk elérni.
Pályázatomban leírtam és most is vallom,

hogy az Intézet vezetését szorosan együttmû-
ködve képzelem el RáckeveVáros Önkormány-
zatával, a Közalkalmazotti Tanáccsal, a Szak-

maiVezetõ Testülettel, a területen dolgozó házi-
orvosokkal, az ellátási terület Önkormányzatai-
val, a finanszírozó Egészségbiztosítási Pénztár-
ral és megyei, regionális egészségügyi intézmé-
nyekkel.
A betegek korszerû, megfelelõ, pontos tájé-

koztatásának érdekében a Rendelõintézet web-
oldalának teljes megújítását szeretném mielõbb
megvalósítani, ezt a feladatot dr. Kökény Zol-
tán, az új orvos-igazgató vállalta magára.
�Érinti aRáckevei Szakorvosi Rendelõintézet

jövõjét ez a mai nehéz gazdasági helyzet, hiszen
az egészségügy is mindig kardinális kérdése a
magyar társadalomnak?
� Mi az OEP bevételbõl gazdálkodunk nagy-

részt, és várhatóan az idén is megkapjuk ugyan-
azt a finanszírozást, mint 2010-ben. Ez már ta-
valy novemberben eldõlt, hónapról hónapra
ugyanazok után aTVKpontok után kapjuk a be-
vételeinket. 2 hete voltam egy Egészségpolitikai
Konferencián, kíváncsian várom, hogy az ott el-
hangzottakbólmi valósulmajdmeg.Azt viszont
biztonsággal elmondhatom, hogy mi hosszú
évek óta fizetõképesek vagyunk, nincsenek tar-
tozásaink, pénzügyileg stabilan állunk. Mi a
fenntartótól kizárólag fejlesztésre szoktunk csak
pénzt kapni, a mûködési kiadásainkat a bevéte-
leinkbõl tudjuk fedezni.
� Úgy tûnik, ezek a feladatok kitölthetik a

fogorvosi munkád mellett is még a napjaidat,
marad valamennyi szabadidõd?
� Hát, igen� Ráadásul szeptemberben me-

gyek megint iskolába, Egészségügyi Szakme-
nedzseri Szakra, 4 féléves, ezt el kell végezni 5
éven belül az igazgatói munkakörhöz. De
azért van valamennyi szabadidõm, úgy inté-
zem, hogy a fiam jégkorong mérkõzéseire
mindig elmehessek, már péntek este azért, ha
tudok, megyek színházba, hangversenyre, a
gyerekeimmel vagyok, találkozom a barátaim-
mal, a lakás rendbetételével, vásárlással töl-
töm a hétvégét.
�Mégmindig Budapesten élsz, nem fogalma-

zódott meg Benned, hogy leköltöznél Rác-
kevére?
� De, az utóbbi hónapokban néhányszor már

eszembe jutott, viszont a gyerekeim nem na-
gyon szeretnének Budapestrõl elköltözni. Igaz,
lányom, a nagyobb gyermekem már elsõ éves
Szegeden az Orvosi Egyetemen, de a fiammég
3.-os gimnazista, Újpesten jégkorongozik,
minden nap edzése van, jár matematikai egye-
temi elõkészítõre, Pesten élnek a barátai, ne-
kem is a barátaim, a pácienseim. Végül is meg-
oldható ez az utazásos életforma, bár az utóbbi
idõkben tényleg szinte csak aludni járok haza.
Most elégedett vagyok a jelenlegi munkámmal
és életemmel, azt csinálom, amit szeretek, a to-
vábbi tervekhez is erõt és lendületet érzek ma-
gamban, és remek kollegákkal dolgozhatom
együtt.
� További sikereket és jó munkát kívánok, kö-

szönöm a beszélgetést!
� Én is köszönöm szépen!

***
Következõ beszélgetõpartnerem még ugyan-

ezen a délutánon a 2011. január 5-tõl, a frissen
kinevezett orvos-igazgató, Dr. Kökény Zoltán
volt, kit szintén ismerõsként üdvözölhetünk, hi-
szen több mint 6 éve a sebészeti szakrendelésen
találkozhatunk vele itt a rendelõintézetben. Új
feladatáról és terveirõl kérdeztemÕt is.

� Igen, igaz, hogy 6 és fél éve kezdtemBuda-
pestrõl Ráckevére járni dolgozni, de kötõdésem
a szigethez sokkal régebbi, hiszen a Csepeli
Kórházban az 1990-es évek közepétõl egészen
annak bezárásáig dolgoztam.
� Kihívásnak érezte Ön is ezt az orvos-igaz-

gatói megbízást?
� Azt gondolom, hogy egyrészt mindenkép-

pen szakmai kihívás volt számomra, hiszen is-
merve már kicsit a helyi egészségügyet, vallom,
hogy volna mit javítani itt is a dolgokon. Én az
egészségügyet szolgáltatásnak tekintem, és en-
nek a szolgáltatásnak a minõségén szeretnék ja-
vítani. A szolgáltatás arról szól, hogy ha valaki
fizet bármiért, azért elvárhat egy minõséget, ha
ezt nem kapja meg, akkor legközelebb nem oda
megy vissza. Ez már kicsit a piacgazdaság kér-
désköréhez tartozik.Még ha közvetlenül a beteg
nem is fizet itt a szolgáltatásért, de a levont
egészségügyi járulékokból származó pénz fi-
nanszírozás formájában az egészségügyi szol-
gáltatókhoz jut vissza, vagyis a szolgáltatásért
pénzt kapunk. Így, ha ennek az ellátásnak a mi-
nõségén bármit tudunk javítani, akkor azt meg
kell tennünk. Nagyon-nagyon sok az olyan terü-
let, amin javítani nem pénz és nem technikai fel-
szereltség kérdése, sokkal inkább hozzáállásé.
Így például sok múlik a megfelelõ tájékoztatá-
son. Ha ezekre odafigyelünk, akkor észrevehe-
tõen javíthatjuk az általunk nyújtott egészség-
ügyi szolgáltatásokminõségét is, a betegek köz-
érzetét, a megítélésünket.
Nem nagy dolgokra gondolok így kezdetben.

Ha egy beteg elmegy egy fõvárosi rendelõbe, az
valószínû a kerületben található, lehet, hogy
nem is egy rendelõ, hanem több közül is választ-
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hat. Itt sokkal nagyobbak a távolságok, esetleg
ritkák a buszjáratok. Ezért semmindegy, hogy a
beteg pl.mennyit vár, és nem jön-e esetleg feles-
legesen ide, csak azért, mert nem volt jól tájé-
koztatva. Ha mégsem az adott rendelésen kap-
hatja meg a gyógyszerre vagy a gyógyászati se-
gédeszközre szóló receptet, az nagyon komoly
hátrányt okozhat neki. Gondolok itt pl. arra,
hogy a sebészeten nem írhatunk fel mindenki-
nek járókeretet, mankót. Valóban van jogosult-
ságunk azt felírni, de csak bizonyos kórképek-
hez. Egy agyvérzésen átesett beteg féltestû bé-
nulására,mivel az nem sebészeti kórkép, én nem
írhatom fel a járókeretet, hiába jár neki, és hiába
szeretnék segíteni. Valóban, olyan szempontból
jó tájékoztatást kapott a beteg például a gyógy-
szertárban, gyógyászati segédeszközboltban
vagy a szomszédtól, hogy a sebészeten felírják
ezt a gyógyászati segédeszközt, de nem mind-
egy, hogy milyen betegségre. Ezért kell a meg-
felelõ információt eljuttatni a betegekhez.
Sok rendelésen hosszú a várakozás, ezen is jó

lenne változtatni. Sok beteg érkezik például idült
mozgásszervi panaszokkal a sebészetre, meg-
gyõzõdésem, hogy csak azért, mert ez nem beu-
talóköteles szakrendelés, és nincs hosszú elõ-
jegyzés, mint a reumatológián. És ha kiderül,
hogy nem itt kell kezelni a problémáját, akkor az
õ ideje is elment, és másokat is feltartott. Széle-
sebb körû tájékoztatással ezen is lehet segíteni.
Persze mindenkit ellátunk, még akkor is, ha ki-
derül, hogy nem ide kellett volna jönnie, megír-
juk a beutalót a megfelelõ szakrendelésre, és
röntgenre is elküldjük. De összességében ezzel
nem lett gyorsabb az ellátás, a beteg a szakellá-
táshoz nem jut hamarabb, mintha elõször a házi-
orvosához fordult volna.
� Ha segítség, akkor itt az újság hasábjain is

lehetne tájékoztatást, akár rendszeresen is meg-
jelentetni.
� Köszönöm a lehetõséget, élni is fogok vele,

hiszen korábban is írtam laikusoknak szóló or-
vosi cikkeket egészségügyi témájú magazinok-
ban vagy honlapokon. Az idõsebbek valóban
jobban kötõdnek az írott sajtóhoz, de van egy
másik réteg, aki a honlapokat böngészi szíveseb-
ben. Egy jól elkészített honlap, naprakész tájé-
koztatással nagyon sokat jelentene, ésmamár ez
sem pénzkérdés, szinte ingyen is tud már egy
felhasználó honlapot összeállítani, egy ilyen in-
tézménynek ez nem jelenthet gondot. Vagy a
rendelõben egy fényújságszerû információs táb-
lán is lehet közölni fontos információkat. Amúlt
héten készítettünk egy kiadványt, amelyet eljut-
tattunk a hozzánk tartozó tíz település háziorvo-
saihoz, amelyben pontos, naprakész információ-
kat találhatnak a szakrendelésekrõl, a rendelési
idõpontokról. Ezt az újságban is szívesen közre-
adjuk, és a város honlapjára is kértük, hogy te-
gyék fel.Ezazegyikolyan fontos lépés,melyetvi-
szonylag rövid idõnbelülmeg lehetett valósítani.
A másik, amiben orvosként lehetõséget lát-

nék és szükségét is tartom: az orvosi szakmai és
tudományos élet felpezsdítése a környezetünk-

ben, elsõsorban a szakorvosok és a szakdolgo-
zók esetén, hiszen a háziorvosoknak Kiskun-
lacházán rendszeresen szerveznek szakmai ösz-
szejöveteleket. De nem bánnám, ha ebben is
együtt tudnánk mûködni a háziorvosokkal. A
háziorvosok felett természetesen semmiféle
szakmai, felettesi jogköröm nincsen, szíveseb-
ben töltenék be egy kapcsolattartó szerepet, hi-
szen mi együtt kell hogy dolgozzunk, a problé-
máink jó része közös.Mégis, sokszor úgy látom,
a beteg valahogyan közénk kerül, és ebben a há-
romszögben mindenki mutogat a másik felé.
Úgy gondolom, hogy ha megtaláljuk a megfele-
lõ együttmûködési lehetõségeket a háziorvosok-
kal, akkor ezen is lehetne javítani. Célom lenne
egy szorosan együttmûködõ szakmai közösség
kialakítása a kistérségben, ami egyaránt hasznos
a szakrendelõ és a háziorvosok számára is, de a
legfõbb nyertes a beteg lehet. Pályázatomban ez
is szerepel.
� Ön orvos-igazgatói munkaköre mellett to-

vábbra is dolgozik sebészként?
� Igen, nekem is nagyon fontos a hivatásom,

sõt azt gondolom, hogy egy sebész mindig se-
bész marad, bármit is csinál, még ha kicsit elté-
rülünk is a mûtõasztaltól vagy más irányba te-
kintgetünk, akkor is akár szakmaszeretetnek,
akár hobbinak hívom, elsõsorban sebésznek tar-
tom magam minden körülmények között. Csak
orvos-igazgatóként dolgozni, úgy, hogy az em-
ber a szakmába nem lát bele, nincsen kapcsolata
a kollegákkal, a rendelésen a betegekkel, szerin-
tem nem is szabad.
Az igazgatás szempontjából most elsõsorban

a jogszabályokat tanulmányozom, kicsit sok a
papírmunkám, de ha klinikusi munka áll az em-
ber háta mögött, akkor még ezek a feladatok is
könnyebbek, mert szakmai tapasztalat segít a
problémákat kicsit más szemszögbõl is szemlél-
ni. Az is elõny, hogy több évet dolgoztam itt, is-
merem a kollegákat, asszisztenseket, így a szak-
mai kérdéseken kívül remélemmás ügyekben is
bizalommal fognak hozzám fordulni. A közvet-
len kapcsolattartást nagyon fontosnak tartom.
Annak, hogy ez egy kis város, és ez a rendelõ is
egy kis közösség, itt mindenki ismer mindenkit,
elõnyei is lehetnek.
�Mindennapjai változtak ezektõl a többletfel-

adatoktól?
� Igen, a saját erõimet át kellett kissé csopor-

tosítanom, mert ezt az idõt eddig másra használ-
tam fel, majd belejövök, jelenlegmég kicsit zsú-
foltak a napok, sokszor még én is hazaviszem a
munkát, ez nem egy blokkolóórás munkakör.
Van három gyermekem, 18 éves lesz a legna-
gyobb és 8 éves a legkisebb, azért õk is igényel-
nek engem, bár végignézték a kezdetben a havi
10-12 ügyeletemet is, edzettek már, hiszen én is
több mint 20 éve vagyok a pályán, de örömmel
vállaltam el a megbízást, és remélem, sok hasz-
nos és jó dolgot fogunk a kollegákkal, a házior-
vosokkal, a város és az Intézet vezetésével
együtt megvalósítani.

Jáki Réka

Felhívás
Amentõsök azt tapasztalták, hogy a közle-

kedési baleseteknél a legtöbb sérültnek van
mobiltelefonja. Olyan sérülteknél, akikkel
nem lehet kommunikálni, a segítségükre sie-
tõk nem tudják, hogy a hosszú telefon címlis-
tából kit értesítsenek. Mentõápolók és mentõ-
orvosok azt javasolják, hogy a szükség esetén
értesítendõ személy adatait mindenki ugyan-
azonmegjelölés alatt adjameg.
A nemzetközileg elismert megjelölés az

ICE (In Case of Emergency = vész esetén)
Ezalatt a név alatt annak a személynek a tele-
fonszámát kell megadni, akit vészhelyzetben/
szükség esetén a rendõrségnek, mentõknek
tûzoltóknak kell felhívni.
Ha több ilyen személyt szeretnemegadni, a

következõképpen lehetséges:
ICE1
ICE2
ICE3... stb.
Könnyû megcsinálni, nem kerül semmibe,

és vész, baleset esetén nagy segítsége lehet!
Javasoljuk ezen információkmegosztását a

családtagokkal és ismerõsökkel.

Köszönöm
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete részére
Tisztelt Polgármester Úr,
Tisztelt Képviselõk!
A Képviselõ-testület 456/2010. (XII. 1.)

számú határozatával Közalkalmazotti Díj ki-
tüntetésben részesített.

Hálás szívvel köszönöm a szép kitüntetést,
ami nekem, 90 éves volt közalkalmazottnak
végtelen jólesett, hogy még van az Önkor-
mányzatnál olyan személy, aki emlékszik rám
és méltatja munkásságomat, szép hivatáso-
mat. Köszönöm a megemlékezést Édesapám-
ról, Tamássy Andor volt ráckevei fõjegyzõrõl
is, akinek hivatását, munkásságát iparkodtam
folytatni.
Kívánok Önöknek nagyon jó egészséget,

eredményes, jó munkát szeretett városom fel-
virágoztatásáért.

Ráckeve, 2011. jan. 19.
Õszinte tisztelettel és szeretettel:

Kardos Béláné, nyug. szoc. pol. fõelõadó
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Hogyan védheti hallását?
Becslések szerint a világ népességének 10%-

a szenved valamilyen fokú halláskárosodásban.
Ezeknek az embereknek az egyharmada olyan
túlzott zajártalom miatt szenvedett halláscsök-
kenést, ami elkerülhetõ lett volna. A halláskáro-
sult emberek száma évrõl évre növekszik. En-
nek oka leginkább az, hogy egyre több és hango-
sabb zajforrásnak tesszük ki magunkat (zene-
hallgatás, gépzajok, közlekedés zaja stb.).
Mi a zaj?
Amikor egy hang ereje olyan szintet ér el, ami

már rontja a hallást, azt zajnak nevezzük.
Hogyan károsítja a zaj a hallást?
Amikor egy ember hosszabb idõn keresztül

túlzott zajnak van kitéve, a belsõ fül érzékeny ré-
szei károsodhatnak. A zajártalom lehet egy rö-
vid, de intenzív hang, mint pl. egy robbanás, pe-
tárdadurrogás, puskalövés, de lehet egy hosz-
szabb ideig fennálló hangos hang is.
A hallásvesztés gyakran fülzúgással, csengõ,

zubogó hangérzéssel jár együtt a fejben vagy a
fülben, amely idõvel csökkenhet, de folyamato-
san vagy idõszakosan egy egész életen át is
fennállhat. Ezért a megelõzés fontosabb, mint a
kezelés.
A hangok magasságát frekvenciának nevez-

zük, amit Hertz-ben mérünk. Bár az emberi fül
100-16000 Hz közötti frekvenciatartományú
hangokat képes észlelni, a 2000 és 5000 Hz kö-
zötti hangok a legérzékenyebbek, és a legfonto-
sabbak, mert a beszédhallást ezek közvetítik.

Azonban ez az a tartomány, ami egy állandó,
erõs zaj hatására a legjobban sérül.
A hang erõsségét hangnyomás szintnek ne-

vezzük, amit decibelben (dB) mérünk. Egy nor-
mál hangerejû beszélgetés 60-70 dB-es hang-
erõnek számit. Néhány példát hadd említsek a
zaj okozta halláskárosodást elõidézõ hangokra.
Motorbicikli, hajszárító, fûnyíró 85�90 dB,
láncfûrész, petárda, pisztolylövés 100�110 dB,
rockkoncert, diszkó 110�125 dB, sziréna, légka-
lapács, repülõgép 119�140 dB. Irodalmi adatok
szerint a következõ idõbeli határértékeket jelöl-
hetjükmeg az egyes zajszintekre nézve.
Hangerõsség Maximális idõtartam
90 dB 8 óra
95 dB 4 óra
100 dB 2 óra
105 dB 1 óra
110 dB 30 perc
115 dB 15 perc
A túlzott szórakozási és foglalkozási zajárta-

lom kivédhetõ.
� Kerülje a veszélyesen zajos környezetet.
� Csökkentse a lehetõ legrövidebb idõre azt

az idõt, amit hangos környezetben tölt el.
� Viseljen füldugót vagy más hallását védõ

eszközt, ha hangos tevékenységet végez.
� Védje a gyermekek hallását, akik még túl

kicsik ahhoz, hogy védeni tudjákmagukat.
�Vigyázzon, hogy ne erõsítse fel rádióját, CD

lejátszóját, fülhallgatóját túl hangosra.
� Ha kénytelen erõs zajt elviselni, utána leg-

alább 24 óráig csendes helyen tartózkodjon
Lehet a halláskárosodást gyógyítani?Nem.

Amikor a belsõ fül érzõ szõrsejtjei károsodnak,
nincs semmiféle gyógymód ennek helyreállítá-
sára vagy cseréjére. A zajártalmak által okozott
halláskárosodás végleges.
A legtöbb halláskárosodás az évek során fo-

kozatosan alakul ki, ezért nagyon nehezen lehet
idõben észrevenni.
Ahalláskárosodás néhány tipikus jele:

� Nehézségei vannak néhány szónak vagy szó-
részletnek amegértésében.

� Gyakran kéri beszélgetõpartnerét, hogy ismé-
telje meg amit mondott.

� Nehézségei vannak a telefonon való beszédér-
tésben.

� Felhangosítja a televíziót vagy a rádiót a többi-
eket már zavaró hangerõre.

� Nehézségei vannak a zajos környezetben törté-
nõ társalgáskor.

� A hangokat tompának, motyogónak érzi.
Ha azt gyanítja, hogy halláskárosodása van,

orvosi vizsgálatra van szüksége. A vizsgálatok
alapján pontosan meg lehet állapítani, van-e il-
letve ha van, akkor milyen fokú a halláskároso-
dása. Hasznos tanáccsal is szolgálnak arra néz-
ve, hogymiképpen védje a hallását vagymilyen
eszközökkel lehet a hallássérültek rehabilitáció-
ját elõsegíteni.
A következõ cikkben a hallás javítására szol-

gáló eszközökrõl, a hallókészülékekrõl fogom
tájékoztatni a kedves olvasót.

Dr.Marisch Ilona
fül-orr-gégész és audiológus fõorvos

Az influenza vírusos megbetegedés, amely
szinte minden télen elõfordul, és járványt
okoz. Legyengíti a szervezetet, magas lázzal
jár, egyes szerveket megbetegíthet. Különö-
sen a légutakat fertõzi meg, még tüdõgyulla-
dás is kialakulhat belõle. A napi hírekben
gyakran hallani járványt okozó hatásáról.
Hogyan védekezzünk a fertõzés ellen?
Legelõször is tartsuk be a higiéniai szabályo-

kat. Aki megbetegszik, keresse fel háziorvosát,
és maradjon otthon, ügyeljen arra, hogy ne fer-
tõzzön másokat. Tartsa be az orvos utasításait.
Aki még nem fertõzõdött meg, az erõsítse

immunrendszerét. Erre a célra kiváló gyógy-
növényeket alkalmazhatunk.
A kakukkfûbõl és szurokfûbõl készített

gyógytea jól használható. 3 dl forrásban levõ
vízhez 1-1 kávéskanállal teszünk, 15 percig
áztatjuk, szûrjük, langyosan, kis mézzel éde-
sítve reggel vagy este megisszuk.

A csipkebogyóból áztatással kivont ható-
anyaga nagyon jó megelõzésre, hiszen a C-vi-
tamin-tartalmamagasabb, mint a citromé. Reg-
geli italnak is kellemes ízû, kisgyerekek is fo-
gyaszthatják. Ezt is mézzel érdemes ízesíteni.
Este 1 evõkanál csipkehúst fél liter hideg vízzel
leöntünk, reggelig áztatjuk, melegítjük 40 fo-
kig, szûrjük. A C-vitamin 60 fokon elbomlik,
ezért ne forraljuk, mert hatástalan lesz a teánk.
A homoktövis termésébõl elõállított termé-

kek is segítik szervezetünk védekezését magas
C-vitamin és flavonoid-tartalma miatt.
A bíbor kasvirág készítmények nagyszerû

immunrendszert erõsítõk, ezáltal a szervezet
ellenálló képességét fokozzák.
A grapefruitból kivont hatóanyag csepp for-

mában beszerezhetõ, mely erõs gomba és ví-
rusölõ hatással bír, ízesített változatát kisgye-
rekeknek javaslom.
A kialakult betegség esetén is érdemes fo-

gyasztani a gyógyteákat, hiszen az immun-
rendszert aktivizálják, segítik a gyógyulást.
A légúti lerakódásoknál is használhatjuk a

gyógynövényeket vagy azokból kivont készít-
ményeket bodzavirág, hársfavirág, kakukkfû,
zsálya, apróbojtorján, útifû.
Makacs köhögés esetén: papsajtmályva,

martilapu, kankalinvirág, tüdõfû.
Gyógyszerek szedésékor egy órával a bevé-

tel után igyuk meg a gyógyteákat. Kérjük ki a
szakember véleményét, hogy biztonságosan
éljünk a gyógynövények adta lehetõségekkel,
különösen a kicsi gyerekek esetében.
Antibiotikumok alkalmazásakor lehetõség

szerint probiotikummal védjük a bélflórát.
Táplálkozásunk során fogyasszunk vitamin-

dús ételeket. Odafigyeléssel, szervezetünk fi-
zikai és szellemi karbantartásával megõrizhet-
jük jó kondíciónkat.
Maradjanak egészségesek!

Zákány Erzsébet
természetgyógyász
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Hogyan védheti hallását?

Védekezés az influenza ellen
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ARáckeveVáros Szakorvosi Rendelõintézete
I. számú épületében folyó szakrendelések

cím: Ráckeve, Szent István tér 17.,
központi telefon: (06-24) 519-400
BETEGFELVÉTELI IRODA
közvetlen telefon: (06-24) 519-200

(06-24) 519-400
Fontos információk:
Mindenbetegnekbekell jelentkeznie a földszin-
ten, a bejárat mellett található Betegfelvételi
irodán!
Itt be kellmutatni a TAJ-kártyát, ha az adott rende-
lésre szükséges, akkor a beutalót, valamint a sze-
mélyi igazolványt, lakcímkártyát.
A Betegfelvételi irodán kell jelezni, ha a beteg ko-
rábban rögzített személyi adataiban (pl. név, lak-
cím) változás történt.
Nem területi lakosok táppénzbe vétele NEM a
Szakrendelõben történik!
Elõjegyzés:
általános elõjegyzés: (06-24) 519-200 vagy az
adott szakrendelés telefonszámán
laboratórium: (06-24) 523-393
röntgen, ultrahang: (06-24) 532-392
betegfelvetel@szakrendelo.rackeve.hu
www.szakrendelo.rackeve.hu
BELGYÓGYÁSZAT�EKG
közvetlen telefon: (06-24) 523-396
dr. KozmaBrigitta

Kedd: 10:00-18:00
Szerda: 11:00-16:00 -

dr. Szanyó László
Hétfõ 8:00-13:00
Csütörtök 8:00-13:00

Fontos információk:
BELGYÓGYÁSZAT és EKG: I. em. 204 -205.
Beutaló köteles! Elõjegyzés lehetséges. Utolsó be-
teg bejelentkezése a Betegirányítóban fél órával a
rendelés vége elõtt, kivéve a sürgõs eseteket.
Lehetõség van 24-órás vérnyomás monitorozásra
és alsó végtagi Doppler-vizsgálat végzésére.
belgyogyaszat@szakrendelo.rackeve.hu
ekg@szakrendelo.rackeve.hu

FÜL�ORR�GÉGÉSZET
közvetlen telefon: (06-24) 523-399
dr.Marisch Ilona

Hétfõ, Szerda 7:00-13:00
Kedd 7:00-10:00

dr. Vincze Róbert
Péntek 9:00-14:00

dr. SzalmayGábor
Csütörtök 9:00-13:00

Fontos információk:
FÜL �ORR � GÉGÉSZET: II. em. 317.
Elõjegyzés lehetséges.
Utolsó beteg bejelentkezése a Betegirányítóban fél
órával a rendelés vége elõtt, kivéve a sürgõs esete-
ket. A rendelés túlterheltsége miatt elõfordulhat,
hogy a bejelentkezést korábban lezárják! Javasol-
juk, érdeklõdjön telefonon.
fulorrgege@szakrendelo.rackeve.hu

AUDIOLÓGIA
közvetlen telefon: (06-24) 523-399
dr.Marisch Ilona

Hétfõ 13:00-14:00

Kedd 10:00-14:00
Szerda 13:00-14:00

Fontos információk:
FÜL �ORR �GÉGÉSZET: II. em. 317.
Beutaló köteles!
Audiológiai vizsgálat csak elõzetes fül-orr-gégé-
szeti vizsgálat után történhet. Beutalás és elõjegy-
zés a fül-orr-gégészeten történik.
audiologia@szakrendelo.rackeve.hu

GASZTROENTEROLÓGIA
közvetlen telefon: (06-24) 523-396
dr. KozmaBrigitta

Kedd 8:00-10:00
Szerda 8:00-11:00

Fontos információk:
GASZTROENTEROLÓGIA: I. em. 204.
Beutaló köteles! Csak elõjegyzéssel vehetõ igény-
be! Diagnosztikus endoszkópos vizsgálat (gyo-
mortükrözés � gasztroszkópia) kizárólag szerdai
napon történik. Vizsgálat elõtt 5 nappal a H2-re-
ceptor blokkoló és protonpumpa-gátló elhagyása
szükséges. A vizsgálat éhgyomorra történik (elõzõ
nap könnyû vacsora, éjfélig folyadék fogyasztha-
tó). gasztro@szakrendelo.rackeve.hu

GYERMEKPULMONOLÓGIA
közvetlen telefon: (06-24) 523-397
dr. Rapp János

Szerda 14:00-16:00
Fontos információk:
GYERMEKPULMONOLÓGIA: I. em. 206.
Beutaló köteles!
pulmo@szakrendelo.rackeve.hu

IDEGGYÓGYÁSZAT
közvetlen telefon: (06-24) 523-397
dr. Lakatos Zsuzsanna

Csütörtök 7:00-12:00
Fontos információk:
IDEGGYÓGYÁSZAT: I. em. 206.
Beutalóköteles!Csakelõjegyzéssel vehetõ igénybe!
ideggyogyaszat@szakrendelo.rackeve.hu

NÕGYÓGYÁSZAT
közvetlen telefon: (06-24) 523-395
dr. Béres László

Hétfõ 9:30-16:00 -
Péntek 9:30-14:00

dr. Horváth Zsolt
Kedd 9:30-14:00
Szerda 9:30-13:00
Csütörtök 9:30-16:00 -

ApCTG Hétfõtõl Péntekig: 7:30-9:30
Mozgó Szakorvosi Szolgálat Kedd:13:30-17:30
Fontos információk:
NÕGYÓGYÁSZAT: II. em. 211.
A rendelésen az emelt szintû terhesgondozás és az
általános nõgyógyászati ellátás mellett endokrino-
lógiai és gyermek nõgyógyászati kivizsgálásra is
lehetõség van. A szakrendelésen korszerû ultra-
hangkészülék és a terhesek vizsgálatára szolgáló
CTG készülék mûködik, ami a magzati szívmûkö-
dés és a méhtevékenység folyamatos észlelését te-
szi lehetõvé. Intézeti háttérként a SOTE I. NõiKli-
nika és a fõvárosi Szent IstvánKórház áll rendelke-
zésre. nogyogyaszat@szakrendelo.rackeve.hu

ORTHOPAEDIA
közvetlen telefon: (06-24) 523-397

dr. Faggyas Ákos
Kedd: 8:00-14:00

Fontos információk:
ORTHOPAEDIA: I. em. 206.
Beutaló köteles! Csak elõjegyzéssel vehetõ igény-
be! Sürgõsségi elbírálás a háziorvosnál történik,
ilyenkor nem szükséges elõjegyzés. Gyermek
orthopaediai ellátás is történik.
ortopedia@szakrendelo.rackeve.hu

SEBÉSZET
közvetlen telefon: (06-24) 523-390
dr. Keresztényi Jenõ

Hétfõtõl Csütörtökig 7:30-15:00
dr. Kökény Zoltán

Péntek 8:00-14:00
Fontos információk:
SEBÉSZET: fszt. 104. Beutaló nem szükséges.
Utolsó beteg bejelentkezése a Betegirányítóban 1
órával a rendelés vége elõtt, kivéve a sürgõs esete-
ket, sérülteket.
A betegek ellátása NEM feltétlenül érkezési sor-
rendben történik. Eszközös vizsgálatok, kismûté-
tek elõjegyzésre történnek.
sebeszet@szakrendelo.rackeve.hu

SZEMÉSZET
közvetlen telefon: (06-24) 523-394
dr.Meisel Judit

Hétfõ 8:00-13:00 -
Csütörtök 8:00-13:00
Péntek 8:00-12:00

dr. Imre László
Kedd 14:30-18:30
Fontos információk:

SZEMÉSZET: I. em. 210.
14 éves korig csak osztályos elõjegyzéssel, kivé-
ve az akut eseteket!
Beutaló nem szükséges. A rendelések elsõ órájá-
ban kontrollvizsgálatok, ill. a krónikus betegek
gondozása zajlik. A rendelés idejében optikai szak-
üzlet áll a betegek rendelkezésére. Itt a zöldhályog
diagnosztizálására és követésére alkalmas automa-
ta látótérvizsgáló áll rendelkezésre, elõzetes egyez-
tetést követõen. A vizsgálat ára 2000 Ft.
szemeszet@szakrendelo.rackeve.hu

UROLÓGIA
közvetlen telefon: (06-24) 523-391
dr. Bécsi András

Kedd 15:00-18:00 -
Péntek 9:00-13:00

Fontos információk:
UROLÓGIA: fszt. 105.
Elõjegyzés szükséges, sürgõs esetben (soron kívül)
elõzetesmegbeszélés alapján!
urologia@szakrendelo.rackeve.hu

FOGÁSZAT
közvetlen telefon: (06-24) 523-398
dr. Novák Jenõ

Hétfõ 7:00-14:00
Kedd 13:00-18:00
Szerda 7:00-12:00
Csütörtök 7:00-13:00
Péntek 7:00-14:00

dr. Pirint Ágnes
Kedd 7:00-15:00
Szerda 7:00-16:00
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Ráckeve Város Szakorvosi Rendelõintézetében folyó szakrendelésekrõl,

azok idõpontjáról, elérhetõségeirõl
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Csütörtök 13:00-19:00
Péntek 7:00-14:00

dr. NovákGábor
Hétfõ 7:00-16:00
Kedd 7:00-13:00
Szerda 12:00-18:00
Csütörtök 7:00-16:00

Fontos információk:
FOGÁSZAT: II. em. 314., 316.
FOGÁSZATI RÖNTGEN: II. em. 315.
Ráckeve, Szigetcsép, Szigetbecse, Makád, Lórév
lakosainak! Elõjegyzés szerint. Elõjegyzés a rende-
lés telefonszámán. A fogászati panoráma röntgen
felvétel a földszinten, a röntgen osztályon történik!
Az e-mail címek a rendelések fenti sorrendjében:
fogaszat1@szakrendelo.rackeve.hu
fogaszat2@szakrendelo.rackeve.hu
fogaszat3@szakrendelo.rackeve.hu

RÖNTGEN
közvetlen telefon: (06-24) 523-392
Felvételek készítése

Hétfõ 7:30-15:00
Kedd 7:30-16:00
Szerda 7:30-16:00
Csütörtök 7:30-16:00
Péntek 7:30-14:00

dr. Pap Zsuzsanna
Leletezés, kontrasztanyagos vizsgálatok

Hétfõ 7:30-15:00
Kedd 7:30-16:00
Szerda 13:30-16:00
Csütörtök 7:30-16:00
Péntek 7:30-12:00

Fontos információk:
RÖNTGEN: fszt. 110., 111.
Beutaló köteles! Elõjegyzés: az osztály telefonszá-
mán vagy személyesen.
Sürgõsségi vizsgálat orvossal egyeztetve történik!
Fogászati panoráma felvételezés is, felvételi idõ-
ben, elõjegyzés nem szükséges.
rontgen-uh@szakrendelo.rackeve.hu

ULTRAHANG
közvetlen telefon: (06-24) 523-392
dr. Pap Zsuzsanna

Hétfõ 7:30-15:00
Kedd 7:30-16:00
Szerda 13:30-16:00
Csütörtök 7:30-16:00
Péntek 7:30-12:00

Csecsemõ csípõízületi ultrahangvizsgálat:
11:00 - 13:00.

Fontos információk:
ULTRAHANG: fszt. 113.
Beutaló köteles, elõjegyzéssel vehetõ igénybe!
Elõjegyzés: az osztály telefonszámán vagy szemé-
lyesen. Hasi-, ízületi-, nyaki- ultrahangvizsgálatok,
csecsemõ csípõízületi ultrahangvizsgálat. A hasi
ultrahangvizsgálat éhgyomorra történik! A gyógy-
szerek kevés vízzel a vizsgálatok elõtt bevehetõk.
A kismedencei ultrahangvizsgálathoz telt húgyhó-
lyag szükséges! rontgen-uh@szakrendelo.rackeve.hu

LABORATÓRIUM
közvetlen telefon: (06-24) 523-393
Vérvétel
Hétfõ,Kedd, Szerda, Csütörtök, Péntek 7:30- 10:00
Leletkiadás A laboratórium nyitvatartási idejében,
hétfõ - csütörtök: 16 óráig; péntek: 14 óráig
Laboratórium vezetõ fõorvos: dr. Geczkó Beatrix
Fontos információk:

LABORATÓRIUM: I. em. 201.
Beutaló köteles! Elõjegyzés 11 órától az osztály te-
lefonszámán vagy személyesen. Elõjegyzéssel,
sürgõsség esetén a beutaló orvossal konzultálva
vehetõ igénybe! Elõjegyzés nélkül igénybe vehetõ,
de beutalóköteles:
hétfõ � kedd: csak Synlab (ProDia) vizsgálatok
szerda � csütörtök: csakAFP, hepatitis és vércso-
portvizsgálatok, ezekre a vérvétel csütörtökön
CSAK8:45-ig!
minden nap: csak vizeletvizsgálat

visszarendelt vércukorterhelés
labor@szakrendelo.rackeve.hu

FOGLALKOZÁSEGÉSZSÉGÜGY
közvetlen telefon: (06-24) 523-397
dr. Varga József Hétfõ 13:00-16:00
Fontos információk:
FOGLALKOZÁSEGÉSZSÉGÜGY: I. em. 206.
Beutaló köteles, elõjegyzéssel vehetõ igénybe!
A kétoldalas beutaló beszerezhetõ a nyomtatvány-
boltokból (A3510-217 sz. nyomtatvány) vagy több
helyrõl letölthetõ az internetrõl (a keresõbe írandó:
�Beutalás munkaköri orvosi alkalmassági vizsgá-
latra�). A beutalót amunkáltató tölti ki!
Elõjegyzés a 0620-9800-542-es telefonszámon.
Nem szerzõdötteknek a térítési díjat a helyszínen,
az ellátás megkezdése elõtt kell befizetniük!
Munkaköri alkalmassági vizsgálat minden mun-
káltató részére.
fogl-eg@szakrendelo.rackeve.hu

SPORTORVOS
közvetlen telefon: 06 20-491-0880
dr. Keresztényi Jenõ Csütörtök 15:30-17:30
Fontos információk:
SPORTORVOS: I. em. 206.
Elõjegyzéssel vehetõ igénybe! Elõjegyzés kizáró-
lag a 06 20-491-0880-as telefonszámon.
Önálló, a szakrendelõ szervezetétõl független tevé-
kenység. sportorvos@szakrendelo.rackeve.hu

RáckeveVáros Szakorvosi Rendelõintézete II.
számú (szürke) épületében folyó szakrendelések
cím:Ráckeve, Kossuth L. u. 30.,
központi telefon: (06-24) 519-400

BÕRGYÓGYÁSZAT
(06-24) 519-400, 351-esmellék
dr. Gáts Attila

Kedd 12:00-16:00
Szerda 7:30-11:30
Csütörtök 12:00-16:00

Fontos információk:Beutaló nem szükséges.
Allergia vizsgálatot is végzünk (fogászati fémsort
térítésre). Bõrsebészeti kismûtétek: szerda 9:00-
10:00, elõjegyzés szükséges!
borgyogyaszat@szakrendelo.rackeve.hu

RHEUMATOLÓGIA
(06-24) 519-400, 352-esmellék
dr. Csernus Zoltán

Szerda 8:00-13:00
dr. KisgyörgyMária

Hétfõ 8:00-16:00 -
Péntek 8:00-14:00

Fontos információk:
Beutaló köteles, elõjegyzéssel vehetõ igénybe!
Sürgõs esetben soron kívüli ellátás is lehetséges, ha
az az osztály dolgozóival elõzetesen telefonon
egyeztetve lett.
reuma@szakrendelo.rackeve.hu

FIZIKOTERÁPIA (Ráckeve)

(06-24) 519-400, 354-esmellék
Túróczi Györgyné

Hétfõ 7:00-15:00
Kedd 7:00-16:30
Szerda 7:00-15:00
Csütörtök 7:00-16:30
Péntek 7:00-12:00

Fontos információk:
Beutaló köteles, elõjegyzéssel vehetõ igénybe!
fiziko@szakrendelo.rackeve.hu

GYÓGYTORNA
(06-24) 519-400, 353-asmellék
PappnéÁcs Eszter

Hétfõtõl Péntekig 7:30-13:30
IhásznéAlmási Csilla

Hétfõtõl Csütörtökig 13:30-18:00
Fontos információk:
Beutaló köteles, elõjegyzéssel vehetõ igénybe!
gyogytorna@szakrendelo.rackeve.hu
Ráckeve Város Szakorvosi Rendelõintézete IV.
számú épületében folyó szakrendelések

VÉDÕNÕI SZOLGÁLAT
cím:Ráckeve, Kossuth L. u. 58.,
I. körzet CsécsnéHuszár Erika: 06-20-478-6020
II. körzet Szekeres-Gál Henrietta: 06-20-331-0670
III. körzet Kovács Emese: 06-20-340-1501
IV. körzet Méri Istvánné: 06-20-282-1911

GYERMEKGYÓGYÁSZAT
06-20-478-6020
dr. SzekszárdiMargit

Kedd 10:30-12:30
Csütörtök 10:30-12:30 -

Mozgó Szakorvosi Szolgálat Szerda-8:00-11:00
Fontos információk:Beutaló köteles!
gyermekgyogyaszat@szakrendelo.rackeve.hu

FIZIKOTERÁPIA
(Kiskunlacháza,DózsaGy.u.95.)T:(06-24)535-185
MihálynéHorváth Henrietta

Hétfõ, Szerda 7:00-14:00
Kedd, Csütörtök 7:00-17:00
Péntek 7:00-13:00

Fontos információk: Beutaló köteles, elõjegyzés-
sel vehetõ igénybe!fiziko@szakrendelo.rackeve.hu

Kapcsolat, elérhetõségek
I. épület: Ráckeve, Szent István tér 17.
tel.: (06-24) 519-200 (06-24) 519-400
II. épület: Ráckeve, Kossuth Lajos u. 30.
tel.: (06-24) 519-400
Igazgatóság: Ráckeve, Szent István tér 5.
tel.: (06-24) 519-201
Védõnõi Szolgálat: Ráckeve, Kossuth Lajos u. 58.
tel: lásd az elõzõekben.
Levelezés: titkarsag@szakrendelo.rackeve.hu
Elõjegyzés:
általános: (06-24) 519-200
labor: (06-24) 523-393
röntgen, ultrahang: (06-24) 532-392
Minden betegnek be kell jelentkeznie a Beteg-
felvételi irodán!
www.szakrendelo.rackeve.hu

Pestmegyei betegjogi képviselõ
Dr.MinaAndrás
Hivatala:
� Flór FerencKórházKerepestarcsa,

Félfogadási idõ: hétfõ: 13.30-16.00
� Toldy FerencKórház � Cegléd,

Félfogadási idõ: csütörtök: 11.00-13.00
Betegjogi iroda telefonszáma: 06-20-4899-577
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A címben leírt �igen szûkös keret� elsõsorban
a játékoskeretre értendõ, de a klub anyagi hely-
zete is lehetne némiképp kedvezõbb, de ez egy
másik történet.
Az õszi elsõ fordulóban Alsónémedire vol-

tunk hivatalosak, és az ott megszerzett egy pont
az elõzetes híreket figyelembe vévemindenkép-
pen dicséretes, hiszen az egyik potenciális baj-
nokaspiráns otthonából sikerül pontot rabolnunk
(1:1). A Sülysáp elleni minimális hazai vereség
igen fájó volt, hiszen az egyik pontot feltétlenül
megszerezhettük volna (0:1). Némi gyógyírt je-
lentett a szomszédvár rangadón, Peregen elért
1:3-as gyõzelem. A Gyömrõ ellen, hazai pályán
végre úgy játszott a Keve, ahogyan azt sokan
várták tõle (6:2). A Gyálon elért 3:5-ös gyõze-
lemnek csak késõbb tudtuk meg valós értékét.
Újhartyánba utaztunk a következõ fordulóban,
és emlékezetes, változatos mérkõzésen 3:3-as
döntetlent értünk el úgy, hogy a hazai pálya je-
lentõsen lejtett. A Nagykáta elleni hazai 2:0-ás
gyõzelem tulajdonképpen a papírformát jelen-
tette, bár amérkõzés nemvolt simának nevezhe-
tõ, elsõsorban Cserna sok-sok lehetõségére gon-
dolva. A Tápiószelén elszenvedett 4:0-ás vere-
ség elsõsorban komoly egyéni hibák eredménye
volt, bár kétségtelen, hogy a hazaiak lényegesen
jobban játszottak. Következett a Dömsöd elleni
újabb szomszédvár rangadó a javítás igényével,
bár ez az elsõ játékrészben nemigenmutatkozott
meg. A második félidõ elején azonban hamar
fordított a Ráckeve, és elõnyét megtartva 2:1-es
gyõzelmének örülhettünk. Dányban is az ellen-
fél vezetett 1:0-ra, de a második félidõben a
Keve megfordította a mérkõzést (2:1). Követke-
zett a záró szakasza az õszi küzdelmeknek, és bi-
zony jobbra, többre számítottunk. A Bugyi elle-
ni hazai 2:2 úgy alakult ki, hogy a hosszabbítás
utolsó percében egyenlítettek a vendégek. Tak-
sonyban azután hideg zuhanyként hatott a hazai-
ak 3:1-es gyõzelme, bár a Ráckeve összeállítását
is figyelembe véve, ez az eredmény nem is volt
annyira meglepõ. Hernádra utaztunk legköze-
lebb, és a 0:3 magabiztos kevei sikert mutatott.
A teljességhez azonban hozzátartozik, hogy 0:0-
ás állásnál Bongónak jó néhány esetben is bra-
vúrral kellett hárítania, és a 42. percben elért ve-
zetésünk is nagyon jókor jött. Újabb hideg zu-
hanyként éltük meg a Szentmártonkáta elleni
hazai 0:4-et. A Ráckeve a mérkõzés elsõ perió-
dusában két ordító gólhelyzetet is elrontott, és a
jól szervezett vendégek kihasználták lélektani
elõnyüket. A végére maradt a korábban elha-
lasztott Ráckeve-Kiskunlacháza mérkõzés. Az
emlékezetes havas,majd sáros vásártéri pályán a
Ráckeve 3:1-re legyõzte ellenfelét, és így sikere-
sen zárhatta az õszt. Késõbb kiderült, hogy ez az

eredmény a hatodik helyet jelentette csapatunk
számára. Az igen szoros tabellát szemlélve ki-
élezett tavasz várható, hiszen a Keve a dobogó-
tól 3 pontra van, és az elsõ helyezett is �csak� 6
ponttal vezet a Ráckeve elõtt.
A játékoskeret mindenképpen kiegészítésre

szorul, azért, hogy a Keve kispadja minõségileg
ésmennyiségileg is erõsödjön.
Az ifjúsági csapat szereplését a kétarcúság jel-

lemezte, hiszen amíg otthon nyeretlen maradt a
csapat, idegenben azért csipegetett. Az Alsó-
némedin elért 2:2 dicséretes teljesítmény, bár
megnyert mérkõzést engedtünk döntetlenre. A
Sülysáp elleni hazai 0:1 szinte másolata volt a
felnõttek mérkõzésének. Peregen (4:1), majd a
Gyömrõ ellen otthon (0:5) nagy gólkülönbségû
vereséget szenvedtünk el. Újhartyánban végre
nyertünk (0:1), nem utolsósorban Gergõ József
remek kapusteljesítményének köszönhetõen.
Következett a soros hazai vereség a Nagykáta
ellenében (1:3). Tápiószelén kopíroztuk az ered-
ményt, hiszen a hazaiak 3:1-re nyertek ellenünk.
A Dömsöd elleni hazai 1:1 bizony fájó csalódás
volt. A Dány elleni 1:0-ás gyõzelem némi
gyógyírt jelentett. ABugyi ellen otthon az utolsó
percben kaptunk ki (0:1). Taksonyban sok gólos
mérkõzésen szereztünk pontot (4:4). Hernádon
sikerült nyernünk (2:3), majd a Szentmártonkáta
elleni hazai 1:3-mal zártunk, ami azt jelentette,
hogy a Ráckeve szinte példa nélküli módon ha-
zai gyõzelem nélkül zárta az õszt. A 12. helye-
zésen túl még morális problémák is jelentkeztek
a csapat körül, amire nemigen volt példa koráb-
ban. A téli felkészülés folyamán reményeink
szerint letisztul a helyzet, és végre a korábbi
Ráckevét láthatjuk a pályán.
A serdülõk is Alsónémedin kezdtek, és a je-

lentõs életkori és fizikális fölényben levõ hazai-
ak 11:1-re nyertek. A Pereg elleni hazai 3:5
tulajdonképpen benne volt a pakliban. Gyálon
7:4-re veszítettünk úgy, hogy a teljes mérkõzést
10 emberrel vívtuk meg. Diósdon folytatódott a
vesszõfutás, hiszen 5:2-re kaptunk ki. A Felsõ-
pakony ellen kezdõdött a gyõzelmi szériánk
(5:4). A Kiskunlacházán elért 0:4-es gyõzelem
bravúr kategóriájába sorolható. Újabb értékes
gyõzelem következett az Ócsa ellenében (3:2).
A Halásztelek elleni szezonzárás remekül sike-
rült, hiszen egy 4:1-es gyõzelemmel búcsúztat-
tuk az õszt. Serdülõink a 4. helyen állnak.
Idõközben beindult az U-13-as �félhivatalos�

bajnokság, és ez egy nagyon jó kezdeményezés,
hiszen itt a fiatalabb korosztály reálisabb körül-
mények között játszhat. Ezeken amérkõzéseken
a Ráckeve 4 gyõzelmet aratott, két vereség mel-
lett. Nagy érdeklõdéssel várjuk a tavaszi folyta-
tást. Losits János

Az igen szûkös keret ellenére is
stabil a csapat

Íjászsikerek
A tavaly augusztusi IFAA terepíjász világ-

bajnokság után az íjat amivel lõttem, visszaad-
tam a készítõjének, dr. Paku Sándornak, hogy a
világbajnokság viszontagságai után próbálja
meg ismét világversenyen való megmérettetés-
re felkészíteni.
Közeledik az IFAAEurópa-bajnokság!
(Igaz még egy megmérettetés volt vele itt-

hon, a történelmi versenysorozat utolsó fordu-
lója, amin részt kellett venni, hogy az éves ver-
senysorozat, a Magyar Bajnokság megnyerése
biztosított legyen a �történelmi íj� kategóriá-
ban.)
Ezután folytattam a felkészülésemet az olim-

piai íjjal, hangolva már a pályaíjász szakágra.
Kicsit megelõlegezett bizalomként ekkor már a
Magyar Pályaíjász Válogatott Keret tagja vol-
tam. (Az olimpián kizárólag pályaíjászok ve-
hetnek részt és kizárólag olimpiai íjjal...)
November végén volt egy rangos nemzetkö-

zi torna Hollandiában, Amszterdamban. Az
F2F-nek avagy Face2Face-nek (magyarra for-
dítva: szemtõl szembe) nevezett verseny lénye-
ge, hogy végig párbaj rendszerben zajlik a ver-
seny, már a selejtezõk is. További nehezítés,
hogy csakmásfél perc állt rendelkezésünkre a 3
lövés leadására, és nem amegszokott 2 perc.
Igen erõs mezõny verbuválódott össze, amin

nem kell csodálkozni, ha tudjuk, hogy a dobo-
gós helyezetteknek több tízezer dollárt ajánlot-
tak fel a szponzorok!!!
A 3 napos viadal elsõ napján a jelenlévõ 8

magyar olimpiai válogatott kerettag közül csak
ketten tudtunk továbbmenni a 48 közé. Gajdos
Csaba, aki az egyik legjobb pályaíjász hazánk-
ban (565 ponttal a 46. helyen rangsorolt) és én
(569 ponttal a 25. helyen rangsorolva).
A második versenynapon a 24 közé jutásért

ment a küzdelem, immár egy kicsit erõsebb
mezõnyben.
Mindketten erõs csoportot fogtunk ki, bár

egy kicsit másképpen. Csabának egyenletesen
erõs ellenfelekkel kellett megküzdenie, nekem
egyenlõtlenebbek voltak a csoportban az erõvi-
szonyok. Végül is 3 meccset nyertem az 5-bõl
és ez a 6 fõs csoportban a 3. helyre volt elég.
Sajnos a vigaszág lehetõsége sem maradt meg
nekünk,mert a vigaszágbaminimum10 ponttal
többet kellett volna lõni! Végül is Csaba a 47.
(550 pont) én pedig a 40. helyen (564 pont) vé-
geztem, ami tekintetbe véve azt, hogy amagyar
mezõnyhöz képest mennyivel erõsebb a nem-
zetközi az olimpiai íj kategóriában, kifejezetten
jó eredménynek számít! Magam részérõl na-
gyon örültem az eredményemnek, mert ez volt
az elsõ pályaíjász megmérettetésem, ami jól si-
került. Mint a legjobban szereplõ magyar ver-
senyzõ, úgy éreztem, hogy kicsit sikerült iga-



2011. február 27

zolnom azt amegelõlegezett bizalmat, amellyel
Tom Bil holland mesteredzõ, a Magyar Íjász
Válogatott szövetségi kapitánya pár hónappal
korábban kitüntetett.
Az alábbi weboldalon megtekinthetõek az

eredmények, de az érdeklõdõk egyórás felvéte-
lek formájában az egész versenyt végignézhe-
tik!
http://www.face2face-archery.org

Egyesületünk tagjai sem tétlenkedtek, a hi-
deg idõ ellenére szorgalmasan járnak a kisebb-
nagyobb versenyekre megmérettetni magukat!

2011. 01. 22-én Telkiben, a Sport Központ
impozáns épületében került sor a Magyar Íjász
Szövetség (röv.: MISZ) által megrendezett
Szent Sebestyén Kupára, amely FITA csilla-
gos, országos, minõsítõ verseny.

A városunkat képviselõ Keve Serege szí-
neiben 5 fõ nevezett, és 3 dobogós helyet
hoztunk el.
KókaiMihály
I. helyezett, történelmi íj, veterán korosztály

Pálfi Zalán
III. helyezett, olimpiai íj, gyermek korosz-

tály
Buzás Károly
II. helyezett, olimpiai íj, felnõtt korosztály

Fodor Ferenc
VI. helyezett, csigás íj, felnõtt korosztály

Tóth Csaba
VIII. helyezett, történelmi íj, felnõtt korosz-

tály.
Megemlítenénk a közeljövõ íjász rendezvé-

nyeit, hogy a sportot szeretõ közönség nyomon
tudja követni az eseményeket.
Reményeink szerint az itt megemlített verse-

nyek mindegyikén tudjuk városunkat képvisel-
ni!
2011. február 6.Budapest Bajnokság
2011. március 17-20.
IFAATerem Európa-bajnokság
ezzel egy idõben
Eleven 3DOpen, nemzetközi, pénzdíjas,
3D terem verseny
2011. március 20.
IFAATeremOrszágos Bajnokság
A felsorolt márciusi rendezvények helyszí-

ne: a budapesti HUNGEXPO területén lesz, a
FEHOVA-val egyidõben!!!
A fenti programok megtekintését ajánljuk

szabadidõs tevékenységnek, de különösen
munka vagy iskola helyett, persze szigorúan
szervezett keretek között!!!

További információk:
http://archerycompetitions.hu
http://www.misz.hu
http://www.keveserege.hu

Buzás Károly
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Február 1. kedd
Õszidõ nyugdíjas klub soros összejövetele

16.00
Február 2. szerda
Termékbemutató 13.30-19.00
Február 4. péntek
Vegyescikk vásár 10.00-12.00
Termékbemutató 10.00-13.00
Polgárõrség soros összejövetele 19.00
Február 8. kedd
Gyerekruha vásár 9.00-12.00
Február 19. szombat
ÕszidõNyugdíjas Klub Bál
Február 22. kedd
Termékbemutató 8.00-13.00
Alkotómûvészek ésMûvészetbarátok soros
összejövetele 17.00
Február 23. szerda
Vegyescikk vásár 9.00-12.00
Február 27. vasárnap
�Aprók tánca� Táncház - Tánc- és ének-
tanítás 16.00
Kézmûvesség 17.00
Február 28. hétfõ
Baráti Kör soros összejövetele 17.00
Hella Csaba elõadása Liszt Ferencrõl

Kiállítások:
Kísérleti Galéria

Gyetkó Krisztina grafika kiállítása
Városi Képtár

A XX. századi természetelvû festészet és a
város környékén élõ mûvészek bemu-
tatkozása, valamint Patay László �
Munkácsy-díjas � festõmûvész állandó
kiállítása tekinthetõmeg.

Rendszeres foglalkozások
� Minden hétfõn 19.00-tól jóga � Minden
szerdán 14.30-tól nyugdíjas torna �Minden
csütörtökön 9.15 és 10.00-tól Ringató �
Minden csütörtökön és szombaton balett
foglalkozás � Minden hétköznap 16.00
órától a Bokréta Néptáncegyüttes próbája �
Minden pénteken 19.30 órától a Kéve Nép-
táncegyüttes próbája

Szolgáltatásaink
� Terembérleti lehetõség: 35�120 m2-ig.
Termeink alkalmasak elõadások, konferen-
ciák, gyûlések, bemutatók, mûsorok, vásá-
rok rendezéséhez, lebonyolításához. Bizto-
sítani tudunk hangosítást, projektoros
kivetítést, bútorokat, plakátozást. � Rácke-
vei Újság kapható! � Rendezvénysátor bér-
leti lehetõség (lásd. www.akmk.hu)
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TÁJÉKOZTATÁS zárva tartásról!

Tájékoztatjuk a kedves érdeklõdõket,
látogatókat és kutatókat, hogy az �Árpád�
Muzeális Gyûjtemény ésKiállítóhely 2011.
február 1�28-ig takarékossági és technikai

okokmiatt zárva tart!
A múzeum 2011. március 1-jétõl a korábbi

nyitva tartásnak megfelelõen ismét szeretettel
várja vendégeit!
Márciusban nyitjukmeg új idõszakos kiállítá-

sunkat. Kérjükmegértésüket!
Jáki Réka,múzeumvezetõ

KATOLIKUSKÖRIELÕADÁS:

Ráckevemûemlékei és
nevezetességei

Aki régóta él Ráckevén, az azt hiheti, hogy
mármindent tud szép városunkról, nos erre ala-
posan rácáfolt Jáki Rékamúzeumigazgató a ja-
nuár 27-i elõadásával a Katolikus Körben.
A kellemes hangulatú összejövetel Heves-

vári Zoli bácsi versével kezdõdött, amely min-
denkiben mély érzelmeket keltett, majd Jáki
Réka tartott igen tartalmas, vetített képes elõ-
adást Ráckevemûemlékeirõl és városképi érté-
keirõl.
Felsorolni is nehéz az elõadott és bemutatott

tárgyi és szellemi értékeket: a Savoyai-kastélyt
és Savoyai Jenõt, a régi gõzmalmot, a szecesz-
sziós házat és Sebestyén Artúr további tervezõi
munkáit, a középkori és a mai városházát, a
Hõsök szobrát, a templomokat, aKeveGalériát
és a mûvelõdési házat, és természetesen a
Münich-házat � a régi nyomdát � , amelyma az
ÁrpádMúzeum épülete.
Jáki Réka különleges csemegével is szolgált,

amikor elmondta, hogy nemrégiben találkozott
a Münich család leszármazottaival, akik meg-
mutatták a nyomdáról, az üzletrõl és a rangos
polgári lakásról készült eredeti felvételeket, és
ígéretet tettek arra, hogy rövidesen kölcsönad-
ják a képeket digitalizálásra, így azok a Rácke-
vei Újságban, vagy egy önálló kiállításon is rö-
videsen bemutathatók lesznek.
Az elõadás idõnként konzultációvá terebé-

lyesedett, és különösen Huszár Pista bácsi sze-
mélyes élményanyaga gazdagította ismeretein-
ket, amelyet az elõadó is örömmel fogadott,
csak azt sajnálta, hogy dr. Kovács József Lász-
ló és neje, Terike nem tudtak eljönni, pedig bi-
zonyára õk is tovább bõvítették volna a mai
programot.
A hallgatóság elismerõ szavai után Cziffra

Ferenc, a Katolikus Kör elnöke virággal kö-
szönte meg az elõadást mindannyiunk nevé-
ben. Dr. CzernyKároly
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Mit f� ztem??
Sokszor kérdezik tõlem�mit fõztemmosta-

nában?? Néha-néha elindul a fantáziám, szere-
tek új étkeket kitalálni, variálni. A gyorsan el-
készíthetõ, kevésbé idõigényeseket kedvelem.
Mindig az van a szemem elõtt, hogy mi van
kéznél � legyen az konzerv, vagy zöldség,
vagy épp valamimaradék.
A babos tarja úgy született, hogy kevés hú-

som volt otthon, de a babkonzerv kisegített �
azóta imádjuk ezt a variációt.

Babos tarja � krumplipürével

Hozzávalók: 4 szelet tarja, 1 db vörösbab
konzerv, 1 fõzõtejszín, só, bors, mustár, 1 po-
hár száraz fehérbor, 1 evõkanál liszt, oregano,
olaj, vaj.
A tarját nem klopfolom, fûszerezem,mustá-

rozom � állni hagyom.Majd az olajat felforró-
sítom, a hús mindkét oldalát hirtelen átsütöm.
Kivajazott jénaiba helyezem a szeleteket � alá-
öntöma fehérbort � és a sütõben puhára sütöm.
A lisztes, fõzõtejszínes habarást és a lecsepeg-
tetett vörösbabot a húsra öntöm � egyet-egyet
rottyan, oreganoval, metélõvel ízesítem, és ké-
szen is van. Krumplipürével tálalom.

Baconba tekert pangasius
brokkolis rizzsel, joghurtos öntettel

Hozzávalók: 1 zacskó pangasius hal, 1 cso-
mag vékony bacon szalonna, hal fûszerkeve-
rék, citrombors, vaj, citromlé, tejföl, 1 db brok-
koli, 1 pohár rizs, olaj, 1 doboz natúr joghurt,
só, bors, mustár, fokhagymapor, petrezselyem.
A halat a hal fûszerkeverékkel beszórom, 2-

3 cm-es darabokra vágom, betekerem a bacon-
ba � kivajazott tepsibe helyezem � a tekercse-
ket vajjal bekenem � és pirosra sütöm. Mielõtt
elkészül, tejföllel meglocsolom, citromborssal
megszórom.
A rizst olajonmegforgatom,majd kétszeres

mennyiségû forró vízzel felöntöm, megfõzöm.
A brokkolit lemezekre vágom, forró olajon
megsütöm roppanósra.
Ha készen van � a rizzsel összeforgatom.
A joghurtot ízesítem sóval, borssal, fok-

hagymaporral, mustárral, petrezselyemmel.
Tálalásnál a baconos hal mellé a brokkolis rizs
kerül, ésmeglocsolom a joghurtos öntettel. Pár
csepp citromlével ízesítem.
Megjegyzés: Az öntetet azért készítettem a

halhoz,mert a tejfölt felszívja a göngyöleg, így
még szaftosabb lesz az étel.

Vegetáriánusoknak�
zöldséges rizs, sült kecskesajttal

Hozzávalók: 2 bögre rizs, 1 sárgarépa, 1/2
zeller, 2 kis cukkini, 1 brokkoli, 1/2 bögre bor-

só, 1 zacskó mozzarella golyó, 50 dkg kecske-
sajt, olajbogyó, só, bors
A rizst pirítom, majd forró vízzel felöntöm,

megpárolom, közben hozzáadom a borsót. A
zellert, cukkinit, sárgarépát lereszelem, a brok-
kolit vékonyabb lemezekre vágom, forró olajra
dobom � roppanósra pirítom. Ha készen van a
rizzsel összekeverem, hozzáadom a karikázott
olajbogyót. Ízesítem.
Tálra rendezem � a mozzarella golyókat a

tetejére teszem � a brokkoliból egy pár darabot
a golyók közé szurkálok � tetejét megszórom
tépkedett bazsalikommal.
A kecskesajtot szeletekre vágom, durva

borssal megszórom � forró olajon mindkét ol-
dalátmegsütöm.A sajtot a zöldséges rizzsel tá-
lalom. A zöldséges rizs egy nagy adag lesz.
Önmagában is tökéletes. Nem vegáknak hús
mellé nagyon finom.
Tálalásnál szoktam variálni, a zöldséges

rizst � meleg ugyan � salátalevélre teszem ku-
pacokba, és így csak le kell kapni a tálról és
kész. Ezt a vegák értékelik igazán (szerintem).
A tálalás mindig az egyik legszebb pillanat,

ilyenkor lehet csodákat alkotni.
Nem kell hozzá sok minden, csak egy kis

zöldség, zöldfûszer, egy-egy szeletke paprika
vagy paradicsom, vagy épp egy kis színes gyü-
mölcsmaradék. Ezzel a legegyszerûbb étkeket
is fel lehet �öltöztetni�. Tudom, a rohanás köz-
ben ezzel kevésbé törõdnek, de megéri. Az
ember hangulata is jobb lesz.
Jó étvágyat és jó egészséget kívánok:

FejérdyGyõzõné/Mari

Farsangi falatok

Csörögefánk

Hozzávalók: 6 tojássárgája, 35 dkg liszt, 5
dk vaj, löttyintés rum, 1 citrom, só, 2 db vaní-
lia, 1 dl tejföl, 5 dkg porcukor, 1 dkg sütõpor,
olaj a kisütéshez, barackpálinka, baracklekvár.
A lisztet eldolgozom a vajjal, rummal, tojá-

sok sárgájával, vaníliával, reszelt citromhéjá-
val, tejföllel, porcukorral, sütõporral. Jól kidol-
gozom, 2 részre osztom, és pihentetem kevés
idõt. 2mmvastagra nyújtom, kivágom, formá-
zom, bõ, forró olajban megsütöm. Porcukorral
megszórva, barackpálinkával elkevert lekvár-
ral (gyerekeknek a pálinka elmarad) tálalom.
A tojásfehérjét kókuszcsóknak sütömmeg.

Kókuszcsók

Hozzávaló: 25 dkg porcukor, 4 tojásfehérje,
25 dkg kókuszreszelék.
A tojásfehérjét a cukorral kemény habbá ve-

rem. Hozzáadom a kókuszreszeléket. A tepsit

kikenem, megszórom liszttel, vagy sütõpapírt
helyezek bele. Nedves kiskanállal kis halmo-
kat rakok a tepsibe, Kis lángon, inkább szárí-
tom,mint sütöm.

Omlós töpörty s pogácsa

Hozzávaló: 50 dkg liszt, 30 dkg darált töpör-
tyû, 10 dkg zsír, 1 tojás, 2 dkg élesztõ, kevés
tej, pici cukor, 1 dl fehérbor, 1 ek. rum, só, bors
ízlés szerint, 1-2 ek. tejföl � ha szükséges � 1
tojássárga a kenéshez.
Kevés lisztbõl az élesztõvel, csipet cukorral,

langyos tejjel kovászt készítek.
A liszthez hozzáadom a töpörtyût, zsírt, to-

jást, sót, borsot, a megkelt kovászt, végül a
bort, rumot. Jól összegyúrom, ha kemény tej-
föllel lazítom. Alaposan kidolgozom. Kis pi-
henés után kinyújtom, 2-3-szor hajtogatom,
közben negyedórákat pihentetem.
2 cm vastagra nyújtom, tetejét bevagdosom,

kiszaggatom. Tepsibe rakom, tetejét tojással
megkenem, 10 percet még pihentetem.
Forró sütõben sütöm, 10-15 percet, de fi-

gyeljünk oda, ne száradjon ki.
Ugyanebbõl a tésztából készíthetünk szilva-

lekváros papucsot is.
A nyers tésztát nem pogácsa formára szú-

rom ki, hanem kockákra vágom. Mindegyik
közepére egy kis kanál szilvalekvárt teszek.Ha
van, házi szilvalekvárt használjunk, minden-
képpen olyat, ami nem folyik ki sütés közben.
A két szemben lévõ csücsköt egymásra haj-
tom, miközben a hajtásokat megkenem tojás-
sal. Nagyon finom, különleges ízû süteményt
kapunk.

Pletyi pogácsa (ha kevés az id nk)

Hozzávaló: 2 csomag leveles tészta, 20 dkg
füstölt sonka v. tarja, 5 dkg bacon szalonna, 1
fej vöröshagyma, petrezselyem zöldje, só,
bors, 2 tojássárga, 5-6 dkg reszelt sajt.
Az apróra vágott szalonnát zsírjára pirítom,

rádobom a finomra vágott hagymát, hozzá-
adom a sonkát, megfûszerezem, lassú tûzön
pirítgatom. Végül hozzáadom a petrezselyem
zöldjét.
A vékonyra nyújtott leveles tésztából pogá-

csaszaggatóval kis korongokat vágok. Minden
második közepére egy kk. tölteléket teszek,
majd ráteszem a tojással megkent üres koron-
gokat. A széleit óvatosan rányomkodom,meg-
kenem a maradék tojássárgával, reszelt sajttal
megszórom.
Közepes tûznél megsütöm.
Víg farsangot, jó mulatást kívánok minden

kedves olvasónak.
Ráckeve, 2011. jan. 24.

Szász Veronika

Sütô-fôzô sarok
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Kiválóan alkalmazható légúti betegségek
(asztma, hörghurut), krónikus arcüreggyul-
ladás gyógyításának elõsegítésére és a
tünetek enyhítésére, nincs káros hatása vagy
olyan körülmény, aminél ellenjavallt.

Látogatható bejelentkezés alapján.
Helyszín: Ráckeve � Gólyafészek

Bölcsõde, Gábor Áron u. 19.
Használati díj: gyermek: 300 Ft

felnõtt: 500 Ft
Nyitva tartás: hétköznap 7-17 óra
Információ: 06-20-215-8138 (hétköznap

délelõtt). Befizetés a Ráckeve Közalapítvány
számlájára történik, ha az adókedvezményt
igénybe szeretné venni, kérjük a cím, név
mellett az adószámát is adjameg.

TóthnéNagyMária
bölcsõdevezetõ

SSóótteerrááppiiaa aa mmiinnddeennnnaappookk--
bbaann aa GGóóllyyaafféésszzeekk 
BBööllccssõõddéébbeenn!!
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LAPZÁRTA!
ARáckevei Újság
2011.MÁRCIUSI

SZÁMÁNAK lapzártája:

2011. február 24., 12.00 óra.

Kérem a lapzárta pontos betartását!
A kéziratok elfogadása nem jelenti azok

feltétlenmegjelentetését!
A hirdetések valódiságáért felelôsséget

nem vállalunk!

E-MAILCÍMVÁLTOZÁS!
E-mail elérhetõségek:
jreka@invitel.hu

rackeve@rackeve.hu
rujsag@invitel.hu

Kérjük írásaikat, cikkeiket,
információikat, hirdetéseiket ezekre a

címekre küldjék.
Az újság ára és a hirdetési tarifák nem

változtak a 2010-es évhez képest!
Köszönettel:

Jáki Réka, szerkesztõ

KKÖÖRR--TTVV AADDÁÁSSRREENNDDJJEE
AzUHF 50-es csatornán saját mûsorral
Hétfôn 10:00 órakor
Szerdán 18:00 órakor
Pénteken 18:00 órakor
Szombaton 15:00 órakor jelentkezik.

AHálózatosTelevíziómûsoramindennap
17.00�23.00 óráig látható ugyanitt.

KÖSZÖNET
Köszönetünket fejezzük ki Varga László úrnak és kedves családjának a karácsonyi cso-
magok elkészítéséhez felajánlott csodásan szép piros almákért, valamint dr. Czerny Károly
úrnak, aki a PRO URBE Emlékérem Kitüntetésével járó tiszteletdíját felajánlotta iskolánk
számára.

A Ránki GyörgyMûvészeti Iskola diákjai és tantestülete nevében:
Csizmadiáné Szomoru Judit

Köszönetnyilvánítás

Köszönetünket fejezzükki rokonoknak, isme-
rõsöknek, szomszédoknak és mindazoknak,
akik szeretett édesanyánkat, nagymamánkat,
keresztanyánkat és testvéremet

ÁSIN ISTVÁNNÉ-t
(születettKOVÁCSMÁRIA

(élt: 71 évet)
velünk együtt kísérték utolsó útjára, rész-
vétükkel gyászunkban együttérzésüket fejez-
ték ki, és sírjára koszorút, virágot helyeztek el.

Agyászoló család

***

Köszönetünket fejezzük ki mindazoknak,
akik

SÁNTHAGERZSONT,
a szeretett férjet, édesapát, nagypapát utolsó
útjára elkísérték. Sírjára koszorút, virágot
helyeztek, fájdalmunkban osztoztak, emlé-
két megõrzik, és szeretettel gondolnak ve-
lünk együtt Rá.

SánthaGerzsonné és családja

Magánállatorvosi ügyelet

Február 5-6-án
Dr. VonaViktor

Ráckeve, Kossuth L. u. 85.

Tel.: 06-20-926-4293

Február 12-13-án
Dr.Mészáros János

Kiskunlacháza

Tel.: 20/927-2366

Február 19-20-án
Dr.Guba Sándor

Szigetszentmárton, Bercsényi u. 8.

Tel.: 06-30-265-2515

Február 26-27-én
Ifj. Dr. FábiánMiklós

Kiskunlacháza, Báthory u. 8.

Tel.: 06-30-951-0507

Orgona hangja szól

Liszt-emlékév Ráckevén
A 2011-es év sok szép eseménnyel fogja gazdagítani hazánk és a nagyvilág zenei kultu-

rális életét. Liszt Ferenc, a legismertebb magyar zeneszerzõ (persze Bartók Béla szorosan
követi õt) születésének 200. évfordulóját fogjuk ünnepelni október 22-én. Az ünnepi esemé-
nyek sorához kapcsolódva Ráckevén és térségében is megemlékezünk majd híres zeneszer-
zõnkrõl. Liszt Ferenc rapszódiáit és virtuóz zongoramûveit sokan ismerjük, azt azonban
kevesebben tudják, hogy négy kötetnyi orgonamûvet komponált. Március 5-én, szombaton
dr. Csanádi László, a Szegedi Tudományegyetem orgonamûvész-tanára koncertet ad a
Ráckevei Római Katolikus Templomban, melyen felcsendül Liszt Ferenc Weinen, Klagen
címû monumentális orgonamûve. A mûvész úr több koncertet is ad majd térségünkben.
Májusra várható egy hangverseny, melyen többek közt a ráckevei orgonista növendékek (a
Volly István AMI tanulói) játszanak Liszt-mûveket és Bach-mûveket. Legyünk büszkék rá,
hogy városunkban olyan fiatalok élnek, akik már tizenévesen is fontosnak tartják a magyar
kultúra, az egyházzene ápolását. Jöjjünk el minél nagyobb számban ezekre a hangverse-
nyekre, és tartsuk fontosnak mi is, hogy a zene megtisztító ereje újabb és újabb lökést adjon
nekünk, hogy lelkileg gazdagodjunk, és megerõsödve térhessünk vissza mindennapi éle-
tünkbe.

BilkuMarina
orgonamûvész
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�PRÁNA� IRODA: Ingatlanközvetítés,
értékbecslés. �Keres-kínál� hirdetés felvétele.

Ozirisz fûtéstechnika.
Cím: Ráckeve,Móricz Zs. u. 13.

(Önkormányzattal szemben, OTPmel-
lett). Tel.: 06-20-9337-966,

www.pranairoda.hu
gala9905@fibermail.hu

Rugalmas nyitvatartás, telefonos
egyeztetés alapján az ügyfelek ren-

delkezésére állok.
***

KÁRPITOS!MODERN- és stílbútorok
javítása, felújítása. Cím: 2300 Ráckeve,
Gorkij u. 64. Telefon: 06-24-422-124

Mobil: 06-30-328-7793
***

AKCIÓSKÚTFÚRÁS /O110-es
CSATORNACSÕVEL. Stégkészítés és
felújítás! Telefon: 06-30-9640-485

***
Közúti balesetet szenvedett személyeket

keresek kártalanítás céljából.
http://balesetert.freeweb.hu/

***
Eladó Ráckevén lévõ feldarabolt akácfa,
20 qmennyiségben, mely 8 éve tárolt

csontszáraz. Ugyanitt jóminõségû és állapotú
vaskályha, valamint egy antik kétajtós
szekrény is. Az árakbanmegegyezünk.

Telefonszám: 06-20-779-69-49

APRÓHIRDETÉSEK
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Projektmegnevezése:
Az Új Magyarország Fejlesztési Terv Társadalmi Megújulás Operatív Program keretében �Okta-
tási program fejlesztése a szerb közösség közoktatásfejlesztési céljai megvalósulása érdekében�
címû TÁMOP-3.4.1/A-08/1-2009-0001 azonosítós számú pályázat.

Fõkedvezményezett:
Szerb Pedagógiai ésMódszertani Központ (1055Budapest, FalkMiksa u. 3., telefon: 1/331-5345)

Kedvezményezett 1:
SzerbOrszágos Önkormányzat (1055 Budapest, FalkMiksa u. 3., telefon: 1/331-5345)

Közremûködõ szervezet:
Nemzeti Fejlesztési Ügynökségwww.nfu.hu 40/638-638
Wekerle Sándor Alapkezelõ (1055 Budapest, Bihari J. u. 5.) www.wekerle.gov.hu 1/301-3200

Projekt célja:
A pályázat célja a szerb közösség közoktatási tevékenységének hatékonyabbá válása, oktatási
programok és tanári, tanulói segédletek fejlesztésével történõ segítése. A pályázat által elérhetõvé
váló fejlesztési forrás biztosítja azt a lehetõséget, hogy az általános iskola felsõ tagozatában zajló,
illetve a gimnáziumi irodalomoktatás teljes képzési idõszakban korszerû,megújult, a kompetencia
alapú képzés követelményeinek megfelelõ segédeszközökkel, tankönyvekkel kerüljön megszer-
vezésre. Az elnyert támogatási összeg: 34.918.800 Ft.

A projekt az Európai Unió támogatásával, az Európai Regionális Fejlesztési Alap társfinanszírozásával valósul meg.

2011. AZÖNKÉNTESSÉGEURÓPAI ÉVE
FELHÍVÁSÖNKÉNTESMUNKÁRA

AzENSZ 2011-et a Nemzeti Önkéntesség Évének nyilvánította.
Az Ács Károly Mûvelõdési Központ önkéntes munkavállalók jelentkezését várja a 2011. évi

nagyrendezvények lebonyolításához. Várjuk azoknak a 14 év fölötti fiatalok jelentkezését, akik
szívesen vennének részt a ráckevei fesztiválok elõkészítõ és lebonyolító feladatainak ellátásá-
ban. (Országos Nemzetiségi Fesztivál, János Vitéz Napok, Péntek Esti Korzó, Kis-Dunai Vízis-
port Játékok Ráckeve, Summerfest, Õszi Ászok Fesztivál.)
Az önkéntes munka lényege, hogy felelõsséggel, anyagi juttatás nélkül egyénileg vagy cso-

portosan, rendszeresen vagy alkalmanként a közös jó érdekében személyes akaratból vállalnak
segítõ tevékenységet.
Várható feladatok: szórólapozás, plakátolás, székek pakolása, csoportkísérés, ügyeleti felada-

tok, segédkezés étkeztetésnél stb.
Jelentkezni személyesen a Mûvelõdési Központban lehet munkatársainknál 2011. március

15-ig. Az önkéntesek hosszabbmunkavégzésnél étkezést és pólót kapnak.Munkájukat felnõttek
irányítják.
Szívesen fogadunk szakmai vagy terepgyakorlatra is diákokat.

GYERE!HÍVUNK! VÁRUNK!
Légy Te is az önkéntesek ráckevei csapatának tagja! Legyél aktív részese városunk kiemelt

eseményeinek. Segíts, hogy tökéletesebb szolgáltatásokat nyújthassunk, érezd Te is magadénak
a városi programokat!
Érdeklõdni: Ács KárolyMûvelõdési Központ 2300 Ráckeve, Kossuth L. u. 51.

Tel.: 24/518-650

Pályázati tájékoztató
civil szervezetek számára
Ezúton tájékoztatjuk Önöket, hogy a

Nemzeti Civil Alapprogram (NCA-KM-11)
pályázatot írt ki, a civil társadalom- és szerve-
zetek társadalmi szerepvállalásának erõsítése
érdekében.
A pályázat célja a civil szervezetek mûkö-

déséhez való hozzájárulás, a projekteket- és
szervezeteket megalapozó, kiszolgáló, fej-
lesztõ és adminisztráló, a törvényeknek való
megfelelést segítõ és a szervezet cél szerinti
tevékenységek érdekében felmerült kiadások
támogatása.
A pályázat benyújtására 2011. február

10-ig vanmód.
A részletes kiírás és a pályázati adatlap, a

Nemzeti Civil Alapprogram honlapján a
www.nca.hu oldalon található.



Segíthetsz!
Hajni Úri községben él, Budapesttõl

40 km-re. Olyan ritka genetikai beteg-
ségben szenved, melynek egyetlenmeg-
oldása az õssejtbeültetés lehet.

Nem csupán a családja, de az õket
körülvevõ közösség is szeretne segíteni
neki, tartozz te is közénk!

� Segíthetsz, ha a mûanyag kupakokat nem dobod el, hanem
összegyûjtöd és eljuttatod nekik, vagy beadod a monori
Városi Uszodába;

� Segíthetsz, ha a következõ számlaszámra pénzt küldesz:
Mihálszky Beáta Monor és Vidéke Takarékszövetkezet
65100156-35913663;

� Segíthetsz, ha figyelemmel kíséred sorsát, beszélsz róla, ter-
jeszted történetét, s ezáltal mások is bekapcsolódnak a
gyûjtésbe!

Ne feledd: Sok kicsi sokramegy!

Nagyon köszönjük!

A család telefonszáma: 06/70/276-06-91

www.segithetsz.hunhost.info
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Amennyiben nálunk rendeli meg riasztó-
rendszere telepítését és annak távfelügyeletre
csatlakozását � a kedvezményes áron felül .

Belépési díjat nem számolunk fel! A helyszíni felmérés ingyenes!
Szolgáltatásaink:

� riasztórendszerek telepítése és távfelügyelete
� telephelyek élõerõs õrzése (kutyával, fegyverrel)
� kamerás megfigyelõ rendszerek kiépítése
� események, rendezvények biztosítása
� beléptetõ rendszerek kiépítése
� tûzjelzõ hálózatok telepítése és távfelügyelete

Ingyenes szakmai tanácsadással várunkminden kedves érdeklõdõt!
Forduljon hozzánk bizalommal!
Az akció a visszavonásig érvényes!
Elérhetõségeink:
Cím: 2300 Ráckeve, Kossuth Lajos út 122.
Tel./Fax: 06-24/423-498
Web: www.ved-gat.hu
e-mail: info@ved-gat.hu
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